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Конкурс Бюджет 2013 Резил

Стр. 24

7-годишна българка с награда
за най-малка цигуларка
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Образованието не
е приоритет на тази власт
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Волейболистите не платили
лагер в Белгия
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Мартичка Божилова за
финансирането в киното
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Драма

Македония проплака
от българското „НЕ”
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Недоволство

Готвят протести
за АЕЦ „Белене” в Плевен

Стр. 2

Тайно учение в България
на френски военнослужещи е
било осуетено от жители на
плевенското село Коиловци,
призна списание “Мариан”.
Френското издание твърди,
че военнослужещи от отдел
“Действие” на външното ра-
зузнаване в Париж са били
атакувани и пребити от
български селяни.

Докато властите в България

Край Коиловци са
шетали френски военни

Няколко
ÄÓÌÈ

Алберт
АВРАМОВ

Македонският прези-
дент Георге Иванов пред-
ложи 15 януари, датата,
на която през 1992 година
България първа призна не-
зависимостта на Републи-
ка Македония, да бъде офи-
циално обявена като ден
за празник между двете
държави. В писмо до
българския президент той
предложи Македония и
България съвместно да
отбелязват Деня на Евро-
па и горепосочената дата.
Колкото до историята,
която така или иначе
кръвно ни свързва, маке-
донският президент фор-
мулира призива идеологи-
зирането на историята и
изопачаването на факти-
те като опасен инстру-
мент, който се използва
за краткосрочни цели от
определени политици, да
бъде оставен на историци-
те... И толкова! Гениална
мисъл!

 Мегаломанията на
едно държавно политичес-
ко ръководство не само
прозира, то просто зали-
ва с всевъзможна наглост,
историческо безхаберие и
див национализъм крехка-
та връзка между нашите
две съседни държави, обри-
чайки бъдещите поколения
в Македония на историче-
ска слепота. Кауза, състо-
яща се в изграждане на
нова политическа нравст-
веност. Да засаждаш
вражда в името на лични,
регионални, та дори и на
континентални амбиции,
като погазваш святи чув-
ства, е безумие. Да жаду-
ваш за реванш в рамките
на някаква псевдоистори-
ческа хипотеза е не само
глупост, също е безумие.
По-страшното от това е
наглостта да развяваш
байрака на безпросвет-
ността си и да глаголст-
ваш срещу братята си по
кръв, религия и дух с най-
злите думи и сам да се
обричаш на най-тежката
трагедия - да разкъсаш
корените си...

А Европа стои, гледа
невиждащо и говори за
интеграция...

Според списание „Мариан” в България е провеждано
тайно учение. Плевенските селяни набили разузнавачитеКаузата на

слепците... продължават да отказват по-
дробности около случая, във
Франция публично се твърди,
че петима обучени военни са
били бити от българи, пазещи
люцерната си край плевенско-
то село. “Мариан” публикува
данни, според които двама от
военните са били с огнестрел-
ни рани в краката, а един се е
отървал със счупен нос. Изда-
нието признава, че двама от

французите са проникнали в
страната нелегално - мъжете
са прелетели с планер през
Румъния и са се приземили с
парашути в България. Френ-
ската преса отчита и факта, че
някои от военните са владее-
ли български и са се предста-
вили за екстремни спортисти.
Лъжливите признания обаче
не са ги спасили от боя, който
са им хвърлили тримата селя-

Над 1000 миньори, металурзи и химици излязоха на протест вчера пред сградата на Министерството
на икономиката. Акцията бе с цел запазване на работните места в рудодобива и срещу необоснованите
нападки, изказвания и натиск върху българската минерално-суровинна индустрия

ТРИУМФ НА БЕЗОЧИЕТО,
ИЛИ ИЗБОРИ ЗА СЪДЕБНА ВЛАСТ

Стр. 23

Стр. 3

ни. На 20 октомври войниците
са върнати във Франция, пише
“Мариан”.

ДУМА припомня, че инци-
дентът дълго време бе оставен
без коментар от МВР. Вътреш-
ният министър Цветан Цвета-
нов обяви французите за лю-
бители на екстремни спорто-
ве, които скочили от Румъния,
но се приземили в България.

«‰‡‚Ì‡Ú‡ ÏËÌËÒÚ˙Í‡ ÔË-
ÁÌ‡, ˜Â ÍÓÌÒÚ‡Ú‡ˆËËÚÂ Ò‡
ìÌÂÎËˆÂÔËˇÚÌËî Á‡ ÛÔ‡‚-
Îˇ‚‡˘ËÚÂ.

Стр. 5
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Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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Над 1000 протестиращи
миньори, металурзи и химици
блокираха движението по сто-
личната улица “Раковски” и
окупираха сградата на иконо-
мическото министерство вчера.
Протестът бе организиран от
КНСБ и КТ “Подкрепа” и бе с
цел запазване на работните
места в рудодобива и срещу
необоснованите нападки, из-
казвания и натиск върху
българската минерално-суро-
винна индустрия, заявиха про-
тестиращите.

“Г-н министър, искаме да не
се поддавате на екорекетьори,
искаме да знаете, че миньори-
те, металурзите, цялата индус-
трия, двата синдиката, Минно-
геоложкият университет, Мин-
но-геоложката камара - всич-
ки, които милеят за минерал-
но-суровинната индустрия, ис-

Висшият съдебен съвет преизбра
Бойко Найденов за директор на Наци-
оналната следствена служба вчера.
Това е първият избор на новия ВСС,
встъпил в длъжност в началото на ми-
налия месец. Кандидатите бяха двама -
Найденов, който и досега бе директор
на НСС и заместник на главния проку-
рор по разследването, и Евгени Диков
- прокурор във Върховната касационна
прокуратура. Кандидатурата на Бойко
Найденов беше издигната от седем
членове на ВСС, сред които главният
прокурор Борис Велчев и председате-
лят на Върховния административен съд

тивиращо на всички,
включили се в подписка-
та. Затова смятам, че
протести ще има, заяви
народният представител
от Коалиция за България
Румен Петков. Той уча-

Дана РУСЕВА

Съветниците от ГЕРБ
в Добрич си гласуваха
поставянето на павилио-
ни за цигари на 12 места
в града - основно спирки
на градския транспорт,
без да се съобразят с
мнението на правната
комисия в ОбС. Предло-
жението на зам.-кмета
Иван Колев е по искане,
постъпило от “Булгарта-
бак-Трейдинг” АД,  про-
явило интерес към всич-
ки места. Колев настоява
конкурсите да се прове-
дат анблок, тъй като по-
тенциалният инвеститор
бил един. За всеки от
обектите да има отделен
конкурс, настоя общин-
ският съветник от БСП и
председател на партията

Готвят протести за
АЕЦ „Белене” в Плевен

Над 1000 миньори се
вдигнаха на протест

Протестиращите скандираха: “Искаме европейско, а не
африканско бъдеще”, “Не на рекета”, “Долу ръцете от

30 000 работници”, “Искаме работа, а не екотерор”,
“Много сме, силни сме”

каме да има национална стра-
тегия за нейното развитие. Ис-
каме това от правителството,
което да гарантира стабилното
бъдеще на нашите работни
места”, заяви президентът на
КНСБ Пламен Димитров пред
сградата на икономическото
министерство. Той каза, че ми-
ньорите и металурзите не ста-
ват за политическа дъвка. “Ако
някой иска да я дъвче, ще по-
лучи друго, но няма да му ха-
реса вкуса”, каза Димитров. Той
допълни, че са излезли, за да
дадат ясен отпор на тези, кои-
то се опитват на гърба на бран-
ша да извлекат ползи и поли-
тически дивиденти.

Протестиращите внесоха в
Министерството на икономика-
та искане за подкрепа от
държавата на минната индуст-
рия.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Румен Петков инициира форум за бъдещето на ядрената енергетика с международно участие
ства в първото протест-
но събрание, организи-
рано от Инициативния
комитет за провеждане-
то на референдум за
АЕЦ “Белене”. Няколкос-
тотин души са присъства-
ли на инициативата в
крайдунавския град, из-
разявайки несъгласието
си с подменения въпрос
за националното допит-

ване, който бе одобрен
от НС. Румен Петков
подчерта, че българско-
то общество има нужда
от информация за сигур-
ността и бъдещето на
ядрената енергия. Зато-
ва той ще инициира фо-
рум по темата, в който
да се включат специали-
сти на Международната
агенция за атомна енер-

гия, представители на
Световния ядрен кон-
грес, на научни органи-
зации, неправителстве-
ни организации, синди-
кати. Народният пред-
ставител информира, че
идеята вече е коменти-
рана със зам.-директора
на МААЕ Денис Флори
на среща във Виена. Той
уточни, че следващата

седмица ще изпратят
официална покана чрез
Светослав Спасов, пред-
ставител на България в
седалището на Органи-
зацията за сигурност и
сътрудничество в Евро-
па във Виена. Според
Румен Петков подобен
форум може да се състои
до 20 януари в столица-
та, а експерти да се

включат в дискусии след
това и в други градове
на страната. Народният
представител показа
пред медиите снимка,
на която ясно се чете
формулировката на
МААЕ. Тя е правена с об-
разователна цел, за да
се види атомна или яд-
рена е енергетиката, по-
шегува се Румен Петков.

Ф
ормулировката
на въпроса за
референдума е
пошла и ще по-
действа демо-

Георги Колев. Петима членове на ВСС
внесоха кандидатурата за поста на
Евгени Диков.

Ден след като Росен Плевнелиев
назначи Борис Велчев за конституцио-
нен съдия, ВСС прие оставката на глав-
ния прокурор. При подаване на остав-
ката си Велчев заяви, че много неща
не е успял да направи. “Тръгвам си с
чувство на човек, който е положил ог-
ромни усилия. Искаше ми се да напра-
вя значително повече в противодейст-
вието на организираната престъпност,
но факт е - направих това, което беше
възможно”, коментира Велчев.

ГЕРБ реши:
БАРАКИ ЗА ЦИГАРИ
НА СПИРКИТЕ В ДОБРИЧ

в Добрич юристът Влади-
мир Калчев.

Въпреки становището
на правната комисия, ко-
ето съвпадаше с това на
Калчев, предложението
не беше прието и с гла-
совете на съветниците от
ГЕРБ - мнозинство в ме-
стния парламент, вари-
антът на кметството беше
приет. Според докладна-
та записка на зам.-кмета
Колев, на повечето от 12-
те места ще се поставят
само павилиони, защото
заслони имало.

“Това е прецедент.
Защо съветниците на
ГЕРБ не приеха станови-
щето на водещата коми-
сия, която също посочи,
че конкурси трябва да се
проведат за всеки обект.
Предложението на зам.-

кмета Колев на практика
е незаконосъобразно”,
добави Калчев и се за-
кани да подаде сигнал
до областния управител,
че въпреки становището
на постоянната комисия
по законност, обществен
ред и контрол на ОбС,
мнозинството на ГЕРБ
гласува докладната за-
писка.

Калчев изказа и опа-
сенията си за стоките -
основно цигари, които ще
се продават в павилиони-
те и в близост до учили-
щата, където са част от
спирките. Срокът за от-
даване на обектите от 6
кв.м е петгодишен, а кон-
курсната цена е от 34,32
лв. до 82 лв. без ДДС.
Местата са публична об-
щинска собственост.

Парламентарната комисия по външна
политика и отбрана не прие бюджета за
следващата година на Министерството
на външните работи, Министерството на
отбраната, Националната разузнавател-
на служба и Националната служба за
охрана. Средствата са недостатъчни и
не решават проблемите, които стоят пред
тези ведомства, заяви депутатът от Коа-
лиция за България Ангел Найденов, кой-
то е и зам.-председател на комисията.

КОМИСИЯТА ПО ВЪНШНА ПОЛИТИКА И
ОТБРАНА НЕ ПРИЕ БЮДЖЕТА ЗА 2013 Г.

Като конкретни аргументи той изтъкна,
че няма достатъчни средства за възнаг-
раждения, поддържането на материал-
ната база, реализация на приоритетни
политики. Това означава и неприемане
на предложението за подкрепа като
цяло на бюджета на страната за 2013 г.,
заяви той.

Това решение означава, че ще бъде
представено отрицателно становище на
комисията, коментира депутатът.

Преизбраха Бойко Найденов
за директор на следствието
Преизбраха Бойко Найденов
за директор на следствието
Преизбраха Бойко Найденов
за директор на следствието
Преизбраха Бойко Найденов
за директор на следствието
Преизбраха Бойко Найденов
за директор на следствието
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Цитат на деняЦитат на деня

Çà äðóãèòå ìîæå äà å òðóäíî, íî çà íàñ å è ëåñíî. Â
óñëîâèÿòà íà íàé-ãîëÿìàòà êðèçà â ñâåòà òîâà, êîåòî å
çàïî÷íàòî ïðåç 1983 ã., íèå çà åäíà ãîäèíà ñìå ãî íàïðàâèëè.
Àêî ó÷èòåëêàòà ïî ìàòåìàòèêà å òóê, ìîæå äà ñìåòíå, ÷å
ñúì îêîëî 29 ïúòè ïî-áúðç îò Ñòàíèøåâ‘ Премиерът Бойко Борисов все иска да се хвали с нещо

дравната министърка Деси-
слава Атанасова обяви вчера,
че ще предостави и на проку-
ратурата, и на анкетната ко-
мисия за установяване на ко-

Днес е празник на едно
анонимно рицарско книжовно
войнство - един тих подвиг на
хора, които подготвиха след
това Ботев, Левски, Каравелов,
Освобождението, нашите слав-
ни гръмовни битки и прочие. С
тези думи започна деклараци-
ята на ПГКБ, прочетена вчера
от проф. Андрей Пантев, който
изрази надежда казаното да се
споделя от всички народни
предствители.

“Това са анонимно общи
хора, ние ги свързваме с Паи-
сий Хилендарски и неговата
История, която току-що любез-
но ви беше подарена, но
всъщност във всяко селище има
по един будител. Той е носител
на онази идея, че наред с

По случай Деня
на будителите
депутатите от
Коалиция за България
подариха на
народните
представители
в парламента
вчера “История
славянобългарска” на
Паисий Хилендарски

Левицата: Будителите
са анонимно книжовно войнство

кръста и меча трябва да се
положи книга. Нашите будите-
ли интуитивно са почувствали,
че онова малко стопанско
съживяване, което става в
българските земи в условията
на една чужда и враждебна
власт, не може да бъде оставе-
но само като битово добрува-
не. Те са смятали, че има по-
требност най-напред от просве-
та, а след това от национална
еманципация - както и стана.”

Всички народи са спали,
всички народи имат будители,
дори да не се назовават така,
но ние си имахме собствени
културни авторитети, собствени
личностни абсолюти. Ние не
имитирахме античните поети и
римските сенатори, както пра-

виха западноевропейското и
американското общество. Ние
се облягахме на нашата кул-
турна традиция. И така беше
продължено делото на 24 май
и на Светите Равноапостоли,
посочи историкът.

Писари, свещеници, полу-
грамотни, гимназисти - те
създадоха онова чувство за
общност между българите, при
което от Тимок до Егея и от
Тулча до Пелопонес се говоре-
ше един общ език, обща култу-
ра, общи вестници, читалища и
сбирки. Това би трябвало да
бъде нашият завет, защото
макар и непознаващи европей-
ската политика, история и дори
култура, те бяха по-европейци
от нас, изтъкна професорът.

Дават на прокуратурата
доклада за лекарствата
Здравната министърка призна, че констатациите са „нелицеприятни” за управляващите

политика. Доколко това ще доведе до
понижаване на цените за гражданите в
аптеките е друг въпрос”, каза вчера по
време на парламентарния дебат д-р
Желев. Той бе категоричен, че анкетна-
та комисия и експертите са свършили
много работа, но не са успели да стиг-
нат докрай. “Комисията каза, че има
пълна управленска некомпетентност и
немощ. Дали това може да го отнесем
само към неопитността? Може ли на
експертите в МЗ, зам.-министър да не
им е ясно, че ако определен медика-
мент се плаща по каса, тя плаща по
позитивен списък, т.е. по-високи цени?
На кого няма да му дойде на акъла, че
когато раздробиш поръчката на някол-
ко места, цените ще се покачват, защо-
то количествата стават по-малко”, попи-
та риторично д-р Желев.

По време на дебатите Манолова
предложи докладът да бъде пратен на
прокуратурата и на комисията “Янев”, но
депутатите отхвърлиха и двете предло-
жения. Вместо това приеха докладът да

бъде изпратен до МЗ и до НЗОК. “С това
решение ще обезсмислите работата на
парламентарната комисия. Какво озна-
чава докладът да се изпрати само на МЗ
и НЗОК? Ами те много добре са наясно
с всички изводи и препоръки в този до-
клад. Всъщност МЗ и касата са сред
заинтересованите, които възпрепятства-
ха работата на тази комисия. Защото МЗ
не представи необходимите данни, така
че да може да се изчисли размерът на
щетата, която правителството на ГЕРБ е
нанесло на гражданите чрез лекарстве-
ната си политика”, попита Манолова. Тя
поиска прегласуване след първия отри-
цателен вот. “Ако копие от доклада не се
изпрати в прокуратурата, то управлява-
щите няма да имат очи да говорят какво-
то и да е за предишното управление”,
каза Манолова. Павел Шопов от “Атака”
заяви на мнозинството, че така прикри-
ват престъпление.

“ДПС не подкрепя доклада, защото
експертите в комисията не са стигнали
докрай, не са определили колко са щети-

те, които са нанесени в бюджета на здра-
веопазването. Докладът касае изцяло
периода на управление на ГЕРБ, конста-
тацията е, че увеличението започва при
прехвърлянето на лекарства веднъж към
НЗОК и втори път към лечебните заведе-
ния. Има препарат, при който МЗ е пла-
щало 342 000 лв., а следващата година
НЗОК започва да плаща за същото ле-
карство 1 702 000 лв.”, заяви депутатката
от ДПС д-р Нигяр Джафер.

Самият доклад на анкетната коми-
сия, създадена преди повече от половин
година, бе приет.

Замяната на търговете с плащане на
лекарствата от НЗОК ги е оскъпило поне
със 7.8 млн. лв., е констатацията в докла-
да на Сметната палата по същия про-
блем. Тя е установила още, че системно
не са спазвани сроковете от Комисията
по цените и реимбурсирането, което е
довело до необосновано удължаване на
процедурата и времето за навлизането
на българския пазар на нови съвремен-
ни лекарствени продукти.

З
рупция по високите етажи на властта до-
клада на временната анкетна комисия,
която трябваше да установи какви са
причините за увеличаване цените на
лекарствата. Тя пое този ангажимент,
въпреки че депутатите не приеха напра-
веното преди това предложение на Мая
Манолова от КБ.

“Проблемите в лекарствената поли-
тика започнаха, когато ГЕРБ промени
законодателната уредба”, коментира
д-р Евгений Желев, депутат от КБ и
бивш здравен министър. ДУМА припом-
ня, че самият Желев преди повече от 2
години многократно предупреждаваше,
че акцията с прехвърлянето на лекарст-
вата от МЗ към НЗОК и към болниците
ще предизвика сериозно поскъпване.
“Министър Десислава Атанасова започ-
на засилена работа по лекарствената

България е оазис на организирана
престъпност и на лица, които се зани-
мават с престъпна дейност. Това без-
прецедентно признание направи вчера
в Русе вътрешният министър Цветан
Цветанов. В коментар на заловените в
Малайзия българи, които бяха осъдени
на смърт за разпространение на дрога,
вицепремиерът буквално заяви: “Всич-
ко, което трябва, сме предприели. Това,
което мога направя като призив към
тези млади момчета и момичета, които
излизат извън страната и смятат, че
могат да осъществят трафик или
престъпна дейност, или да източват
пари с фалшиви кредитни карти, е да
знаят, че законодателството във всяка
една от държавите, които посещават, е
много по-строго, отколкото в България.
Ако в България можем да кажем, че
сме оазис на организираната пре-
стъпност или на лица, които се занима-
ват с престъпна дейност, в чужбина
нещата са коренно различни”.

Той припомни, че за обвинения за
банкови сметки или фалшиви кредитни
карти в чужбина се получават осъдител-
ни присъди в рамките на няколко месе-
ца, и то ефективни, докато у нас са ус-
ловни или пробация.

Говорителят на руския
президент Владимир Путин
- Дмитрий Песков, по-
твърди, че са променени
датите на визитите в Тур-
ция и България, съобщиха

Цветанов призна:
България е оазис
на организираната
престъпност

Потвърдиха отлагането на визитата на Путин у нас
руските агенции. Говорите-
лят обясни, че руският
държавен глава има изве-
стни проблеми със здраве-
то, предизвикани от стара
спортна травма.

Песков посочи, че по
молба на руската страна са
били отложени визитите в
Турция и България за по-
късна дата - от октомври и
ноември за декември. Ня-

маше фиксирани дати за
тези пътувания. Датите че-
сто се сменят и се фикси-
рат по съгласие на двете
страни, добави говорителят
на Владимир Путин.

Пред президентството бе издигнат българският флаг в чест на Деня на будителите вчера

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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Снимкa БГНЕС

Мъж се опитал
да измами чехи
с 900 000 евро

Столични полицаи задържа-
ха мъж, който се опитал да
измами трима чешки граждани
с фалшив договор на стойност
900 000 евро. Органите на реда
са имали предварителна инфор-
мация за подготвяно документ-
но престъпление и задържали
55-годишния мъж, който има ре-
гистрация в МВР и е осъждан
за измама. Той е с постоянен
адрес в Перник, а настоящ - в
Чехия. Пред трима чешки граж-
дани мъжът се представил за
полковник от Националната
служба “Сигурност” и обещал
сключване на договор с КАТ за
доставка на медицински консу-
мативи на стойност 900 000
евро. Измамникът бил задържан
в хотел в Студентския град,
където се готвел да сключи
договора.

Откриха боеприпаси
в дома на 71-годишен

Незаконно оръжие и боепри-
паси бяха открити в дома на
71-годишен мъж в монтанско
село. При полицейска операция
от дома на Н.Л. били иззети
пистолет без обозначения ка-
либър 6,35, пистолет “Комбат”
- 9 мм, с монтирана муфа и още
три саморъчно изработени пи-
столета от малък калибър, как-
то и 34 патрона - калибър 6,35,
патрон за карабина - калибър
7,62 и едрокалибрен патрон.

44-годишен в кома,
след като пострада
от паднало дърво

44-годишен мъж от Котел е
в кома, след като падна дърво
върху него. Той е настанен в
отделението по реанимация на
МБАЛ “Д-р Иван Селимински”.
Пациентът е с тежка травма
на глава, гърди, натрошени ре-
бра, счупен таз и тежки трав-
ми на крайниците. Мъжът е с
опасност за живота.

40-годишният шуменец Кpистиян А.,
който е шофирал с 3,16 промила

алкохол, падна вчера с “Фиат Стило” в
строителен изкоп и остана невредим.

Преди да падне в изкопа, автомобилът
се е ударил във временно поставен

пътен знак, мантинелата и бетонен
пръстен, с който изграждат

канализационните шахти, който
се е разбил на парчета

Съдия от ВАС похвали адвокати

Съдия Еленков (вляво) коментира пространно сборника със съдебни казуси

Снимка АВТОРКАТА

Веселка ВЕНКОВА

зказванията на Ев-
ропейската коми-
сия не са коректни,
защото те разпро-
страняват слухове

Авторите на тази книга създават про-
блеми на съдебната система с множест-
во съдебни дела по Закона за достъп

до информация, но това, което са напра-
вили, е наистина хубаво. Думите са на
съдията във Върховния административен
съд Александър Еленков, а признание-
то е по адрес на адвокатите Александър

Кашъмов и Кирил Терзийски от правния
екип на Програма “Достъп до информа-
ция”.

“Съдебна практика по законодател-
ството за достъп до обществена инфор-
мация” е заглавието на петата поред
книга, представена миналата вечер в
Съюза на българските юристи от
изпълнителната директорка на ПДИ Гер-
гана Жулева. “Законът за достъп до об-
ществена информация проработи, защо-
то много граждани упражняват правата
си по него и кръгът, търсещи информа-
ция, става все по-широк”, посочи Жуле-
ва.

Според експертите съдебната прак-
тика е изиграла окуражаващо за заяви-
телите значение, макар броят на откази-
те от държавната администрация да на-
раства. Най-често чиновниците  крият
информация зад постановката “засягане
на интересите на трето лице”. Дори не-
прикрито посочвали в скоби - фирма, а
на второ място като повод за отказ се
класирала “служебната тайна”, с която
администрациите се оправдават без ос-
нование.

Броят на жалбите по постановени
откази постоянно се увеличава, заяви
Жулева пред представители на раз-
лични съдебни и държавни институ-
ции и в присъствието на председател-
ката на ДКСИ Цвета Маркова. Само
през настоящата година жалбите са
нараснали с 10%.

Николай Младенов нападна
Европейската комисия

И

Външният министър обвини
ЕК, че разпространява
слухове в обществото

в обществото по този начин
и трябва внимателно всяка
институция, включително и
ЕК, да се придържа към пра-
вомощията, които има, които
са й дадени от европейските
договори. Така вътрешният
министър Николай Младенов
смъмри Брюксел за възмож-
ността ЕК да изготви извъ-
нреден допълнителен до-
клад за страната ни преди
края на 2013 г.

Министърът не каза и
дума за повода, който про-

вокира Брюксел да припом-
ни на управляващите, че ме-
ханизмът за оценка и
сътрудничество по правосъ-
дието и вътрешните работи
на България не е смекчен
или временно спрян, неза-
висимо че не се предвижда
изготвяне на обичайния
междинен доклад през фев-
руари догодина.

Дали ще има, или не до-
клад зависи от начина, по
който ние изпълним всички
критерии, на които сме се
съгласили в настоящия до-
клад, коментира Младенов.
Той изказа увереност, че до
края на годината България
ще покаже сериозен на-

предък в областта на пра-
восъдие и вътрешни работи,
който ще бъде регистриран
от комисията.

Сериозно обезпокоен от
коментара на ЕК е и прези-
дентът Росен Плевнелиев.
Той се надява оттук нататък
българските институции още
повече да увеличат усилия-
та си за прозрачност. Това е
предупредително и много се-
риозно послание на ЕК, кое-
то трябва да се вземе изклю-
чително сериозно от българ-
ските институции, заяви
държавният глава.

По темата се изказа и
правосъдният министър Диа-
на Ковачева. Тя призова Ве-
нета Марковска да изчисти
името си и да коментира пуб-
лично сигналите срещу нея,
защото имало достатъчно
време до встъпването й в
длъжност. Според мини-

стърката не би трябвало да е
проблем правната комисия в
парламента също да аргу-
ментира с писмо до ЕК избо-
ра на Марковска за консти-
туционен съдия.

ДУМА припомня, че гово-
рителят на Европейската ко-
мисия Оливие Баи втвърди
тона към България заради
скандалния избор на свързва-
ната със съмнения за коруп-
ция и конфликт на интереси
Венета Марковска за консти-
туционен съдия. “ЕК е обез-
покоена от информациите,
които поставят под съмнение
почтеността и професионал-
ния капацитет на част от кан-
дидатите за Конституционния
съд. Всички обвинения за ко-
рупция и конфликт на инте-
реси трябва да бъдат изчис-
тени, за да се защити автори-
тетът на институцията”, заяви
във вторник Баи.

Две жени бяха измамени с по 3000 лв. в Карнобат. 78-годишна
жена от града сигнализирала в полицията, че в дома й на ул. “Батак”
около 9.30 ч. в сряда дошъл мъж, представил се за служител на
“Пенсионното”. Непознатият й поискал лични данни, които да
попълнел за увеличаване на пенсията, като жената го поканила в
дома си. Докато мъжът попълвал данните й, в двора на карнобат-
лийката дошла непозната жена, представила се за нова съседка,
която поискала да й се даде назаем по-голяма тенджера. Докато
двете жени общували, от къщата излязъл мъжът и заявил, че ще
дойде по-късно през деня, за да довършат документите. Прибирай-
ки се в дома си, пенсионерката установила липсата на сумата от
3120 лв.

Друга 78-годишна карнобатлийка сигнализирала, че е станала
жертва на телефонна измама. Тя дала на непознат мъж 3000 лв. за
“операция на близък, за която са необходими златни пирони”.
Жената предала парите на мъж, представил се за помощник на “д-
р Кръстев от ортопедичното отделение на бургаска болница”.

Само 20% от завършилите висше образование
работят по специалността си, а повече от 83% от
децата завършват висше, ако и техните родители да
са висшисти. Това показва проект на Българската
стопанска камара (БСК), представен на международ-
на среща за проблемите на компетенциите на работ-
ната сила.

Близо 400 000 работни места са били закрити за
периода между 2008 г. и първата половина на 2013
г. Същевременно се повишава процентът на младеж-
ката безработица и броят на обезкуражените работ-
ници.

Според представените от БСК данни през 2008 г.
процентът на безработните младежи (15-24 г.) е бил

ПОЛИЦИЯТА ИСКА
ЛИЧНИТЕ ДАННИ НА
ЛЕКУВАЩИ СЕ С МЕТАДОН

ККККК
абинети и центрове в София, в които се лекуват
наркомани, са посещавани през последните две
седмици от представители на СДВР с искане
лекарите да им предоставят пълен списък с

имената и ЕГН на пациентите, лекуващи се по метадо-
нови програми. Акцията била във връзка с разслед-
ване на серия от обири и грабежи в софийски аптеки.

“Тази информация е изискана преди задържането
на заподозряния по случая, тъй като на колегите е
направило впечатление, че от аптеките са били взима-
ни специфични медикаменти, използвани от такива
лица”, обясняват от столичната полиция.

Главен инспектор Илко Илиев - шеф на отдел “Гра-
бежи”, е посочил в разпространеното писмо, с което
се иска въпросната информация, като аргумент чл.
159 от Наказателно-процесуалния кодекс (НПК), кой-
то регламентира, че “по искане на съда или на орга-
ните на досъдебното производство всички учрежде-
ния, юридически лица, длъжностни лица и граждани
са длъжни да запазят и предадат намиращите се у
тях предмети, книжа, компютърни информационни
данни, включително за трафика, които могат да имат
значение за делото.

“Полицейският произвол е на няколко нива. Първо,
полицаите, предприели това, имат престъпно мислене.
Те си позволяват да профилират хора като априори
“заподозрени”, единствено на основата на здравния
им статус (болестта, каквато наркотичната зависимост
представлява), без никакви други данни... Второ, по-
лицаите си позволяват да таргетират селективно тази
колективно “виновна” по презумпция категория хора
за целите на непозволено вмешателство в личния им
живот и погазване на процесуалните им права”, ко-
ментира пред Медиапул адвокат Маргарита Илиева от
Българския хелзинкски комитет.

САМО 20% ОТ ВИСШИСТИТЕ
РАБОТЯТ ПО СПЕЦИАЛНОСТТА СИ

ИЗМАМИХА ДВЕ ВЪЗРАСТНИ
ЖЕНИ С ПО 3000 ЛВ.

12,7%, а коефициентът на обезкуражените - 4,3%. До
първата половина на 2012 г. тези показатели са се
покачили съответно до 28,4% и 7,3%. От работещите
малко над 5 милиона българи 1 млн. 140 000 са
завършили висше образование. Около 16% от тях са
на възраст под 30 години. През втората половина на
2012 г. с най-висока средна заплата са работещите в
сектора на разпространяването на информация и
далекосъобщенията (1776 лв.), а с най-ниска - об-
служващите административни дейности (498 лв.).

Челната тройка допълват работещите в произ-
водство и разпределение на електроенергия (1547
лв.) и финансовите дейности (1533 лв.), сочат дан-
ните на БСК.
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айно учение в Бълга-
рия на френски воен-
нослужещи е било
осуетено от жители на
плевенското село Ко-

Френската преса призна за
пострадалите военни у нас

Т

Нелегалните били пребити от български
селяни, помислили ги за крадци

Община Дупница набира кандидати за добровол-
ния отряд за защита при бедствия. Досега девет души
са подали документи за участие, съобщи Методи Чи-
мев, кмет на града. Седем от тях са планински спаси-
тели и двама са пожарникари. За да започнат работа
и като доброволци, ще е необходимо съгласие на ра-
ботодателя им, каза още кметът. За членовете на фор-
мирания с решение на Общинския съвет отряд са оси-
гурени средства от държавата. В тях влизат 31 лева на
човек за обучение, 50 лева за застраховка и 400 лева
за екипировка. Според наредбата на МС за времето,
през което се обучават, те ще получават минимална
работна заплата, разделена на часовете, в които са
ангажирани. На същия принцип се заплаща трудът им
при бедствия, но базата е 200% от минималната  работ-
на заплата. Община Дупница трябва да сформира от-
ряд до 40 доброволци до края на ноември.

иловци, призна списание “Мари-
ан”. В своя статия френското из-
дание признава, че военнослу-
жещи от отдел “Действие” на

външното разузнаване в Париж
са били атакувани и пребити
въпреки добрата си подготовка
от българските селяни.

“Мариан” пише, че в нощта
на 15 срещу 16 октомври близо
до село Коиловци, край град
Плевен, петима френски военни
са били нападнати от местни жи-

тели, тъй като били помислени
за роми крадци. Списанието
съобщава, че двама от обучени-
те бойци са се отървали само с
леки наранявания от огнестрел-
ни рани по краката, а трети е
със счупен нос. Инцидентът се е
разиграл в нива с люцерна, ко-
ято трима българи са пазели от

набези.
Спорез “Мариан” двама от

френските военни са проникна-
ли нелегално на територията на
Бъгария с парашут, след като
прелетели с планер над грани-
цата на страната с Румъния.
Познанията на някои от бойците
по български не им помогнали
да се спасят от боя, който мест-
ните им хвърлили, въпреки
твърденията на французите, че
са екстремни спортисти. На 20
октомври военните били върна-
ти във Франция.

“Генералната дирекция за
външна сигурност отказа да ко-
ментира информацията, като по
този начин засега няма офици-
ално опровержение на инци-
дента”, анализира пресата в
Париж.

ДУМА припомня, че случаят
все още тъне в информационно
затъмнение от страна на власти-
те и все още няма официално
становище какви точно са пост-
радалите чужденци, колко вре-
ме са били в страната и др. Бра-
тята Слави и Васко Цоневи и
приятелят им Румен Цветанов,
който е полицай, обясниха, че
отишли да пазят нива с люцер-
на, когато попаднали на петима
мъже в черен джип, които се
опитали да ги прегазят. После-
двал бой, при който Цветанов
стрелял в краката на противни-
ците си и наранил двама, които

били откарани в болница, други
двама избягали.

След инцидента МВР мълча
дни наред. Накрая министър
Цветан Цветанов обясни, че това
са били французи - любители на
екстремни спортове, които ско-
чили от Румъния, но се приземи-
ли в България. От румънското
посолство обаче заявиха, че не
знаят нищо по случая. Френско-
то посолство потвърди версията
на Цветанов.

Депутатът от левицата Румен
Петков и кметът на село Коилов-
ци Красимир Иванов дори изпра-
тиха писмо до главния прокурор
Борис Велчев и до вътрешния
министър Цветан Цветанов по
повод на инцидента край село-
то. Двамата настояват да разбе-
рат подробности около разслед-
ването, идентифицирани ли са
французите, колко време са били
задържани, каква медицинска
помощ им е оказвана, от кого са
освободени и на какво основа-
ние. Най-съществен обаче е
въпросът как са попаднали в
България и конретно в Коилов-
ци. Петков се закани да внесе в
парламента въпрос към военния
министър Аню Ангелов, за да
разбере дали структури на ръко-
воденото от него министерство
разполагат с информация за
полет на самолет, или за пара-
шутни скокове над Плевенския
регион.

Набират кандидати
за доброволци в Дупница
Николая ИВАНОВА

ежду 4 и 5 млн. лв. ще е раз-
мерът на щетите от пролив-
ните дъждове в община Не-
делино. Това съобщи кметът

Кучета убиха
възрастна жена

Кучета наха-
паха и убиха 75-
годишна жена,
която живее-
ла сама в къща
край Симитли.
Сигналът за ин-
цидента бил по-
лучен в симит-
лийската поли-
ция към 15 ч. в
сряда.  Пристиг-
налите на място
полицейски служители установили,
че трупът е на Вера К. Смъртта на
възрастната жена била причинена от
ухапване от оставени без надзор
домашни кучета, собственост на 70-
годишния Симеон Ц. от Симитли.

М

ДЪЖДОВЕТЕ НАНЕСОХА
ЩЕТИ ЗА БЛИЗО 5 МЛН. ЛВ.
В ОБЩИНА НЕДЕЛИНО

на общината Стоян Беширов. По-го-
ляма яснота ще има към средата на
следващата седмица, като вече е
започнало изготвянето на най-спеш-
ните проекти.

Беширов подчерта, че най-голя-
мата нанесена щета е пропуканият
бент при вододайната зона в село
Крайна. Другата също сериозна
щета е пропадналата земна маса
около електрическия стълб с високо
напрежение. Кметът обясни, че там
трябва да се изградят две подпорни

стени, а парите за възстановяването
на щетите тепърва ще се търсят чрез
междуведомствените комисии и Ми-
нистерството на регионалното раз-
витие и благоустройството.

Беширов бил получил информа-
ция, че земеделският министър Ми-
рослав Найденов, който бе на посе-
щение в родопската община, е до-
кладвал за състоянието и щетите
пред Министерския съвет. Кметът за-
яви, че ако парите за подпорната
стена бяха дадени при предишното
обявяване на бедствено положение
в началото на годината, сега няма-
ше да има щети или поне не в таки-
ва големи размери.

В навечерието
на Деня на
будитeлите
1 ноември
общинският
съветник
Назми Мюмюн
подари на
дългогодишната
кметица на
с. Боровица
Надие Ахмед
Топчу портрет
на духовния
будител на
нацията Васил
Левски. Винаги
в своята
дейност се
води от завета
на  Апостола
да не се делиме
по вяра и
народност,
а да живеем
в братство,
мирно и
задружно,
подчерта
в своите
думи Мюмюн
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глоба или с имуществена санкция
в размер 1000 лв. На превозвач или
на лице, които не са организирали
извършването на предпътни техни-
чески прегледи на пътните превоз-
ни средства или предпътни меди-
цински прегледи на водачите, се
налага имуществена санкция в раз-
мер 1500 лв. На водач на автобус,
който не предостави помощ на
лица с увреждания или с намалена
подвижност съгласно разпоредби-
те на Регламент 181/2011, се нала-
га глоба в размер на 500 лв. Това
предвижда законопроектът за из-
менение и допълнение на Закона
за автомобилните превози, който

500 лв. глоба за шофьор,
ако не помогне на инвалид
Депутатите забраниха и превоза в автобус на багаж без пътник

парламентът прие на първо четене
вчера.

Превозвачът не приема и не
превозва багаж, който не принад-
лежи на пътник, пътуващ в автобу-
са, е записано още в законопроек-
та, който бе приет с гласовете на 73
народни представители, от които 70
бяха “за”, двама “против”, а един се
въздържа. Именно текстът, който за-
бранява да се превозва багаж, кой-
то не е на пътник, предизвика един-
ствената дискусия преди приемане-
то на законопроекта на първо чете-
не. Рамадан Аталай от ДПС посочи,
че така като че ли след трагедията
в Бургас някои хора се опитват да
се възползват от това и се опитват
да налагат норми, които са непри-
емливи.

В проекта на закон са предви-
дени и конкретните правила,

свързани с внедряването и използ-
ването на интелигентни транспорт-
ни системи в областта на автомо-
билния транспорт и интерфейси с
останалите видове транспорт, да
се определят в наредба на Мини-
стерския съвет. “С наредба ще се
уреждат условията за оптимално
използване на данните за пъти-
щата, движението по тях и пътува-
нията, непрекъснатост на услугите
за интелигентни транспортни сис-
теми за управление на движение-
то и товарните превози; приложе-
ния за интелигентни транспортни
системи за пътна безопасност и
сигурност; свързване на превозно-
то средство с транспортната ин-
фраструктура”, се посочва в моти-
вите към проекта на Закон за из-
менение и допълнение на Закона
за автомобилните превози.

Шофьори и собственици на
транспортни фирми излязоха
на протест в Гълъбово, преда-
де БГНЕС.

Недоволството им ескалира
понеже ремонтът на републи-
канския път Гълъбово-Опан не
е завършен и има ограничение
- забрана за преминаване на
тежкотоварни камиони.

Близо 100-те протестиращи
издигнаха плакати насред шо-
сето с надписи “Пътищата са
за всички”, “Плащаме винетки

Най-големият проблем за бъдещето на хра-
нително-вкусовата промишленост у нас е сви-
тото потребление на български продукти. Това
коментира на дискусия за бъдещето и предиз-
викателствата пред сектора председателят на
Асоциацията на месопреработвателите Кирил
Вътев, съобщи Дарик. Той отбеляза, че за по-
следните три години рязко е спаднало потреб-
лението на български продукти. Вътев обясни,
че докато страната ни се ориентира към евтини
и вносни стоки, родната икономика ще затъва.

За намалено потребление на продукти род-
но производство призна и председателят на Фе-
дерацията на хлебопроизводителите и сладка-
рите Марияна Кукушева. Тя призова потребите-
лите да купуват повече стоки, произведени в

Безработицата ще остане
на ниво от 11-12 на сто, а се-
риозно намаление не може да
се очаква в краткосрочен план.
Това прогнозира поредният
доклад на Центъра за иконо-
мическо развитие (ЦИР), пред-
ставен от председателя му Ге-
орги Прохаски вчера. Според
Прохаски трябва да се
насърчават инициативите за
допълнителна квалификация и
преквалификация, защото
поне още три-четири години
няма да има спад на безрабо-
тицата.

За тази година страната ще
отбележи икономически ръст
от около 1 на сто, а за догоди-

Изплащането на нисколих-
вени кредити за животновъди-
те започна от вчера Държавен
фонд “Земеделие” (ДФЗ). Об-
щата сума, предвидена за под-
помагане на фермерите, е в
размер на 10 млн. лв. За крава
ще бъдат отпускани до 210 лв.,
а за овца и коза - до 35 лв.

17 търговски банки са подали оферти за уча-
стие в откритата процедура на дъщерното дру-
жество на Българската банка за развитие (ББР)
Национален гаранционен фонд за осъществя-
ване на гаранционната схема по Програмата
за развитие на селските райони (ПРСР), съоб-
щиха от ББР. Сред кандидатите са Алианц Банк,
МКБ Юнионбанк, Банка Пиреос, ТВI Банк, Банка
ДСК, Пощенска банка, ОББ, Райфайзенбанк, Об-
щинска банка, СИБанк, БАКБ, Алфа Банк, Търгов-
ска банка Д, Тексимбанк, УниКредит Булбанк,
ПИБ и ЦКБ. Гаранционната схема бе създадена,
за да подпомогне процеса на усвояване на сред-

Регионалната инспекция по околната среда и водите (РИ-
ОСВ) в Перник е одобрила плановете за застрояване на ку-
рортното селище Паничище, става ясно от решение на ин-
спекцията, публикувано на сайта на Министерството на окол-
ната среда и водите (МОСВ).

Според директора на инспекцията плановете за застроява-
не “няма да окажат значително отрицателно въздействие върху
природни местообитания, популации и местообитания на ви-
дове”, предмет на опазване в защитените зони в Рила.

В решението пише, че в курортното селище не се предвиж-
да строителството на жилища за постоянно обитаване, но
предстои изграждането на ваканционен комплекс с малкое-
тажно застрояване до 7 м височина, както и хотелски комплек-
си. Вследствие на планираното ново строителство в планин-
ския курорт легловата база ще се увеличи до 5 хил. легла. В
решението се посочва още, че за реализацията на плановете
за застрояване е “необходимо отсичане на дървесна расти-
телност”, но местоположението на зоните за строителство е
такова, че намесата в околната среда да е минимална.

Всички инвестиционни предложения обаче ще се подлагат
на процедура по оценка на съвместимостта им с близките
защитени зони. Екоинспекцията в Перник освен това е поста-
вила условие да отпадне предвиденото застрояване на пло-
щи, заети от бялоборови и смърчови гори.

Решението на пернишката екоинспекцията ще бъде об-
жалвано от екоорганизациите, които изпратиха отрицателни
становища по доклада за оценката на съвместимостта на
подробния устройствен план, съобщи за Investor.bg Андрей
Ковачев от сдружението за дива природа “Балкани”.

Протест заради проточил
се ремонт на път

Свитото потребление мъчи
хранителната промишленост

ЦИР: ВИСОКА БЕЗРАБОТИЦА И НИСЪК РЪСТ
НА ИКОНОМИКАТА И ПРЕЗ 2013 Г.

на оптимистичната прогноза е
за растеж от 1,5 на сто.

Според Прохаски неприят-
ната новина е, че моторът на
растежа през миналата година
- промишленото производство,
през тази година показва вло-
шаващи данни. От второто три-
месечие на миналата година
добавената стойност в промиш-
леността расте с намаляващи
темпове със значителни коле-
бания на тримесечна база. Тази
година по текущи цени произ-
водството е под нивото от мина-
лата година. Данните на месеч-
на основа от последните някол-
ко месеца не показват подоб-
рение и от ЦИР считат, че про-

мишлеността ще завърши с рас-
теж, но той ще бъде минимален
- около 1,5 на сто.

Вътрешното потребление
ще продължи да расте мини-
мално, което се дължи на ре-
шението на хората да напра-
вят дълго отлагани покупки на
висока стойност, смятат от ЦИР.

България. Принципите на здравословното хра-
нене са свързани с това човек да потребява
храни, приготвени от местни суровини и култу-
ри, изрази мнение тя. “Ние в България се при-
мирихме някак си по естествен път да консуми-
раме шопска салата от полски домати, итали-
анско сирене, краставици от Бразилия. Така
няма как да развием политиката на регионите”,
каза Кукушева.

Представители на Българската агенция по
безопасност на храните отбелязаха, че благо-
дарение на активния контрол на производстве-
ните и преработвателните предприятия у нас
за една година с 5 пъти е намалял процентът
на затворените цехова и складове, а с близо 26
пъти - бракуваните храни.

17 банки искат да участват
в гаранционния фонд по ПРСР

ДФЗ ДАВА НИСКОЛИХВЕНИ КРЕДИТИ
НА ЖИВОТНОВЪДИ

ствата по ПРСР, като се очаква НГФ да гаран-
тира кредити за 1.3 млрд. лв.

Целта на процедурата е да се подберат бан-
ки-партньори, които да администрират процеса
на управление на гарантиран портфейл от кре-
дити на бенефициенти по мерки на ПРСР. Га-
ранционната схема ще покрива част от риска по
кредити, отпуснати за осъществяване на проек-
ти, одобрени за подпомагане по мярка 121 “Мо-
дернизиране на земеделските стопанства”, мяр-
ка 122 “Подобряване на икономическата стой-
ност на горите” и мярка 123 “Добавяне на стой-
ност към земеделски и горски продукти”.

- получаваме забрани”, “Изби-
раме ви да помагате, а вие
пречите!”.

Те недоволстват заради
това, че вече почти половин
година са принудени да търпят
загуби и да изминават много
повече разстояние, отколкото
ако минават през отсечката
Гълъбово-Опан. Тяхното иска-
не е въпросната отсечка да
бъде отворена и ще продължат
да настояват, докато про-
блемът им не бъде решен.

МОСВ разреши строежите
в Паничище
МОСВ разреши строежите
в Паничище
МОСВ разреши строежите
в Паничище
МОСВ разреши строежите
в Паничище
МОСВ разреши строежите
в Паничище

ДФЗ отпуска целеви креди-
ти за закупуване на минера-
лен тор и семена за производ-
ство на пшеница - реколта
2013 г. Земеделските произво-
дители могат да кандидатстват
за целеви кредит до 23 ноем-
ври 2012 г., като лихвата по
него ще бъде 6%.

Разпределението на отпус-
натите финансови средства ще
бъде, както следва: 40 лв./ха за
семена и 80 лв./ха за закупува-
не на минерални торове, а
предвиденият финансов ресурс
е в размер на 10 млн. лв. Сред-
ствата трябва да бъдат изпла-
тени до 17 декември 2012 г.

С
обственик на автогара,
който не изпълнява мер-
ките за сигурност на
превозите на пътници с
автобус, да се наказва с

Снимка БГНЕС
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Икономика

П

ловно-цинковият комбинат в
Кърджали, собственост на
Валентин Захариев, е без
ръководство от вчера, пре-
даде БГНЕС.

ОЦК остана без
ръководство
ОЦК остана без
ръководство
ОЦК остана без
ръководство
ОЦК остана без
ръководство
ОЦК остана без
ръководство
ОЦК остана без
ръководство
Само за два дни над 60 металурзи
са подали документи за напускане

надяват да бъдат наети от новия соб-
ственик “Хармони 2012”. Първа инвес-
тиционна банка, която е основен кре-
дитор на металургичното предприятие
и с която новият инвеститор е свързан,
е оторизирала двама служители от
клона в Кърджали да контролират все
още неясната ситуация в комбината.

Не е известно и кога ще бъде
възстановен производственият цикъл,
окончателно спрян през миналия де-
кември. От назначените на граждан-
ски договор към банката 17 работни-
ци, поддържащи непрекъсваемия ре-
жим на пещите и енергоснабдяването,
са останали 11. На тях временният ра-
ботодател е предложил 280 лева за-
плата, 10 лева по-малко от минимал-
ната, докато първоначалното възнаг-
раждение по договора е било 400
лева. Това се прави с цел да не пла-

щат данъци, но не е възможно да се
работи на 5-сменен режим срещу та-
кива пари, коментираха работници.

На последната публична продаж-
ба на активите на ОЦК фирмата на
Валентин Захариев “Стил комотидис”
спечели пречиствателната станция за
промишлени отпадни води, като пред-
ложи цена от 1 933 000 лева при
първоначална цена 1 538 153 лева.
Сумата обаче не беше внесена по
специалната сметка на съдебния
изпълнител в 7-дневния срок. По нео-
фициална информация вчера “Хармо-
ни 2012”, втора в класацията на офер-
тите тогава, е превела парите и на
практика става собственик и на това
възлово звено в комбината. Поредни-
ят търг е насрочен за 27 ноември,
когато ще се продават останалите
активи на завода.

О
Едномесечното предизвестие на

изпълнителния директор Славея Стоя-
нова е изтекло в сряда и от вчера тя е
безработна. В сряда и икономическият
директор Валентин Манев и техничес-
кият Красимир Кутелов са внесли заяв-
ленията си за напускане заради неиз-
плащането на възнагражденията им за
повече от половин година.

Над 60 металурзи само за послед-
ните два дни са затрупали деловодст-
вото с документи за напускане. Все
още в завода се водят на работа 98
души, сред които десетина жени в май-
чинство. Това са предимно работници
от цинковото производство, които се

През третото тримесечие на 2012 година издадените разреши-
телни за строеж на нови жилищни сгради намаляват с 13.2%,
но жилищата в тях са повече със 7.0%, в сравнение с третото
тримесечие на 2011 година, съобщиха от Националния статисти-
чески институт (НСИ). Административните сгради са по-малко с
24.6%, а другите видове сгради - с 12.3%. Регистрирано е
намаление на разгъната застроена площ (РЗП) на жилищните
сгради с 18.6% и на другите сгради - с 13.4%, докато при
административните сгради РЗП нараства с 10.6%. Най-голям
брой разрешителни за строеж на нови жилищни сгради са
издадени в областите Бургас - 198, Пловдив - 125, София
(столица) - 110, и София - 104. Най-много жилища предстои да
бъдат започнати в областите Бургас - 830, Пловдив - 298, Варна
- 289, София (столица) - 230, и Благоевград - 145. Строителство
на най-голям брой нови сгради е започнало в областите София
- 79 жилищни и 50 други сгради; Пловдив - 66 жилищни и 48
други сгради; София (столица) - 84 жилищни и 20 други сгра-
ди; Варна - 66 жилищни, 3 административни и 31 други сгради.

НСИ: С 13.2% по-малко
разрешителни за строеж
на жилищни сгради

епозитите на населението
се увеличават до нов ре-
корд от 34,7 млрд. лв. към
30 септември 2012 г., по-
казват данни на БНБ. Ме-

503 МЛН. ЛЕВА
Е ПЕЧАЛБАТА
НА БАНКИТЕ
КЪМ СЕПТЕМВРИ

роцесът на
влошаване на
к р е д и т н и т е
портфейли и
у в е л и ч е н и е

ДЕПОЗИТИТЕ НА
НАСЕЛЕНИЕТО
С НОВ РЕКОРД
ОТ 34,7 МЛРД. ЛВ.

бщата печалба на банкова-
та система към септември е
503 млн. лв., което е с 19
млн. лв. по-голяма от срав-

ООООО
нимия период на 2011 г.

Банка ДСК е най-печелившата
банка в страната, както от началото
на 2012 г., така и за третото триме-
сечие, сочат изчисления на Profit.bg

За периода от 1 юли до 30 сеп-
тември банката отчита печалба от
147.18 млн. лв., с което положител-
ният резултат за първите девет ме-
сеца нараства до 186.12 млн. лв.

Втората позиция се заема от
Уникредит Булбанк, спечелила
60.47 млн. лв. за тримесечието и
154.65 млн. лв. от началото на годи-
ната.

Двете най-големи банки в стра-
ната по размер на активите (Уни-
кредит Булбанк и Банка ДСК) фор-
мират над 67% от печалбата на бан-
ковата система към 30 септември.

През третото тримесечие добри
финансови резултати постигат
Алфа Банк, отчела печалба от
15.59 млн. лв., и SG Експресбанк с
положителен финансов резултат от
11.76 млн. лв.

Общо 18 от опериращите 31
банки в страната са реализирали
печалби през третото тримесечие
на годината, докато от началото на
2012 г. те са 22.

За периода от 1 юли до 30 сеп-
тември с най-лоши финансови ре-
зултати са Райфайзенбанк (35.8 млн.
лв.), Банка Пиреос (21.9 млн. лв.),
Обединена българска банка (17.4
млн. лв.) и др.

От началото на 2012 г. над 10
млн. лв. загуба отчитат от Българо-
американска кредитна банка
(13.99 млн. лв.) и Инвестбанк (10.36
млн. лв.).

Със сериозни печалби за девет-
месечието пък са SG Експресбанк
(36.97 млн. лв.), Корпоративна
търговска банка (29.93 млн. лв.),
Първа инвестиционна банка (21.89
млн. лв.) и Българска банка за раз-
витие (20.87 млн. лв.).

ДДДДД
сечното увеличение е с 220 млн. лв.,
спрямо двойно по-голям ръст за сеп-
тември 2011 г. от 496 млн. лв.

Увеличението за последните 12
месеца е с 4,2 млрд. лв., или 13,7%,
като част от него са натрупаните
лихви, а по-голямата са нови вло-
жения. Според наблюдатели в ус-
ловията на криза българинът нама-
лява харчовете, потреблението се
свива, но увеличава пестенето на
“бели пари за черни дни”. Същев-
ременно много от потребителите из-
теглят спестяванията си от клонове
на чужди банки с неясно бъдеще,
основно гръцки.

Депозитите на чуждите банки в
банковата ни система намаляват с
243 млн. лв. за месеца и с 2,09 млрд.
лв. за последните 12 месеца до 5,1
млрд. лв. към 30 септември 2012 г.

Фирмените депозити се увелича-
ват с 238 млн. лв. през септември
2012 г. и с 696 млн. лв. за последни-
те 12 месеца до 21,7 млрд. лв. към
30 септември 2012 г.

Парламентът вече прие на първо
четене, че през 2012 г. приходите
от лихви по депозитите на физиче-
ските лица ще бъдат облагани с
данък от 10%. Фирмените приходи
от лихви се облагат и в момента на
база печалбата от дейността, ако
компанията има такава. Все още
няма яснота дали държавата ще
признава разходите на физически-
те лица за лихви по кредити или ще
облага само приходите им

БНБ: Лошите
кредити ще растат

ве. Това заяви Румен Си-
меонов, подуправител на
БНБ, по време на конфе-
ренция за кредитния риск,
организирана от ICAP
България.

Причината са очаквана-
та рецесия в някои държа-
ви, както и забавеният рас-

теж, сподели Симеонов.
България вече е въвела

по-високи изисквания към
банковия сектор, каквито
тепърва ще се въвеждат в
Европа, като например за
капиталовата адекватност.
Също така българската
банкова система не анга-
жира публични финанси
под никаква форма.

“Аргументите на БНБ
против надзора от ЕЦБ на
българската банкова систе-
ма е, че ЕЦБ ще изпълнява
пълен надзор, но в случай
на надзорен провал разхо-
дите ще бъдат поети от ме-
стните данъкоплатци. Тряб-
ва да се подчертае, че
поддръжници на банковия
надзор от ЕЦБ са страни,
които са се провалили в
надзора на тяхната систе-

ма”, сподели Симеонов.
Голямата ликвидност

тежи на печалбата на бан-
ките, защото ликвидните
активи са с ниска доход-
ност в момента, но банките
продължават да реализи-
рат печалба, въпреки че тя
не е като преди кризата.
Забелязва се намален ин-
терес към кредитиране, до-
като привлечените средст-
ва нарастват с 4% за по-
следната година, а при на-
селението увеличението е
с над 10%.

Проблем за банките е
възможността за обявяване
на неплатежоспособност
със задна дата, както и бав-
ното изпълнително произ-
водство, което води до нис-
ка възвръщаемост на про-
цеса, отбеляза Симеонов.

Почти 5% е ръстът на чуждестран-
ните туристи през летния сезон. Това
съобщи вчера в Поморие зам.-ми-
нистърът на икономиката, енергетика-
та и туризма Иво Маринов, който уча-
ства в среща-дискусия по проект “Раз-
работване на стратегия за бранд
“България”, продуктови и регионални
брандове и въвеждане на интегриран
бранд мениджмънт”. Същият размер е
и ръстът на приходите спрямо минала-

5 на сто повече били чуждите туристи
та година, посочи Маринов.

В бюджета за следващата година
са предвидени средства за национал-
на реклама, посочи Маринов. “Имаме и
около 20 млн. лв. по ОП “Регионално
развитие” за различни проекти, които
ще бъдат реализирани в началото на
следващата година. Става въпрос за
интегрирана кампания за насърчаване
на вътрешния туризъм, интегрирани
рекламни кампании на шест водещи

пазара - Германия, Русия, Украйна,
Полша, Румъния и Швеция”, обясни
зам.-министърът. Ще има средства и за
иновативни рекламни материали за
пилотно участие в специализирани
борси и изложения в страната и чуж-
бина. В момента доразработваме доку-
ментацията, за да може да бъдат обя-
вени обществени поръчки и да може
да се кандидатства по тях и най-добри-
те да спечелят, допълни Маринв.

на лошите кредити ще
продължи и през следва-
щата финансова година,
макар и с по-бавни темпо-
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Банкови измами
в Румъния

Около 50 души, в това число
високопоставени служители и
заместник-директор на румънския
филиал на френската банка Соси-
ете Женерал, бяха обвинени за
участие в широка мрежа за бан-
кови измами, съобщи румънската
прокуратура. Щетите от дей-
ността на измамниците възли-
зат на 22 млн. евро.

Италия съкращава
провинциите си

Италианското правителство
одобри закон, който съкращава
двойно броя на провинциите в
страната. Мярката е част от
усилията на правителството да
намали големите разходи на ре-
гионалните администрации. До-
кументът окрупнява провинции-
те от 110 в 51. По силата на
указа от догодина провинциал-
ните правителства ще бъдат
премахнати.

Стачка в Грузия

Около 1200 работници в при-
станището в Поти в Грузия
започнаха безсрочна стачка, ко-
ято ще продължи, докато адми-
нистрацията не изпълни техни-
те искания за увеличаване на
заплатите, подобряване на ус-
ловията на труд и оформяне на
нови трудови договори.

Венеция потъна
във вода

Един от най-популярните ту-
ристически градове на Италия
рискува да бъде потопен. Две
трети от Венеция вече да по-
топени заради проливните
дъждове. Увеличилата нивото си
вода е потопила 60% от града,
включително и централния пло-
щад Сан Марко. По прогнози на
специалистите днес нивото на
водата във Венеция ще достиг-
не до 1,4 метра.

Хелоуин взе жертви

В Мадрид три момичета заги-
наха при блъсканица по време на
парти за Хелоуин. Те са били
буквално стъпкани от тълпата
по време на парти за Деня на Вси
Светии. Други две са откарани в
болница в тежко състояние. Две
от загиналите са на 18 години, а
третата - на 25. Смъртоносната
блъсканица била предизвикана от
фойерверки и паника.

Коригираха орбитата
на МКС

Подмосковският Център за
управление на полетите извърши
извънпланова корекция на орби-
тата на Международната косми-
ческа станция, за да избегне
сблъсък с отломки от американ-
ския спътник “Иридиум-33”. Мане-
врата, извършена с помощта на
двигателите на товарния кораб
“Прогрес”, премести станцията
на орбитата по-високо с около
един километър от досегашната.

Повече от 200 души обсадиха
частното училище в Лахор, Пакистан,

и подпалиха оборудването му, след
като един от учителите беше обвинен

в бохохулство

Фюле в София, предадоха агенциите. България още
веднъж гарантира, че подкрепя европейското
членство на Македония, но не на всяка цена.

По време на срещите на еврокомисаря Фюле в
София и президентът Плевнелиев, и министърът на
външните работи Младенов заявиха, че Македо-
ния все още не е готова за членство в ЕС и затова
пречат както национализмът в отношенията със
съседите, така и преследването на хора с българ-
ско самосъзнание, провокациите и поставянето на
бариери пред деловите и нормалните отношения.
Ясно и категорично на Скопие бе обяснено, че е
време да прекрати антибългарската кампания, под-
мяната и манипулирането на историческите факти.

Междувременно македонският държавен глава
Георге Иванов отговори на писмото на българския
му колега Росен Плевнелиев от 8 септември тази
година, с което България официално честити Деня
на независимостта, предаде македонското елек-
тронно издание Плюс инфо. Иванов е изтъкнал, че
приема двете страни да честват съвместно истори-
чески дати, а това може да бъдат: Денят на Евро-
па, денят, в който България призна Македония, и
денят, в който двете страни установиха дипломати-
чески отношения.

“Само по делата, а не по писмата, ще съдим”,
заяви пред журналисти президентът Росен Плев-
нелиев по повод писмото на македонския прези-
дент. “Нека да е категорично ясно за всички, че
писмата и идеите за работни групи, които вече
валят от Македония, са едно. Това, което е важно
за мен, са резултати, реформи, действия. Резултати
в интерес на добросъседството. И зависи от влас-
тите в Скопие. Ние сме отворени за сътрудничест-
во, декларирахме го много пъти”, подчерта Росен
Плевнелиев.

По повод острите атаки от страна на македон-
ските власти интересен коментар направи проф.
Божидар Димитров, директор на Националния ис-
торически музей (виж в карето).

При взрив на газовоз в близост до столицата Рияд са
загинали най-малко 22-ма души, съобщиха западни медии. По

последни данни броят на пострадалите е поне 120 души,
някои от които са в изключително тежко състояние

Македония проплака
от българското „Не!”

Освен всеизвестните кражби на история македонските
власти извършват и други по-малко известни и на нашата
общественост престъпления спрямо международните практи-
ки в областта на културно-историческото наследство.
Първо - при реставрация на старинни фрески и икони в
древни храмове и манастири те старателно изтриват етнони-
ма “български”,  заменяйки го в най-добрия случай с терми-
на “славянски”. Така е постъпено в църквата “Св.Неделя” в
Битоля, “Св. Пантелеймон” във Велес, “Св. Йоаким Осогов-
ски” в Крива Паланка на иконите на “Св. Кирил и Методий”,
наречени в оригиналния си вид “български просветители”.
В манастира “Св. Богородица” в Кичево надписът на ктитора
“Св. Борис цар български” е изтрит, а аналогичен надпис в
Дебърския манастир е заменен с надпис “Св. цар Стефан
Дечански” (т.е. с името на един от сръбските крале). От
църквата “Св. Димитър” в Скопие е свален и захвърлен
ктиторският надпис “Построена от българите в Скопие през
1864 г.” (сега надписът е в НИМ). Аналогични надписи са
строшени и изхвърлени от църкви в Прилеп, Битоля. Тук е
необходимо да споменем, че ЮНЕСКО забранява реставра-
ционни намеси в паметници, които променят етническият им
характер. В този смисъл осъдителна е и практиката да се
подменят старобългарските надписи по фреските с надписи
на съвременния македонски език, създаден през 1944 г.
Целта очевидно е да се внуши, че този език съществува от
ХIII-ХIV век. Така е постъпено при реставрацията на фреските
в църквата “Св. Георги” в Ресен.
И всичко това е станало в последните десетина години, а
не в далечното минало. Разполагам със снимки на всички
цитирани случаи от началото на 90-те години на ХХ век,
когато тези надписи все още съществуваха в оригиналния
си вид.
Продължава унищожаването на и без това полуразрушените
български военни гробища, което е жестоко престъпление по
Женевската конвенция за водене на война, подписана през
1996 г. и от Македония. Освен, че не позволяват възстановя-
ването им, македонските власти разпространяват слухове, че
българските войници са погребани с много злато и така
стимулират иманярите да разкопават и унищожават и без
това малкото останали гробове и паметници.
Между условията, които трябва да постави нашата страна,
несъмнено трябва да стоят и възстановяването на надписите,
указващи етническия характер на църквите и манастирите и
българските военни гробища и паметници.

Нова словесна война с България започнаха македонските власти след
обръщението на българския президент Росен Плевнелиев

С
копие нададе неистов вой срещу катего-
ричната българска позиция по повод
членството на бившата югорепублика в
Европейския съюз, изразена по време на
посещението на еврокомисар Щефан

Великобритания ще бъде изключе-
на от търговските споразумения на
Европейския съюз с 46 външни държа-
ви, ако Лондон вземе решение за из-
лезе от ЕС. Това заяви еврокомисарят
за търговията Карел де Гухт, цитиран
от ИТАР-ТАСС. “Ако страна-членка
напусне съюза, тя повече не може да
се ползва с предимствата на тези спо-
разумения, които са сключени от ЕС в
областта на търговията с чужди държа-
ви”, посочи еврокомисарят, чието из-
казване бе поместено във вчерашния
брой на в. “Файненшъл таймс”.

Карел де Гухт: Великобритания губи позиции в ЕС
Съвсем до неотдавна вариантът за

доброволно излизане на Великобри-
тания от Евросъюза изглеждаше неве-
роятен, но в момента придобива реал-
ни очертания, отбелязват британски
анализатори. В сряда коалиционното
правителство на Дейвид Камерън по-
несе в Камарата на общините тежко
поражение от голяма група от собст-
вените си депутати, които гласуваха
против позицията на премиера за
предстоящата този месец среща на
върха на ЕС, посветена на определяне
на размера на седмия единен бюджет

на ЕС. И без това слабото правителст-
во на Камерън се оказа още по-раз-
клатено в резултат на поражението
при гласуването по въпроси, засягащи
политиката спрямо ЕС, подчерта в ко-
ментар Би Би Си.

Припомняме, че Камерън е за за-
мразяване на бюджета на ЕС, което
предполага автоматичното му увели-
чаване спрямо инфлацията. Британски-
ят парламент обаче отказа да подкре-
пи тази позиция на премиера и прие
резолюция, изискваща реално съкра-
щаване на бюджета.

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Снимкa БГНЕС
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ърция да уреди висящите проблеми
и да финализира преговорите с
тройката, призова председателят на
Еврогрупата Жан-Клод Юнкер на

Еврогрупата даде
ултиматум на Гърция

Г
Търканията в кабинета на Самарас след гласуването на бюджета в парламента
подсилват съмненията около възможността страната да се справи с кризата

заседание на Еврогрупата на 12 ноем-
ври и че тогава най-вероятно ще има
решения относно по-нататъшното финан-
сиране на Гърция. Графикът на прави-
телството е дотогава антикризисните
мерки да са минали през парламента.

Сега всичко зависи от гръцкия пар-
ламент, цитира в. “Катимерини” казаното
от еврокомисаря по икономическите и
валутни въпроси Оли Рен в негово пис-
мено изявление до вестника.

Гръцките вестници пишат още за
търкания в кабинета на Самарас и за
изтичане на гласове от коалиционните
партньори в Атина при гласуването на
законопроекта за приватизациите.
Съгласно закона държавата се оттегля
от дялово участие в пристанища и го-
леми държавни компании. Вестник
“Нафтемборики” коментира, че законът
е бил гласуван от депутатите на парти-
ята Нова демокрация, но голям брой
представители на ПАСОК са прене-

брегнали линията на партията и са
отхвърлили една от поправките в него.
Депутатите от третата партия в коали-
цията - Демократичната левица ДИ-
МАР, са гласували “против” два от чле-
новете на закона (за приватизацията
на държавните компании и пристани-
ща и за даване на концесия на частни
лица на държавно имущество). Опози-
цията е отхвърлила законопроекта.

Вестниците информират още за вне-
сения от финансовия министър законо-
проект за бюджет 2013, като подчерта-
ват, че това е най-рестриктивният бюд-
жет за последните години с очаквана
рецесия от 4,5 на сто. Изтъква се, че
бюджетът е приет на първо четене и че
от събота по него започват дебати.
Съгласно законопроекта пенсиите от над
хиляда евро ще бъдат намалени от 5 до
15 на сто. От 1 януари 2013 г. се према-
хват даваните на пенсионерите добавки
за Коледа и Великден. Увеличава се с

две години и пенсионната възраст и тя
става 67 години.

Вестник “Кердос” акцентира на ре-
шението на синдикатите да свикат 48-
часова стачка на 6 и 7 ноември срещу
новите мерки за икономии, които влизат
в парламента в понеделник, като призо-
вават те да не бъдат гласувани. Според
в. “Имерисия” гласуването на пакета от
нови мерки ще бъде своебразен вот на
доверие към кабинета Самарас. Във
връзка с това вестникът подчертава, че
управляващата коалиция отива на това
гласуване “политически травмирана”
след вота на законопроекта за привати-
зациите. “Или мерките, или хаос”, извеж-
да в заглавие в. “Та неа” предупрежде-
нието на премиера Самарас към коали-
ционните си партньори от ПАСОК и
ДИМАР. Самарас обяви край на прего-
ворите с тройката, като изненада дори и
правителствените си партньори, както и
всички депутати.

проведената в сряда телеконферентна
връзка на финансовите министри от ев-
розоната, цитиран от в. “Вима”.

Бомбата обаче дойде от германския
финансов министър - пари за Гърция от
следващия транш ще има само след като
бъдат изпълнени условията, окончател-
ното решение за страната се очаква
през ноември, допълва в. “Етнос”. Изда-
нието коментира, че тройката кредитори
от ЕС, ЕЦБ и МВФ продължава да има
куп въпроси за Гърция, които стоят без
отговори. Шойбле казал, че тройката има
още работа в Атина и че преговорите
съвсем не са свършили, както изненад-
ващо обяви премиерът Андонис Сама-
рас по-рано тази седмица. В. “Имерисия”
пише, че гръцката антикризисна програ-
ма ще бъде разисквана на следващото

Властите в Белград имали
“готово решение” за Косово и
поради тази причина се очаква
Сърбия да получи дата за за-
почване на преговори за при-
съединяване към Европейския
съюз до края на тази година,
съобщи сръбският президент
Томислав Николич. “На срещата
на държавния връх постигнахме
висока степен на съгласие по
отношение на платформата за
Косово. В най-скоро време с този
документ ще бъде запозната и
Скупщината”, каза Николич
пред държавната телевизия
РТС, цитирана от БГНЕС.

Според него тази платформа
ще дърпа Сърбия напред и той
като президент на Сърбия със
сигурност никога няма да говори
в Прищина, но “трябва да се търси
решение”. “Аз не съм паднал от
небето. Този проблем съществу-
ва от години и е необходимо да
се намери решение. Сега имаме
възможност да убедим Великите
сили, които изпуснаха този про-
блем. В момента имаме готово
решение”, каза още Николич.

Изявлението на сръбския
президент идва само ден след
визитата на държавния секретар
на САЩ Хилари Клинтън в Бел-
град и Прищина. При визитата
си в Прищина Клинтън заяви, че
“независимостта на Косово е
необратима и няма да има пре-
говори за статута на Косово,
както и промяна на границите”.

НИКОЛИЧ
С „ГОТОВО
РЕШЕНИЕ”
ЗА КОСОВО

Медицински работници излязоха на протест пред гръцкия парламент срещу строгите мерки за икономии

Снимка БГНЕС

Заради наближаващия конгрес на
Китайската комунистическа партия (ККП)
в Пекин китайските власти налагат стро-
ги мерки за сигурност, предаде Асошией-
тед прес. Сред мерките има и странни
забрани като тази да се отварят прозор-
ците на такситата, да се пускат да летят
питомни гълъби, а за да си купиш само-
летче с дистанционно управление вече
трябва да имаш разрешение от шефа на
полицията. Говори се, че кухненските
ножове и острилките за моливи са при-
брани от щандовете в магазините, а има
и слухове, че властите следят за ан-
тидържавни лозунги по топчетата за пинг-
понг. Конгресът, който започва на 8 но-
ември, трябва да избере нови ръководи-
тели, които да управляват през следва-
щото десетилетие тази най-многолюдна
страна с втора икономика в света. Някои
от предохранителните мерки влязоха в

орвежки самолет, в който пъту-
вали 40 души, се върнал на ле-
тището, от което излетял, отда-
лечено на стотици километри,
въпреки че вече започнал ка-
цането си, за да не се налага
на екипажа да работи извъ-
нредни часове.

Самолетът започнал да
извършва кацане в малкия се-
верен град Мушьонен, когато
екипажът решил да се върне в
Трондхайм, на около 350 км в
южна посока, съобщава мест-
ният вестник “Рана Блад”. “Мал-
ко след това самият капитан за-
явил, че решението било неве-
роятно, но самолетът трябвало
да се върне”, разказа пътникът
Стейнар Хенриксен.

Компанията Wideroe, регио-

Норвежки самолет прекъсна кацане
заради изтекло работно време

Драстични мерки за сигурност
в Пекин заради конгреса на ККП

сила още вчера при откриването на засе-
данието на 370-членния Централен ко-
митет на ККП, който приключва подготов-
ката за конгреса.

Китай винаги налага строги мерки за
сигурност при големи прояви, както се
прави и другаде по света. Например по
време на Олимпийските игри в Лондон
бе ограничено прелитането на самолети
над града. Но въведените сега мерки в
Пекин изглеждат изключително строги,
вероятно в опит да се направи по-гладък
преходът във властта, която напоследък
бе разтърсена от скандали, посочва АП.
Агенцията припомня за висшия партиен
функционер Бо Силай, изпаднал наскоро
в немилост заради съпругата си, осъдена
за убийство, както и за висш президент-
ски съветник, подал оставка, след като
синът му загива заедно с две полуголи
жени в катастрофа със своето “Ферари”.

Н
нален превозвач собственост на
Скандинавските авиолинии SAS,
съобщи, че решението в послед-
ната минута се основава на
стриктните регулации за работ-
ното време в Норвегия. “За
съжаление самолетът излетя с
екипаж, чието работно време
изтичаше. Имаме стриктно ра-
ботно време, наложено от влас-
тите, което не можем да нару-
шаваме”, заяви говорителят на
компанията Ричард Конгстейен.
“Ако самолетът беше кацнал,
той трябваше да остане в Мушь-
онен, докато бъде изпратен
допълнителен екипаж и полети-
те в остатъка от вечерта трябва-
ше да бъдат отменени”, обясни
той, като допълни, че това щяло
да засегне над 200 пътници.
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Свят

на предизборната кампания. Но супер-
бурята Санди извади на преден план
следния въпрос: не е ли време да гово-
рим не само за времето, но и за клима-
та, пише вестник “Ню Йорк таймс”. Още
в началото на коментара си американ-
ският ежедневник подчертава, че ни-
коя буря, нито засушаване не може да
бъдат приписвани на промените в кли-
мата. Но много учени смятат, че пови-
шаването на въглеродните емисии
може да увеличи вероятността от екс-

Роман МАРКЕЛОВ

Днес световните запаси от
продоволствие са на рекорд-
но ниско ниво, уверяват ни ек-
спертите от Продоволствена-
та и селскостопанската орга-
низация на ООН (ФАО). И про-
гнозират по-нататъшно по-
скъпване на храните, които
през последния месец вече се
вдигнаха със седем процента.

На този тревожен световен
фон и в Русия, и в повечето
страни от Общността на неза-
висимите държави (ОНД) по-
ложението засега изглежда в
зоната на оптимизма. Въпре-
ки че за отделни стоки вече
се забелязват проблеми. За-
това е време да се замислим
за изграждането на общ реги-
онален пазар на храни, за да
се компенсират липсващите
стоки. Такъв план предложи
наскоро президентът на Ин-
ститута по хуманитарни и ико-

Предлагат на страните от ОНД да
изградят общ пазар на продоволствие

номически проблеми на про-
доволствената безопасност
Александър Новиков. Това ста-
на по време на видеомост
Москва-Кишинев-Ереван-Ас-
тана-Киев. За развитието на
новата форма на кооперира-
не може би ще са необходими
близо пет години, пресметна
Новиков. Другият проблем е
готови ли са за това икономи-
ките на Русия и съседите ни?
Експертите не дадоха отговор,
но се съгласиха, че такава ко-
операция ще е от полза за
всички страни.

“От гледна точка на физи-
ческата достъпност на храни-
телните продукти в Русия сега
няма проблеми”, убеден е ди-
ректорът на Аграрния център
(Евразийски център за продо-
волствена безопасност) на
МГУ “Ломоносов” Сергей Ки-
сельов. По думите му, както
предприятията, така и държа-
вата имат достатъчно резерви

не само за задоволяване на
вътрешното търсене, но и за
изпращане на продоволствие
за износ. Необичайното лято
обаче е попречило на иконо-
мическата достъпност на про-
доволствието. Според оценка-
та на Кисельов, увеличаване-
то на цените на храните създа-
ват проблем за близо 3-4 про-
цента от руските граждани.
“Има региони, където хората
харчат за храна и по 40 про-
цента от доходите си. Трудно-
сти в този план имат например
Ивановска област, Тива и Ал-
тай”, каза Кисельов. “Средно в
страната за хранителните про-
дукти нашите съотечественици
плащат близо по 30 процента
от доходите си, в отделни слу-
чаи - до 50 процента”, оплака
се Новиков. Ще отбележим, че
в развитите икономики този по-
казател се колебае на ниво 15-
18 процента.

Достатъчно сигурно в сфе-

рата на продоволствената бе-
зопасност се чувстват и съсе-
дите ни от ОНД. Въпреки су-
шата, която удари в различна
степен Армения, Казахстан,
Молдова и Украйна, тези
страни могат през тази годи-
на да осигурят вътрешното
потребление и дори да
продължават да изнасят хра-
нителни продукти.

Проблемите обаче също
остават. И трябва да се под-
чертае, че те до голяма сте-
пен са общи. “Нашите показа-
тели за производителност
изостават от развитите стра-
ни. Затова аграрният сектор
на Украйна настоява за ре-
форми”, сподели проблема
ръководителят на междуна-
родния икономически отдел
на Националния институт по
стратегически изследвания
при президента на Украйна
Ирина Клименко. Русия също
силно изостава от развитите

икономики по производител-
ност на труда.

“В черноземните райони
на Нижгородска област могат
да се събират не по 20 цент-
нера зърно от хектар, както е
сега, а по 100 центнера”, убе-
ден е Сергей Кисельов. За
това, разбира се, е необходи-
ма модернизация на произ-
водството. “Все пак трябва вни-
мателно да предприемаме
мерки за увеличаване на до-
бива, за да не сринем цените
на пазара”, предупреди Кисе-
льов.

Нещо повече, нашата
страна, по думите му, има по-
тенциал за отглеждане на та-
кива тясно специализирани
продукти, като органичните.
Ще припомним, че те се про-
извеждат без промени в гене-
тиката и почти без използва-
не на пестициди. Такива био-
продукти са много по-скъпи от
обикновените.

тремни - подобно на Санди - прояви на
времето. Затова каквато и да е причи-
ната за Санди, той отваря поле за раз-
мисъл, подчертава авторът.

“Ню Йорк таймс” припомня думи на
губернатора на щата Ню Йорк Андрю
Куомо, че сякаш САЩ “преживяват на
всеки две години някое рекордно за
последните сто години наводнение”.
Три от десетте най-големи наводнения
в Долен Манхатън от 1900 г. досега са
се случили през последните три годи-
ни, отбелязва вестникът. Изданието
изброява няколко повода за размисъл.
Първо, ураганите се образуват, когато
океанът е топъл и топлината е тяхното
“гориво”. Водата в океана по източното
крайбрежие бе с рекордно висока тем-
пература през това лято - отчасти по
естествени причини, отчасти вследст-
вие на човешка дейност. Второ, ком-
пютърни модели сочат, че не е
задължително ураганите да възникват
по-често, но те стават все по-мощни.

Трето, климатичните промени увелича-
ват влагата в атмосферата, което може
да означава, че бурите ще носят все
повече дъждове и наводнения.
Четвърто, Санди бе изключително раз-
рушителен, защото му бе попречено
да се върне обратно в морето от “бло-
киращ буфер”, подобен на въздушния
поток зад реактивен самолет. По въпро-
са се спори, но едно изследване на-
скоро показа, че топящият се лед в
Арктика може да допринесе за създа-
ването на такъв буфер. Пето, повиша-
ването на морското равнище е предпо-
ставка за бъдещи силни бури, а Нюй-
оркската комисия по промените в кли-
мата прогнозира, че до 2050 г. крайб-
режните води ще се повишат с два фута
(60 см) и с четири фута (120 см) до края
на века.

“Ню Йорк таймс” цитира източник от
Националния център за климатични
данни, според когото седем измежду
десетте най-топли лета в континентал-
ната част на САЩ са били регистрира-
ни след 2000 г. Сред тях е и последна-
та лятна суша, която бе най-голямата
от 50 години насам.

Да не говорим само
за времето...

Бурята Санди дава
няколко теми за
размисъл върху
промените в климата

Ураганът Санди нанесе огромни
щети в САЩ, а броят на
жертвите достигна 74

И
зглежда президентът на
САЩ Барак Обама и съпер-
никът му Мит Ромни твърдо
бяха решили да не засягат
темата за климата по време

На общата масаНа общата масаНа общата масаНа общата масаНа общата маса
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На фокус

Борисов и неговите
„впечатляващи реформи”
Прост народ - слаба държава, а в слаба държава
всеки некадърник с амбиции може да стане и цар

П

Боряна
КОСТОВА

РЪСТ НА БИЗНЕС
ФАЛИТИТЕ
В БЪЛГАРИЯ
2009 г. - 18 на сто от фирмите
2010 г. - 22 на сто от фирмите
2011 г. - 40 на сто от фирмите

70% от българите не си купуват дрехи
68% се лишават от някои храни
68% не се отопляват или ограничават отоплението си
Само 15% живеят с доход от 562 лв. на човек

ПРЕЗ ТАЗИ ГОДИНА

На стр. 23

о време на конгреса на ЕНП
в Букурещ официозните ни
медии се надпреварваха да
повтарят две потресающи
новини. Как на форума Бой-

ко Борисов се скарал на държавите,
които “само искат пари от Германия,
а в същото време не си привеждат
бюджетите и дефицитите в съответст-
вие с Маастрихтските критерии” и как
председателят на ЕНП Вилфрид Мар-
тенс и шефът на групата на ЕНП в
Европейския парламент Жозеф Дол
били направо зашеметени от пости-
женията на българското правителст-
во, което показвало “силна политиче-
ска воля и успешно провежда впечат-
ляващи реформи”.

Да оставим настрана въпроса на
какъв език Борисов е смъмрил калпа-
заните, след като лингвистичните му
способности не надхвърлят банкянския
диалект. По-интересно е как ли са ре-
агирали “непослушниците”, когато ги е
хокал премиерът на страната с най-
бедното и най-нещастно население в
Европа. Дали са се подсмихвали сниз-
ходително, или просто са извадили слу-
шалките за симултанен превод от уши-

те си и са отишли да пият кафе... Чудя
се на

този негов невероятен
гьонсуратлък

(защото само така може да се нарече
патологичното му самочувствие) да по-
учава многократно по-умни, по-способни
и отговорни към народите си държавни-
ци. Явно човекът не разбира, че полити-
чески клишета, като изречените от Мар-
тенс и Дол хвалби по адрес на българ-
ското правителство, са просто част от
куртоазното общуване на по-старите с
новите европейски лидери. Защото ако
двамата са били обективни в оценките си
за кабинета “Борисов” и елита на ГЕРБ,
странно как така конгресът безцеремон-
но отхвърли кандидатурата на номинира-
ната от партията-отличник Румяна Желе-
ва за поста на един от 10-те зам.-предсе-
датели на ЕНП?

Всъщност зад силните думи на Мар-
тенс и Дол се крие нещо съвсем простич-
ко. Двамата признават, че удовлетворе-
нието им се дължи на това, че България
стриктно спазва правилата за финансова
дисциплина и поддържа ниски нива на
дълг. И как да не са доволни, след като
няма да увиснем на врата на управлява-
щата десница в Европа и да я притиска-
ме да ни отпуска огромни суми пари,
както й се налага да прави това за една
Гърция, например. А че народът ни ми-
зерства и се топи от лоши условия на
труд, от болести и недохранване, че ста-
ва все по-прост, гол и бос - на кого му
пука! След като този, който по конститу-
ция трябва да се загрижи - българският
министър-председател - не дава и пет
пари за хала на българите. Напротив,
нагло продължава да лъже в Брюксел, че
у нас жизненото равнище се подобрява,
че хората богатеят (понеже се покачвал
ръстът на спестяванията в банките?!) и
много скоро щяло да се забрави, че по
всички важни показатели сме на опаш-
ката на Евросъюза. Хайде да видим до-

колко може да се гордее кабинетът “Бо-
рисов” с реформите, които извърши у нас.

Може би най-впечатляващата от тях е
пенсионната реформа, с която властта
отне правото на хората, работили съвест-
но десетилетия, да излязат в заслужен
отдих и вдигайки шоково стажа и възраст-
та за пенсиониране ги принуди да се тру-
дят почти до гроб. А които бяха успели да
се пенсионират, преди да влязат в сила
тия скудоумия, правителството ги наказа
със замразяване на пенсиите цели три
години. Независимо от жестоката криза и
високата инфлация. Сега, 8 месеца преди
новите парламентарни избори, финансо-
вият министър изведнъж реши, че е до-
шло време малко да поразвърже държав-
ната кесия и за пенсионерите. Но като
чичо Скруч с голяма мъка реши да им
пусне едва по 10-15 лева над пенсиите.
Такава гавра в нормална държава няма
как да се случи.

Миналия петък на парламентарните
дебати за пенсиите премиерът се беше
скрил в миша дупка и пратил да му отри-
ва безобразията оня бивш синдикалист
Тотю Младенов, дето получи поста на
социален министър срещу 30 сребърни-
ка. В комплект с “интелектуалната мощ”
на депутатите от ГЕРБ. Жалка родна кар-
тинка!

Тия хора, както обича да се изразява
един мой познат, май са

загубили връзка
„с кораба-майка”

Сиреч, с действителността. Инак щяха
да се почувстват поне малко от малко
неудобно да представят като сериозна со-
циална стъпка решението на правителст-
вото да увеличи пенсиите средно с 9,3 на
сто от 1 април 2013 г. И изобщо нямаше
да имат очи да споменават, че миналата
година (преди общинските и президент-
ските избори) са повишили с 9 лв. мини-
малната пенсия. Само за справка: през
мандата на тройната коалиция пенсиите
и заплатите бяха увеличени с 88 на сто,

а минималната заплата - с над 90 на сто.
По изчисления на КНСБ сега на чо-

век му трябват 562 лв. месечно, за да
преживява без лукс, но и без лишения.
Къде се вписват в тази цифра доходите
на пенсионерите? В момента 1 400 000
от тях взимат пенсии около и под прага
на бедността, който е 241 лв. Над 500 000
имат пенсия от 150 лв. Минималната пен-
сия е 136 лв. а социалната - 100 лв. Това
означава, че възрастните ще получат
допълнително колкото за кило сирене.
Обаче според гербаджиите повишение-
то е напълно достатъчно, понеже покри-
вало общата инфлация за последните 3
години. Да де, само че и тук послъгаха.
9,3% е хармонизираният индекс на по-
требителските цени, а ръстът на инфла-
цията през мандата на това правителство
е около 30 на сто, като само за послед-
ната година тя е 12,6 на сто. Поне с тол-
кова да се увеличат пенсиите още от 1
януари, а от юли да има цялостно осъвре-
меняване, настоява ПГ на Коалиция за
България. Но властта традиционно си
направи оглушки.

Силен социален ефект от гербаджий-
ската пенсионна реформа е впечатлява-
щият скок... на безработицата. У нас тя
официално достигна близо 13 процента.
Това сочат данни на националната стати-
стика, която обаче отчита само регистри-
раните в бюрата по труда. Сиреч, реално
без препитание са поне два пъти повече
българи. Страшното е, че и над една тре-
та от младите хора също са без работа.
Въпреки че потокът на емиграцията от
страната ни за последните три години не
е спрял.

То вярно, че има и други “реформи”,
дето помогнаха за сриването на трудовия
пазар - като например уникалното реше-
ние на правителството да бави с години
изплащането на дълговете си към фирми-
те. С което силно разреди присъствието
на среден и малък бизнес у нас. А пък
чуждите инвеститори, на които много се
разчиташе да отворят необходимите ни
работни места, бързо-бързо се изнесоха
от България заради впечатляващо вло-
шената тук бизнес среда.

А инак, като ги слушаш, ще речеш, че
управляващите сън не ги лови от мисле-
не за народното добруване. Все в тази
посока в началото на годината кабинетът
прие актуализирана Национална страте-
гия за демографското развитие на насе-
лението до 2030 година. Разработката
още виси на сайта на МС. В нея пише, че

е изградена “върху концепцията за “ба-
ланс на населението”, при която водеща
е идеята за повишаване на жизнения
стандарт, качеството на живота и благо-
денствието на всеки български гражда-
нин и на всяко българско семейство, как-
то и за гарантиране на условия за опти-
мално развитие на нацията в нейната
цялост и единство”. Тази амбициозна по
замисъл работа за жалост се оказа

поредното
управленско дрън-дрън

Защото ако властта наистина я боле-
ше за демографската криза в страната,
нямаще безцеремонно да обърне гръб
на майките, които само преди дни проте-
стираха срещу мизерното обещетение за
отглеждане на малко дете. По решение
на правителството тези пари, както и
детските добавки, остават непроменени -
съответно 240 и 35 лв. месечно. Сами
преценете малко ли е, много ли е това,
след като зимни обувчици за 1-годишно
дете струват около 50 лв.

Няма пари, оправдава се финансови-
ят министър Симеон Дянков. Ама няма и
деца. Само през последната година раж-
даемостта у нас е спаднала с около 10 на

сто в сравнение с предходната. Което за
бързо намаляващото население на Бълга-
рия си е доста голям процент.

Да де, ама от началото на мандата
ние увеличихме минималната работна
заплата с 50 лв., сега ще я вдигнем с още
20 лв. и ще стигне 310 лв, бие се в гърдите
правителството и посочва за сравнение
управлението на тройната коалиция, ко-
гато тази заплата била повишена с 80 лв.,
т.е. само с 10 лв. повече. Дянков твърди, че
тази година е отпуснал 20% над заплати-
те на държавните служители. С толкова
ще се увеличат заплатите на медсестрите
от догодина. По 10-11% отгоре са предви-
дени за лекарите и учителите. Питаме се,
защо тогава тия гилдии не се радват, защо
няма всенародни тържества по улиците, а
почти всяка седмица има някакви протес-
ти? Ами много е просто -

новото увеличение е
по-скоро намаление

на реалните доходи на хората. Експерти
от Института за пазарна икономика при-
знават, че увеличаването на минимална-
та работна заплата няма да има краен
ефект върху обикновения човек, а върху
работодателите и то предимно в малки и
средни предприятия, където практиката е
служителите да се осигуряват на тази
заплата. Работещите в тези предприятия
сега ще трябва да плащат с около 10%
по-високи осигуровки. Ще плащат повече
и потребителска такса за преглед при
лекар, както и за ден престой в болница.
Измамен е и скокът на възнагражденията
на държавните служители, тъй като Дян-
ков всъщност оставя заплатите им на ста-
рото равнище, но просто включва
допълнително раздаваните бонуси в раз-
мера на официалното трудово възнаграж-
дение. Мизерните проценти за медици,
учители и военни изобщо не си струва да
ги коментираме. 700 лв. минимална за-
плата за лекар, 500 за медицинска сест-
ра и 550 за учител си е чиста подигравка
предвид десетократно по-високите възна-
граждения (и то в евро) в нормалните
страни в Европейския съюз. Колкото до
военните - на тях им подхвърлят нещич-
ко, но пък им вдигат възрастта за пенси-
ониране.

След като три и половина години за-
платите и пенсиите бяха заровени дълбо-
ко във фризера, предвиденото сега от
кабинета “Борисов” незначително увели-
чение за някои гилдии е слаб предизбо-
рен ход. Защото това увеличение много-
кратно е изядено “на зелено”.
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Общество
2

Датата

Гимнастика
за 8 милиона

АИДА
ПАНИКЯН

Будителски
фанфари

ДЕСИ
ВЕЛЕВА

МАРИЯ
НИНОВА

Истината на съд

1906 - РАЖДА СЕ ЕМИЛ КОРАЛОВ, ПИСА-
ТЕЛ (УМИРА 1986 Г.). Рожде-

ното му име е Емил Дончев Стан-
чев. Известен е като автор на
научно-фантастични произведе-
ния за деца. Повестта “Непобе-
димите”, с която дебютира в на-
учната фантастика през 1933 г.,
поставя началото на първия се-
риал в българската научно-фан-
тастична литература. Следват над 30 романа и
повести, най-популярни сред които са циклите
за Жари и Морското момиче и за приключенията
на Ален. Автор на първите български научно-
фантастични книги за деца и юноши, както и на
първите български научно-фантастични сериали.

1931 - РАЖДА СЕ НИКОЛАЙ ГЕНЧЕВ, ИСТО-
РИК И ОБЩЕСТВЕНИК, ПРОФЕСОР (УМИРА
2000 Г.). Изследва българ-

ското културно и политическо
Възраждане и следосвобож-
денския период. Бил е декан на
Историческия факултет при СУ,
ректор на Софийския универси-
тет (1991-1993), председател на
Съюза на университетските пре-
подаватели в България. Основа-
тел и председател на Национал-
ния демократичен съюз, на движението Българ-
ски конституционен форум. Автор на множество
монографии, над 100 студии, статии и др. Носи-
тел на Международна Хердерова награда за
принос в европейската наука.

1965 - НОРМАН МОРИСЪН СЕ САМОЗАПАЛ-
ВА ПРЕД ПЕНТАГОНА. Постъпката на

31-годишния
американски
квакер е израз
на протест
срещу участи-
ето на САЩ
във Виетнам-
ската война.
Продължилата
20 години вой-
на (1955-1975)
взема милиони
жертви. Тя нанася и най-голямата травма в аме-
риканското съзнание. Формира се т.нар. виет-
намски синдром - нежелание на американско-
то общество да се участва в далечни войни и
войни с неясен край.

1975 - УМИРА ПИЕР ПАОЛО ПАЗОЛИНИ,
ИТАЛИАНСКИ КИНОРЕЖИСЬОР, ПИСАТЕЛ
И ПУБЛИЦИСТ (Р. 1922 Г.). Известен с левите

си убеждения, сме-
лите си творчески
решения и философ-
ската си поезия. Ав-
тор е на някои от най-
интересните филми в
новата европейска
кинематография -
“Евангелието от Ма-
тея” (1964), “Птичи-
ща и птички” (1965), “Едип цар” (1967), “Сало, или
120-те дни на Содом” (1975). Пребит е до смърт
в нощта на 1 срещу 2 ноември 1975 г. на един
плаж край Рим при недоизяснени обстоятелства.

1988 - В ИНТЕРНЕТ СЕ ПОЯВЯВА ПЪРВИЯТ
КОМПЮТЪРЕН ЧЕРВЕЙ. Негов създа-

тел е Робърт Морис. Компютърният чер-
вей е самовъзпроизвеждаща се ком-
пютърна програма. Той използва
компютърната мрежа, за
да разпраща свои копия
до крайните устройства. За
разлика от компютърния
вирус, компютърният чер-
вей не се нуждае от при-
качване към вече съществуваща програма. Чер-
веите почти винаги причиняват вреда на мрежа-
та, тъй като консумират от нейната пропускател-
на способност, докато вирусите почти винаги
повреждат или променят файловете на заразе-
ния компютър.

2001 - В БЪЛГАРИЯ Е ОТКРИТА ЕКОПЪТЕКА
НА ПРИКАЗКИТЕ. Единствената по рода

си у нас детска
екологична пла-
нинска пътека
се намира в
Н а ц и о н а л н и я
природен парк
“ В р а ч а н с к и
Балкан”. Отсеч-
ката, както и
увеселителният
парк “Приказка-
та”, са предназначени за деца от всички
възрасти. Цялото трасе е изпълнено с турис-
тически и развлекателни атракции. На много
места са монтирани табели с текстове на при-
казки, всяка от които с поука.

С поредните търже-
ствени речи, купища
цветя, церемонии и
спектакли бяха обрамче-
ни образите на българ-
ските книжовници, про-
светители, борци за на-
ционално освобожде-
ние, обединени с името
будители. Пореден праз-
ник, за който остава
съмнението усетен ли е
подобаващо в душите и
сърцата на съвременни-
те българи, честван ли е
в съответствие с почит-
та, която заслужават
хранителите на духовни-
те ценности на нацията.

Не остана ли пак горчи-
вият вкус, че всеки упо-
треби празника според
нуждите си, за да из-
пълни волю неволю
задълженията си или да
удовлетвори егото си.

Как всъщност бе по-

четено делото на народ-
ните будители? Държав-
ниците се възползваха да
се похвалят със свои си
будителски дела. Ми-
нистърът на образовани-
ето Сергей Игнатов посе-
ти ново училище, за да

направи разкритието, че
бюджетът за образование
за следващата година е
прекрасен. Колегата му в
областта на културата
Вежди Рашидов изпъчи
гърди и при връчването
на наградата “Златен

век” гръмко се похвали,
че по време на неговото
управление няма нито
един театър с неплатени
парно и ток, има само ре-
монтирани. Така двамата
министри с най-будител-
ски “функции” използваха
езика на парите в деня на
възраждащия се национа-
лен дух. И не е чудно, че
за учениците вчера бе
просто Денят на почивка-
та, който следва непо-
средствено Деня на ве-
щиците (Хелоуин). Няма и
нищо изненадващо, че не
духовното, а физическото
оцеляване обедини минь-
ори и педагози от детски
градини: първите поиска-
ха работа, а не книга, а
вторите - да им се плаща
за извънреден труд в
празничния ден. Симво-
ликата на златото не про-
пусна да бележи и памет-
ника “Майка България”
във Велико Търново, кой-
то точно вчера си получи
короната - позлатена,
излъскана, бляскава.

Там, където има спра-
ведливост, няма милост.
Абсолютно вярно! Във вре-
мена на криза да разкри-
еш и съобщиш на общест-
вото, че държавни служи-
тели кътат паричките си в
швейцарски банки, дока-
то народът им чака поред-
ния транш от Европа, на-
право си е за наказване
чрез съд. Жалко, но факт!

Гръцкият журналист Кос-
тас Ваксеванис застана
пред съда в Атина вчера.
Не защото е оклеветил
или написал нещо греш-
но. Друга е вината му -
човекът публикувал име-
ната на над 2000 висши
гръцки чиновници със
сметки в швейцарски бан-
ки, сред които има много
депутати, журналисти, из-
датели и дори зам.-минис-
три и министри. Безсрам-
ник! Да съобщава по този
начин за скритите пари на
влиятелни хора.

Управниците в Гърция
заклеймяваха всички, ко-
ито тръгнаха през лятото
да изтеглят парите си от
банките. Оказва се, че те
самите са прибрали свои-
те на сигурно място. Но

тръгнал един драскач да
говори, без да са го пита-
ли! Защо не си гледа жи-
вотеца и не си кротува?
Не му ли е ясно, че когато
мълчиш, е по-добре за теб.
Пък извисените ще се
погрижат за нас, защото
правят най-доброто от
най-доброто.

Управниците май на-
всякъде говорят за все-
ленската справедливост и
спазването на човешките
права, а реално правят
точно обратното. Само че
по света ги наказват, ко-
гато това се разкрие, а на
Балканите наказват не
престъпника, а този, кой-
то го е разкрил. Как чо-
век да не го е страх да
изкаже мнение? Ще го
тикнат пред съда да обяс-

нява “защо е нарушил
закона за личните данни”.
За назидание. Щото все-
ки трябва да живее в соб-
ствената си черупка, да
ослепее и оглушее за
неправдите, за да е удо-
бен на тези над него. Но
колкото и да се стараят
властите, в някой момент
черупката се пропуква и
грозната действителност
нахлува при хората.

Ако бъде признат за
виновен, журналистът
може да получи три годи-
ни затвор. Мерзостта
може да стане съдник, а
доблестта да се окаже в
затвора. Но дори тогава
истинската журналистика
продължава да бъде
Съвест - в Гърция, тук или
където и да било.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Дали не е време бу-
дителите да бъдат чест-
вани малко по-тихо, по-
почтително, по-смирено,
без пищност, церемонии,
трапези. И без въпроса
“Работен ден ли е или
почивен?”

Още преди две годи-
ни и половина бе ясно, че
прехвърлянето на опре-
делена категория лекар-
ства от МЗ към НЗОК и
към болниците ще дове-
де до поскъпването им.
Управляващите бяха пре-
дупреждавани за това
нeведнъж от експерти,
врели и кипели в тези
дела. Макар че и дете

знае, че ако договаряш
10 неща, цената е по-
висока, отколкото, ако
договаряш 1010.

Ама не, инат!
Докладите от провер-

ките преди дни показаха
за сетен път, че преду-
прежденията не са праз-
ни думи. Но управлява-
щите се ловят и за слам-
ка, като дойде ред да
прикриват очевидната си
некомпетентност. Или
може би желанието си
безразборно и колкото се
може повече да се обла-
жат от всичко, до което
се докоснат... Има и тре-
ти вариант: в стремежа си
ГЕРБ да се изживява
като откривател на всич-
ко под слънцето, вероят-
но са решили да израбо-
тят своя лекарствена по-

литика, базирана на
принципа “проба-греш-
ка”, експериментиран
най-безочливо на гърба
на българския народ.

Днес, когато МЗ се
бие в гърдите цените на
колко лекарства са на-
малени, хората допла-
щат в аптеките повече и
повече. И ако каса и
министерство се опитва-
ха половин година да не
подават данни към вре-
менната анкетна коми-
сия, то Сметната палата
си каза открито: замяна-
та на търговете за лекар-
ства в МЗ с плащане от
НЗОК ги оскъпи с близо
8 млн. лв. Това не са пари
на едно или друго ведом-
ство, това са парите на
здравноосигурените. На
онези около 2 млн. души,

които редовно плащат
реални пари за здравни-
те си осигуровки и с тези
пари крепят здравната
каса! Не е ли това по-
редният пладнешки
обир?

Като прах в очите ще
изглежда повторното (в
рамките на 7-8 месеца)
даване на прокурор
поскъпването на лекар-
ствата, ако наистина не
вземат мерки управлява-
щите, които с безбройни-
те си хаотични действия
и множеството случаи на
бездействие допуснаха
поредния гаф в здравео-
пазването. Ако той не е
престъпление от гледна
точка на наказателното
право, то със сигурност
има тежки морални из-
мерения.
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РЪСТ НА РАЗХОДИТЕ 2013 СПРЯМО 2012
(приоритети на властта)

 1. Жилищно строителство, благоустройство, +21,7 %
   комун. стопанство, околна среда
 2. Други разходи +15,2 %
 3. Отбрана и сигурност +11,3 %
 4. Социално подпомагане +7,9 %
 5. Почивно дело, култура, религии +6,7 %
 6. Изпълн. и законод. органи +5,9 %
 7. Образование +4,4 %
 8. Здравеопазване +2,8 %

 9. Наука -0,05 %
10. Икон. дейности и услуги -5,2 %

РАЗХОДИ В % ОТ БВП
(приоритети на властта)

2012 2013

 1. Социално подпомагане 13,0 13,4
 2. Икон. дейности и услуги 6,2 5,6
 3. Здравеопазване 4,2 4,1
 4. Отбрана и сигурност 3,4 3,6
 5. Образование 3,4 3,5
 6. Жилищно строителство... 3,0 3,5
 7. Изп. и законод. органи 1,9 1,9
 8. Други разходи 1,4 1,6
 9. Почивно дело, култура, религии 0,6 0,6
10. Наука 0,3 0,2

Данните са от консолидираната фискална програма в доклада
на С. Дянков за бюджет’2013

ВЕДОМСТВА С УВЕЛИЧЕНА СУБСИДИЯ 2013 г.

Президентство 6336.0 хил. +53,2 %
М-во на финансите 249601.0 хил. +48,5 %
МВР 1020320.0 хил. +13,6 %
МО 1042549.0 хил. +9,7 %
Министерски съвет 56600.0 хил. +9,3 %
Държавни висши училища
      за обучение 375448.9 хил. +8,7 %
      за изследвания 8000.0 хил. 0%

ВЕДОМСТВА С НАМАЛЕНА СУБСИДИЯ 2013 г.

МВнР 46000.5 хил. -9,8 %
М-во земеделие 66479.2 хил. -5,4 %
М-во здравеопазване 326885.0 хил. -1,5 %
М-во образование 811024.6 хил. -0,4 %
БАН 79756.1 хил. 0 %

Данните са от проектобюджет’2013

РАЗХОДИ В БЮДЖЕТА В % ОТ ОБЩИТЕ

2010 2011 2012 2013

Социално подпомагане 36,7 37,0 35,8 36,5
Икон. дейности, услуги 14,7 13,9 16,6 15,2
Здравеопазване 10,1 11,4 11,6 11,2
Отбрана и сигурност 10,1 10,2 9,3 9,8
Образование 10,2 9,6 9,7 9,6
Жил. строителство... 6,6 9,2 8,8 9,6
Държ. служби 7,1 6,7 6,2 6,1
Почивно дело... 1,9 1,8 1,7 1,8
Други разходи 2,5 0,3 0,2 0,2

Данните са от докладите на С. Дянков към съответните бюджети

1. ОБРАЗОВАНИЕТО НЕ Е ПРИОРИТЕТ НА
ТОВА ПРАВИТЕЛСТВО, ЗАЩОТО:

 Разходите в бюджет’2013 се увеличават за
всички сектори съществено повече, откол-
кото за образование и здравеопазване;

 Като процент от БВП разходите за образо-
вание са пети приоритет;

 Субсидиите за изпълнителните държавни
органи и за повечето ведомства са увели-
чени, тези на МОМН са... намалени;

 За 4 години управление ГЕРБ намали па-
рите за образование от 12% от публичните
разходи на 9,6%. Като процент от БВП за
същия период намалението е от 4,2% на
3,5% (при около 5% средно за ЕС).
2. НАУКАТА, КОЯТО Е ПЪРВИ ПРИОРИТЕТ

В СТРАТЕГИИТЕ НА ЕС, Е СЪЗНАТЕЛНО УНИ-

ПАРИ НЯМА, ЗАЩОТО Е КРИЗА? НЕ Е ВЯРНО

ЩОЖАВАНА ОТ ГЕРБ, ПОНЕЖЕ:
 Парите за наука през 2013 г. се намаляват
с още 0,05%, както и процентът от БВП за
наука спада. България е единствената
страна в ЕС, която намали инвестициите
за наука до 0,2% от БВП при средно 2% в
ЕС;

 България влага за наука най-ниския про-
цент от БВП в сравнение с всички остана-
ли сектори;

 БАН е единствената институция със замра-
зен бюджет от 2010 г. насам; единствената,
в която държавата не покрива заплатите,
не дават никакви пари за ток и парно, нито
пък за научна дейност. Работещите в БАН
- с най-високата квалификация в страната,
са със средна заплата 571 лв.

мата кое е популизъм: когато
опозицията настоява за пове-
че субсидии за образованието
и за спасяване на умишлено
смачканата наука, или когато
властта твърди, че образова-
нието и науката са й приори-
тет, без те да са такъв.

 Естествено, министър Сер-
гей Игнатов трябваше да убеди
присъстващите в “приоритетния
ръст на парите за образование
идната година”. Сумарно за
училищeто проектът за бюд-
жет’2013 отпуска 122,2 млн. лв.
в повече, отколкото са парите
тази година. От тези пари 104,8

с 4,4%. Само че цифрите вед-
нага уличават властта в попу-
лизъм - тъй като този ръст за
просветата бледнее пред оне-
зи 11,3% ръст за МО, МВР и
другите силови ведомства, ко-
ито от три години насам оче-
вадно изпреварват по пари
бедното образование. Според
данните на Eurostat България
е сред водещите страни в ЕС
по военни разходи и по пари
за вътрешна сигурност! От таб-
лицата се вижда прекрасно за
кои ведомства увеличението за
2013 г. е най-високо. Не са
образователните... Та,

кои са
приоритетите?

Висшето образование (уве-
личение с 28,8 млн. лв.) и осо-
бено науката (увеличение
нула) са отделна тема, за чие-
то обсъждане мина повечето
време от заседанието на ко-
мисията, понеже Дянков ди-
ректно и очевидно прави по-
гром над научните изследва-
ния в България. Но и за сред-
ното образование има какво
да се каже. Независимият учи-

Училището пак ще живее
в бедност през 2013 г.
Опозицията към ГЕРБ: Не е популизъм, когато настояваме за повече пари за просветата и
науката; популизъм е, когато вие ги обявявате за приоритет, обричайки ги на мизерия

Изводи

(ДПС). За висшите училища
през 2008 г. са дадени 420,43
млн. лв., вие ги докарахте за 4
години до 375 млн. лв. - на
минус сте с 35 млн. лв. спрямо
предишня период и твърдние-
то ви, че образованието ви е
приоритет, е популизъм, каза
депутатът. За БАН парите пре-
ди 4 години бяха 94 млн. лв.,
сега вече четвърта година й
давате само 59,8 млн. лв. -
разликата е над 30 млн. лв.
Учителят ще взима минимум
500 лв., но на младия учен
давате едва 380 лв., а на про-
фесора в БАН - 600 лв., добави
Местан. Направихте грозно
изкривяване на държавната
оценка за труда на висококва-
лифицираните кадри, обобщи
той. Никакъв приоритет не са
образованието и науката, при
положение че

за цялата БАН парите
са 1/2 от тези
за подслушване

каза Местан. По този повод
Игнатов обеща да се бори за
още 15 млн. лв. за академията,
но намекна, че можело да се

Велиана
ХРИСТОВА

П
ървото четене на бю-
джет’2013 в просвет-
ната комисия на НС
в сряда премина в
дискусии около те-

млн. лв. са от българския бюд-
жет и 17,4 млн. лв. са от евро-
пейски програми. Ръстът идва
от това, че единният разходен
стандарт за издръжката на уче-
ник се вдига с 5%. Понеже пре-
миерският пример е заразите-
лен, министър Игнатов гордо
обяви: “Ето, давам за стандарта
5% повече, това не е ли за при-
ветстване, та само критикува-
те!?” Раздразнението му дойде
от това, че опозцията в това
време обясняваше, че привет-
ства увеличението, разбира се,
ала... не съвсем. Защото, първо,
тия 5% увеличение не покри-
ват дори натрупаната инфла-
ция, а цените на горивата
продължават да се вдигат и
догодина училищата пак ще са
бедни като църковни мишки. И
че за няколкото национални
програми в средното образова-
ние пак са оставени под 40 млн.
лв., а през 2009 г. за същото
имаше над 250 милиона.

Като цяло 2 869,3 млн. лв.
са планирани за училището,
което увеличава процента от
брутния вътрешен продукт за
този отрасъл с 0,1 - от 3,4 тази
година на 3,5% от БВП дого-
дина. Според консолидирана-
та фискална програма на Дян-
ков това означава, че разхо-
дите за образование се вдигат

телски синдикат, СБУ-КНСБ,
че дори Българската асоциа-
ция на частните училища и
работодателите в образовани-
ето в становищата си до коми-
сията ясно обясняват, че с 5%
ръст на разходния стандарт за
издръжка нищо няма да стане.
В образователната тристранка
е договорено, че стандартът
трябва да се увеличи с 15%,
за да се покрият разходите на
недофинансираните училища в
страната. Сдружението на об-
щините също предупреждава,
че с предвидения бюджет за
2013 г. градовете няма да мо-
гат да осигурят финансово де-
легираните им дейности по
образованието. Дори Дянков
да даде още 20 млн. лв. за
единния разходен стандарт,
което той обеща, парите пак
няма да стигнат, но поне тряб-
ва да се насочат изцяло за
повишаване на заплатите на
учителите. Всички образова-
телни организации настояват
вкупом за едно - разходите за
образование от БВП да се
вдигнат поне до 4%, та да се
приближат до тези от 2008 г.
(4,2%), защото в момента стра-
ните в ЕС-27 инвестират сред-
но 5% за образование.

  Ще говоря популизма на
числата, заяви Лютви Местан

дават като бо-
нус на 15-ина
силни институ-
та. Когато не е
осигурен мини-
мумът за запла-
ти, това означа-
ва вътрешно
изпокарване в
БАН или пък
закриване на
останалите “не-
атрактивни” 25
института.

Ако поглед-
нем чии пари с
колко са увели-
чени, виждаме
о т н о ш е н и е т о
към дейности-
те, каза депу-
татът от БСП
Ивелин Нико-
лов. За прези-
дентството суб-
сидията нараст-
ва с 53%, за
МВР, ДАНС и
прочее служби

грижата и насърчаването са с
13% ръст, следват правосъди-
ето, Конституциянният съд и пр.
А за училището ръстът е 5%, с
1% е за вузовете, за младеж-
ките политики и науката уве-
личението е нула и няма как
да казвате, че това са ви при-
оритетите, заяви Николов. На-
края в комисията депутатите от
всички парламентарни партии
гласуваха против бюджета и
той бе приет на първо четене
с гласовете на ГЕРБ.
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В
В страни като Франция

крайните квартали от рода на
нашите “Младост”, “Люлин”,
“Обеля” вдъхват страх и, общо
взето, средната класа вече не
желае да ги обитава. Строени
са, за да задоволят неотложни
нужди от жилища през 50-те,
60-те и 70-те години - от пане-
ли и без балкони, защото
оскъпяват строителството, а
където ги има, обикновено са
затрупани с багаж и сателитни
антени и така хората знаят, че
ги обитават емигранти.

Въпреки нашите приказки
за панелните жилища във
Франция

блоковете се строят
от панели и днес

но много по-красиви. Тези
квартали са се превърнали
често в гета за имигранти и
бедни французи, магазините са
затворени отдавна заради
кражбите и вечер не се пре-
поръчва на външни хора да
ходят из тях. Това важи и за
полицията, защото колите ги
обсипват с камъни и бутилки.
Скодоумието стига дотам, че
същият прием се оказва на
линейките и пожарникарите. И
естествено лекарите отказват
да ходят по домовете. По праз-
ниците като Коледа младежи-
те се забавляват, като палят
коли и например в Страсбург,
пълен с европейски институ-
ции, за една-две нощи горят
около триста-четиристотин
коли. Погледнати отвън, един-
ственият белег, че тези квар-
тали не са препоръчителни, са
многоетажните здания. Но са-
мите здания и околностите им
са много по-добре поддържа-
ни от българските. Американ-
ски специалисти са установи-
ли, че във Франция има по-
малко престъпност в крайните
квартали от сродните амери-
кански именно защото са доб-
ре поддържани от държавата
и общините. Понякога взривя-
ват някое здание и разселват
обитателите му, за да разре-
дят социалното напрежение.
Във Франция всяка община е
задължена да строи и предла-
га социални жилища, тоест с
нисък наем, но някои богати
общини отказват и плащат го-
леми глоби.

Нашите квартали не са се
превърнали в гета, защото все
още са обитавани от най-раз-
нородно население. Още от
социализма в един вход живе-
еха професори и шофьори,
шлосери и музиканти и т.н.
Тоест това социално смесване,
за което сега мечтаят запад-
ните социолози. Вярно е, че
новозабогателите вече се из-
несоха, но те невинаги са най-
качественото население. В
нашите квартали живеем по-
спокойно. Е, едва сега, имити-
райки белите хора, пламнаха
някои коли, появиха се и на-
шите имитатори на западните
графити. Чува се, че тук и там
се продавали наркотици. Но,
общо взето, ние като бели
хора си живеем добре. Устата
ни лепне, когато изричаме

Вчера, в деня на будителите, бяха
оповестени наградените детски рисун-
ки, участвали в конкурс на тема “Как
искам Европейският съюз да промени
моя град”. Общо 1115 деца от град Со-
фия и от област София на възраст меж-
ду 6 и 12 години са нарисували мечтите
си. Това отрежда първо място на столи-
цата по масовост и интерес към иници-
ативата и заслужаваше финално усилие

Като бели хора... Да подредим
и почистим
около себе си,
пък тогава да
коментираме
живота и света

Проф. Венко КЪНЕВ

“като бели хора”. Това означа-
ва за някои, както наскоро
заяви един министър, че сме
били влезли в клуба на бога-
тите и затова имало атентати.
Хората в крайните квартали
надали си дават сметка в кой
клуб сме.

За поддържане на блоко-
вете от държавата и общините
и дума не става. Сега

имало европейски пари

но само 111 искания. За какво
са ни? На кого му прави впе-
чатление, че входовете при-
личат на пещери, а външните
стъпала на останки от бомбар-
дировки, че площадките са
затрупани с ненужни вещи и
стари мебели. Няма кой да
санкционира тези прегреше-
ния спрямо противопожарни-
те и санитарните норми. Мла-
дежите плюят дъвките по
стъпалата като бели хора,
защо пък не, и Шан з’Елизе го
бяха нацвъкали с дъвки и
кметството се чудеше как да
ги изтърже. У нас не се чудим,
просто си стоят като черни
петна, в края на краищата бе-
лите американци въведоха
дъвките. Голяма работа - мал-
ки петънца до разпиления
боклук около кофите, олюще-
ните бои и мръсните прозор-
ци на стълбищата, счупените
стъпала, разтропаните трото-
ари, в които си отпорваме
подметките, изкълчваме глезе-
ни и чупим ръце и се пръска-
ме с кална вода от разкърте-
ните, спукани плочи. Община-
та би могла да определи един
ден в месеца за едрите от-
падъци като в лошите кварта-
ли във Франция, но защо да
го прави, ние като бели хора
дали ще го спазваме, щом
няма глоби. Улиците - дупка
до дупка, но магистралите -
широки. Бензиностанции и

хипермаркети - бол. Доброто
им е, че осветяват тъмните
квартали.

Седим си ние на някога
общинските пейки, потрошени
в еуфорията на избухналата
демокрация, и възстановени
от хората с подръчни матери-
али двадесет години по-
късно, почти опрели носовете
до колите по тротоарите и си
говорим за живота и света
като бели хора, някои с бира
в ръка, други, бездомници, с
нещо за ядене, намерено в
кофите. Смеем се на лафовете
на Бойко Борисов, без много
да ни е еня за съдържанието,
нито пък, че за година и поло-
вина били затворили 12 мал-
ки болници и прочие. Мутрите
на животните май са обикно-
вено черни, но нашенските
мутри били най-белите хора,
достойни за подражание.

Говорим си за световни
работи и с удоволствие казва-
ме - хак им е на гърците, пък
и на испанците, само по
кръчми ходели, сиести праве-
ли, вземали пенсии по 2500
евро, въпреки че средната
заплата е около 800-1000
евро, но кой да изчислява тези
подробности. За ирландците и
исландците кой знае защо
нищо не казваме, може би
защото са англосаксонци или
пък, че са много далеч, а тях
ни ги даваха за пример. Важ-
ното е, че тези мързеливци,
гърците, сега си получават
заслуженото. А пък на пазара
гръцки дини, гръцки ябълки и
гръцко грозде, в рибарниците
гръцки риби. Ние, белите
хора, предпочитаме да отидем
на море в Гърция, защото е
много по-чисто, по-спретнато,
по-уредено, чудим се как в
тази камениста земя всичко е
обработено, как всеки си е
построил къща. Сигурно гер-

манците, които сега ги “спася-
ват”, са били там и са вадели
камъните от нивите и са от-
глеждали маслините и са пра-
вели зехтина и хайвера. Но
ние като бели хора си седим в
боклука и плюем съседите. А
една испанска поговорка гла-
си, че когато гори при съседи-
те, топи си брадата във вода.

В квартала млади майки

пият кафе и пушат
като бели хора

докато децата им играят сред
бутилки, пластмасови кофич-
ки и чашки, мазни хартии и
ръждясали люлки. Да не ви
хрумне да им кажете, че за
много малко пари биха ги бо-
ядисали или че за половин
час биха изчистили послед-
ните малки градинки, които
мъдри архитекти са предви-
дили за тях, но сега будят
апетити за още и още блоко-
ве. Те ще ви изгледат пре-
зрително и ще ви отминат с
мълчание. Откога белите
хора се занимават с такива
работи! Нямало детски гра-
дини, а сред близките блоко-
вете - три бивши детски гра-
дини. Най-добрата, в която,
твърди легендата, навремето
имало дори басейн, се руши
сред малка горичка, защото
- казват - някой някога я про-
дал на някакъв израелец. И
нощем там вият глутница ку-
чета и хората се завиват
през глава. Вечер не се ходи
в тази посока и се спи със
затворени прозорци. Никога
не липсва някой юнак да им
припява с цяло гърло в три
часа сутринта, за да покаже
как хубаво се е напил като
бял човек. Друг държи да
озвучи целия квартал с бяла-
та си американска музика

или с някоя чалга. Кучетата
били изяли човек, не обръ-
щайте внимание, това се
случва само в страните на
черните хора. Говори се оба-
че, че някакви бели хора
живеели от европейските
пари за кучетата.

Иначе гледката наоколо е
приятна като есенен пейзаж.
Едни балкони остъклени с
профили от социалистичес-
кото време, други, по-модер-
ни, с пластмасови дограми от
всякакви модели. Едни зеле-
ни, други червени, оранже-
ви. Общината сигурно е мо-
жело да определи още пре-
ди двадесет години цветове-
те за всеки блок, но пък кого
ли дразни това? Купили сте
си апартамент в блок с два
паркинга отстрани, на единия
направили пазарче от много
грозни павилиончета, други-
ят го взел някакъв магазин.
След двадесет години реши-
ли, че наистина е грозно и
направили друг пазар, но
павилиончета останали там
мръсни, свърталище на без-
домници и наркомани. Една
стара жена прекарва нощта
на пластмасов стол. Наоколо
бирени бутилки и кутийки от
кока-кола. И когато някой
казал, че ще го разчистят,
изведнаж се оказва, че сре-
дата на паркинга станала
частна, някой някога имал
нива на това място. Оградил
го надлежно с телена мрежа
и направил бира-скара с две
маси, посещавана само от
приятелите му, заобиколена
от мръсотия и грозота. А кой
ще защити интересите на
хората от блока за паркинга,
за който са дали пари?

Грозно, ама нали сме
бели хора

Е, във Венецуела минимал-
ната заплата била 476 дола-
ра, в Чили и други латиноаме-
рикански страни приблизител-
но толкова, вътрешният брутен
продукт на държави, колкото
нашата, бил няколко пъти по-
висок. Но ние като бели хора
не можем да се сравняваме с
тази смесена раса от бели,
индианци, негри и азиатци.
Колко ни харесва израза “като
бели хора”, ама дава ли си
сметка някой от нашенските
бели хора колко е расистки
глупав. А ако толкова искаме
да побелеем, да вземем да си
изчистим около блоковете, а
общината като няма пари, да
се заеме с организирането на
дни на чистотата, да глобява
нарушителите. А ние да си
боядисаме входовете, да оп-
равим градинките, да си из-
празним балконите, да изми-
ем кирливите ключове на
стълбищното осветление и
бутоните на асансьора та дано
да настигнем поне френските
квартали за емигранти и тога-
ва да седнем пред входовете
и по хубавия, стар български
обичай да избистрим светов-
ната политика като хора,
обикновени хора.

Светла ВАСИЛЕВА

Реплика

от организаторите - Централният инфор-
мационен и координационен офис в ад-
министрацията на Министерския съвет
и областния информационен център
(ОИЦ) за връчване на наградите. Но, не.

Вместо да ангажират подходяща
зала, с каквито София разполага в изо-
билие, те предпочетоха да поканят де-
цата, родителите и преподавателите им
във физкултурния салон на 139 ОУ “За-
харий Круша”. Несъстоятелността на ар-
гумента, че най-голям брой отличени

рисунки са дело на възпитаници на уч-
лището и затова е предпочетено за “це-
ремонията” по награждаването, се видя
и усети още преди всички поканени да
запълнят до краен предел помещение-
то. Мухлясалият таван, блъскането,
невъзможността да се чуят думите на
журито, да се дари с внимание всяко
дете, са само част от детайлите, разва-
лили вкуса на чудесната инициатива. Да
не говорим за вида на грамотите, връче-
ни на участниците, набраздени със сле-

ди от неумела ножица.
Европейски пари се харчат за как-

во ли не в България - включително за
обучения как да се организират и про-
веждат събития, каквото е имало пре-
ди месеци с всички ОИЦ. След вче-
рашната “церемония” по награждава-
нето си мисля, че ОИЦ в София е бил
слаб “ученик”. Както и че мечтите на
децата ни заслужават повече от гра-
мота, връчена в мухлясал физкултурен
салон. Много повече...

Европейци, но само на книгаЕвропейци, но само на книгаЕвропейци, но само на книгаЕвропейци, но само на книгаЕвропейци, но само на книга
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Позиция

Панчо ПАНЧЕВ

огато следвах теат-
рознание във ВИ-
ТИЗ (сега НАТФИЗ)
“Кръстьо Сарафов”

(това беше преди много
години и моди), ни учеха,
че основната цел на теат-
ралното изкуство е да из-
висява зрителите, да ги
кара да плачат или да се
смеят, но и в двата случая
да ги приближава до доб-
рото и красивото, да ги
приобщава към човешките
добродетели. Едва ли точно същите думи сме
записвали в тетрадките си на лекции при наши-
те професори Д.Б.Митов, Гочо Гочев, Любомир
Тенев, Кръстьо Мирски и други, допринесли
много за родното сценично изкуство и вече
забравени, но смисълът е същият.

Той не се е променил от времето на Есхил,
Софокъл и Аристофан, през Шекспир, Молиер и
Чехов до ден днешен. И в основата му стои
гръцката дума “катарзис”. Всеки може да
разгърне речника (пардон - не всеки, но аз не
мога да свикна с факта, че у нас има вече не-
вероятно голям брой неграмотни) и да види
определението, което дава за тази дума Арис-
тотел: “Душевно пречистване от въздействието
на трагедията”. И за да не пренебрегвам автори
като Аристофан, Молиер и цялата гвардия коме-
диографи от всички времена, ще добавя, че
сатирите и смешните пиеси, забавното критику-
ване от сцената на пороците ни, играят не по-
малка роля за душевното ни пречистване.

А за да не дърпам чергата само към театъра
и да стеснявам смисъла на това, което искам да
кажа, бързам да подчертая, че горното важи за
всички жанрове на литературата и за всички
изкуства. Но има хора, които никога или съвсем
рядко посещават театрални представления, из-
ложби и истински концерти. И като се има пред-
вид, че мнозина (нека не уточнявам кои) четат
главно жълтите вестници, не ми се ще да комен-
тирам какъв катарзис ги люлее, какви следи
оставят в тях умението и усилията на артисти,
художници и истински музиканти.

Хвърлих камък по жълтите вестници, но няма
да бъда справедлив, ако замълча за лекото или
по-тежко пожълтяване и на най-сериозните
печатни издания (до голяма степен ги оправда-
вам, защото го изисква времето, обстановката,
в която живеем, смяната на така наречената
ценностна система). Да не говорим за телевизи-
ята, чието въздействие (главно вредно) е изклю-
чително голямо. Едно време Ленин, е казал “за
нас най-важно изкуство е киното”. Казал го е,
защото тогава още не е била измислена теле-
визията. Такава пагубна, а защо не градивна,
възпитателна, доочовечаваща, освен информа-
ционна роля може да играе телевизията. И тя я
играе с отделни свои предавания и филми.

Написах “информационна роля” и се сетих,
че много често информацията, която получава-
ме, ме кара загрижено да се замисля над пси-
хическото здраве на обществото ни. Ето какви
“важни” новини бе събрала една страница на
инак добър вестник. Първо. Под заглавието “Кой
е по-по-гей”: “След 3-годишно прекъсване на 26
октомври в столичен клуб ще бъде определен
носителят на титлата “Мистър гей България”...
Второ. Под заглавието “Елен признава с кого не
е спала”: “Искам да подчертая, че никога не съм
има имала интимни контакти със следните лица
(изрежда ги, но аз пропускам допълнителното
им рекламиране)”. - Това е част от отвореното
писмо, в което Елен Колева сподели с медиите
“авторския” си списък на мъжете, с които не е
спала, предаде Lifestiyle.bg”Е Трето. Под загла-
вие “Тризначките с Любо Дилов-син”: “Една от
тризначките - Надежда, вдигна кръвното на
Златка още с появата си във “ВИП брадър”.
Оказа се, че тя е спала с последната половинка
на плеймейтката... От другия понеделник в
Къщата за една седмица ще влезе Любо Ди-
лов...” Къде ли още не е влизал още този везде-
присъстващ, а иначе стойностен човек. Когато
видя името му до имената на разните тризнач-
ки, Златки и други подобни “вип-персони” идва
ми наум: Първо - да се запитам какво означава
съкращението ВИП? Какво направиха през
живота си за обществото тези лица (може би
“лица” не е най-подходящата дума), та трябва
да занимаваме хората с техните простотии?
Второ (по повод Любо Дилов-син): преди доста
години лично аз закарах (с колата си) майка му
Милка до родилния дом и така на бял свят се
появи той. Сега (само при някои от неговите
прояви) си мисля - трябваше ли да се забърквам
в това мероприятие?... На същата страница че-
тем още: “Хари Потър пак №1 по богатство” и
“Олигарх построи космически кораб на Наоми”,
а виждаме на снимки и произведение от люби-
мия дизайнер на прически на Лейди Гага, както
и Дидо от D2 в сериала “Секс, лъжи и музика”...

Нямам думи. Няма и повече място.

К

От дума на дума, та в... ДУМА
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Ина
МИХАЙЛОВА

Тайните договорки около изборите в съдебната
власт не просто изумиха Брюксел и възмутиха
малкото останали доброжелатели на властта.
Те поставиха под заплаха държавността

Е

оже ли Европа безпрецедентно да предупреждава, че ще направи извънреден
доклад за страната ни заради избора на конституционни съдии от квотата на
парламента, а външният министър да заяви, че ЕК се държи некоректно и разпро-
странява слухове? Може. Може ли Брюксел да изразява сериозни съмнения за

М
търговия с влияние и корупция за един от кандидатите за Конституционния съд, а пар-
ламентарното мнозинство с подкрепата на васалите му да го избере за стожер на основ-
ния закон през следващите девет години? Може. Може ли да има сигнали за уличаване
в употреба на влияние за лични цели на магистрат и този магистрат да бъде избран за
член на КС? Може. Може ли кандидат за конституционен съдия да е автор на законода-
телни промени, които КС обявява за противоконституционни, но същият този човек да е
избран за представител на парламента във върховния орган? Може. В България всичко
е възможно. Днес. Защото днешна България е страна на неограниченото управленско
безочие. Днес у нас властта се ръководи от принципа “Правим каквото искаме”.

Нека видим в същото време за
какво управляващите ни бъркаха по-
дълбоко в джоба.

 От април 2010 г. правителст-
вото повиши здравната вноска от
8 на 10 процента за работещите и
работодателите. Само че не и за
себе си, т.е. вноските на деца, пен-
сионери, военослужещи и студен-
ти, които се плащат от държавата,
останаха непроменени.

 Вдигнаха данъците на недви-
жимите имоти

 Шоково се повиши цената на
газ, бензин, газьол и др. горива

 Скочи цената на дървата и
въглищата за отопление

 Водата поскъпна с над 10 на
сто

 С около 30 процента средно
скочи цената на парното отопле-
ние

 С почти 20% порасна цената
на тока, като само от това лято еле-
нергията поскъпна с 13 на сто.

 Драстично тръгнаха нагоре
цените на основните хранителни
продукти

 Увеличиха се цените на ле-
карствата, а НЗОК въведе мини-
мално заплащане от пациента и на
доскоро платени от касата на 100%
скъпи медикаменти за диабетици
и психично болни

 Повишиха се семестриални-
те студентски такси и таксите за
детските градини

 Рязко скочиха цените на ци-

Борисов и неговите „впечатляващи реформи”
От стр. 11 гарите и алкохола, което доведе

до контрабанда в небивали раз-
мери.

Няма пари,
няма пари

е любимият рефрен на правителст-
вото. И все предишните са му кри-
ви. Макар че то разполагаше с 18
милиарда лева повече отколкото
кабинета на Станишев. Тройната
коалиция остави 8,2 милиарда лева
фискален резерв, по-късно Дянков
взе от три чужди търговски банки
заем в размер на 950 млн. евро,
както и други кредити. Къде изте-
каха тия пари? Голяма част от тях
сигурно са финансирали манията
на Борисов да се изживява като
пръв строител на републиката. Ко-
ето на цял народ излиза през носа.
Само за 19-те километра на маги-
страла “Люлин” оскъпяването е с
60 млн. лв. от първоначалната
цена, 30 млн. лв. повече са дадени
за втория мост на Дунав, съобщи в
парламента червеният лидер и ни-
кой не се и опита да възрази. Отго-
ре на всичко мостът, макар неот-
давна да беше открит от нашия и
румънския премиер, ще бъде пус-
нат в експлоатация чак догодина.
И както се разбра от един тв ре-
портаж, жителите на Видин и окол-
ността чакат това събитие с
нетърпение не за да потекат инве-
стиции към техния изостанал рай-
он, ами за да търсят работа в мно-
го по-малкия, но цветущ град Ка-

лафат. Дотам я докарахме.
А Борисов се е разпищолил  като

самодържец в държава на глупаци-
те - хвърля луди пари за какво ли
не, само и само да го показват по
телевизиите как реже лентички. Та
както е тръгнало, току-виж накрая
официално открил и химическите то-
алетни в някоя от столичните гра-
динки...

Пък като все не стигат пари за
подобряване живота на хората,
откъде накъде правителството вся-
ка година раздува собствените си
разходи, както и субсидията за пре-
зидентството веднага след като
Плевнелиев седна на мястото на
Първанов. Раздува ги за да има за
тлъсти бонуси за министри и други
“високи” началници, за мачлета и
превоз на “Тигрите” с правителстве-
ния самолет, за безсмислени транс-
гранични разходки на властта за
сметка на данъкоплатците.

А народът - кучета го яли.

PS: Оня ден обаче гледам и слу-
шам един герболюбец и му се чудя
на акъла. Обувките му носени, но-
сени, та душичката им извадена,
панталоните му - протрити, блед,
изпит, недохранен, лицето му с
тридневна брада, а вика: “Браво
на тоя Бойко, промени България”.
И се сещам за старата мъдрост:
“Прост народ - слаба държава, в
слаба държава всеки некадърник с
амбиции може да стане и цар”.
Въпросът е докога умните ще
търпят да царува!

два ли ще е до-
статъчно просто
възмущение от
случващото се у

нас в последните седми-
ци и месеци. Задкулиси-
ето около изборите в
съдебната власт, избило
като мръсна пяна над
бистра вода, опорочи
напъните на управлява-
щите да се изкарат по-
католици и от папата.
Опитите на властта в
лицето на председател-
ката на правната парла-
ментарна комисия Искра
Фидосова да убеждава
разумните хора и дипло-
матите, че процедурата
е прозрачна, се стопиха
под тежестта на фактите.
Защото ако процедура-
та бе наистина прозрач-
на, лично Фидосова
щеше да запита канди-
датката за конституцио-
нен съдия Венета Мар-
ковска колко са чисти
ръцете й и има ли хляб в
сигналите и в откровени-
ята на вътрешния ми-
нистър. Защото лично
Цветан Цветанов публич-
но каза, че избраната за
член на КС Марковска е
била на разговор при

него във връзка с човек,
станал обект на сигнала
по неин адрес, предиз-
викал реакция дори от
Брюксел.

Ако наистина из-
борът за членове на
Конституционния съд се
ръководеше не от зад-
кулисни маньоври, а от
ясни критерии за профе-
сионализъм, дали депу-
татите от мнозинството
щяха да подходят безот-
говорно към мисията си?
Как да бъде окачествен
фактът, че мнозинството,
в комбина с подопечни-
те си депутати, в парла-
мента гласува юрист с
диплома по право от по-
лицейската школа в Си-
меоново да съблюдава
спазването на Конститу-
цията през следващите
години? Нищо ново под
слънцето всъщност -
тенденцията възпитани-
ци на Симеоново да
превземат съдебната
власт е тревожно на-
трапваща се.

“Съдиите в КС тряб-
ва да отговарят на най-
високите критерии за
професионализъм и по-
чтеност”, директно пре-

поръча Брюксел. Този
“некоректен слух”, както
външният министър Ни-
колай Младенов окаче-
стви изявленията на го-
ворител на ЕК, бе пре-
небрегнат най-безотго-
ворно от мнозинството в
НС. Дали познатото оп-
тимистично говорене
няма в най-скоро време
да бъде подменено с
посипване на главата с
пепел? Това едва ли ще
помогне. (Апропо,
външният ни министър
сигурно си повярва по-
вече след ясната пози-
ция по адрес на Маке-
дония, затова си позво-
ли да се “прави на мъж”.)

Наглото поведение на
днешната власт “правим
каквото искаме” отдавна
е допълнено от логично-
то “да става каквото ще”.
Само дето безочието
вече показва, че тези уп-
равници няма да имат
пречки, когато си поста-
вят следващата цел. А тя
е ясна - оставане във
властта за още четири го-
дини. Тази цел ще бъде
преследвана безпардон-
но - по всякакъв начин и
с всички средства, без ог-

лед на това какво преду-
преждава Брюксел и как-
во мислят хората.

Най-страшното е, че
задкулисните договорки -
триумфът на тайните ма-
шинации и споразуме-
ния, които уж трябваше
да останат в миналото,
подкопава държавността.
И оставя без шанс пра-
вото на мислещите, зна-
ещите и искащите да има
държава у нас.

В такава ситуация
просто трябва нещо да
се случи. Ако има Бог -
да помогне, както казват
хората. Дали изгледите
да си помогнем сами са
нулеви? Съмненията са
предизвикани единстве-
но от факта, че огледал-
ният свят на властта от-
давна надхвърли грани-
ците на най-развитото
въображение. А отвъд
пределите на морала и
закона няма нищо друго
освен потресаващ про-
фанизъм. Срещу който
няма успех с разумни,
демократични средства.
Можем само да изпитва-
ме морално възмуще-
ние. Какво ли друго ни
остава?
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Две корейки спечелиха
първите места в  Междуна-
родния фестивал-конкурс за
млади цигулари “Проф. Емил
Камиларов”, който се състоя
от 24 до 31 октомври в Цен-
тралния военен клуб в София.

Ун Юнг Канг от Южна
Корея получи първа награда
във втора възрастова група -
от 16 до 19 г. Втора награда
взе унгарската цигуларка
Ержибет Хуташ, която с вир-
туозното си изпълнение впе-
чатли журито. В първа възра-
стова група - родени през
1997 г. и по-малки, победи-
тели станаха 8-годишната Ю
Джин Шим от Южна Корея,
която стана любимка и на
журито, и на публиката. На
второ място се класира Да-
лина Угарте от Венецуела
и на трето - българинът
Васил Сариев, който пре-
дизвика бурни аплодисмен-
ти в залата.

Преди всеки концерт на някое музи-
кално величие си мислим, че вече сме
претръпнали на магията на световни
дарования в областта на т.нар. поп и рок
музика. Стив Вай за пореден път доказа,
че има още много какво да видим и чуем.
При третото си гостуване у нас (по пока-
на на “София мюзик ентърпрайсис”), ос-
вен като виртуозен китарист, в зала 1 на
НДК той се изяви и като артистичен
шоумен, който поддържаше високия гра-
дус по време на тричасовия си концерт
(гарниран с много пушек и светлинни
ефекти) с хумор, диалог с публиката,
завидна пъргавина и пластичност (осо-
бено като се има предвид, както казват
младите, достолепната му възраст -
52 години!). По време на първото парче
Стив Вай направи реверанс на фотогра-
фите, като им даде възможност да засне-
мат своите ефектни кадри, след това по
време на концерта раздаде много перца
за спомен на най-близкостоящите.

Маститата творческа биография на
Вай говори достатъчно, както и имената,

„Леседра” представя
16 ирландски автори

След успешната изложба на
съвременна японска графика
столичната галерия “Леседра”
представя “Графично изкуство
от Северна Ирландия”. 47 про-
изведения на 16 художници ще
бъдат подредени в салоните на
галерията на ул. “Милин камък”
25, кв. “Лозенец”. Куратор е
Джанет Престън, професор в
университета Ълстър, Бел-
фаст. Откриването е днес от
17 до 19 ч. с присъствието на
Джанет Престън и Бил Пени,
научи ДУМА от Георги Колев.
Изложбата може да се разгледа
до 23 ноември.

Пуснаха допълнителни
билети за концерта
на Лили Иванова

Най-голямата зала в Бълга-
рия с капацитет 12 000 места се
оказа малка за почитателите на
Лили Иванова. Повече от 20 дни
преди концерта билети няма, а
интересът на публиката става
все по-голям. Изправени пред
прецедент, организаторите и
мениджмънтът на залата обяви-
ха пускане в продажба на
допълнителни 2000 места. Нови-
те сектори са с ограничена ви-
димост към сцената, но остават
единственият шанс на всички,
които все още нямат билет, да
станат част от големия кон-
церт. Допълнителните билети са
в продажба по 30 лв. в мрежата
на Ивентим.бг.

Диамантени пропуски
от Z-Rock за фенове
на „Бон Джоуви”

Слушатели на Z-Rock ще изжи-
веят разтърсващи емоции на
грандиозния концерт на рок ико-
ните “Бон Джоуви” в България с
билети за диамантения кръг на
сцената, в непосредствена бли-
зост до бандата. За целта слуша-
телите трябва да споделят сво-
ята история, свързана с “Бон
Джоуви”, на официалната фен
страница на Z-Rock във фейсбук. В
понеделник, 5 ноември, точно в
17.30 ч. на живо в ефира жребий
ще определи големите победите-
ли. В ексклузивно интервю на Еле-
на Розберг с Джон Бон Джоуви,
което ще бъде излъчено отново
днес, той споделя, че е подготвил
грандиозно тричасово шоу.

Ива Дойчинова
се завръща в ефира
на Радио FM+

Едно от най-обичаните теле-
визионни лица и легендарен ра-
диоводещ - Ива Дойчинова, се
завръща в ефира на първото ча-

стно радио в Бълга-
рия - Радио FM+, с

ново сутрешно
шоу “Ива от су-
трин до обед”.
Предаването ще
се излъчва от
8 до 12 ч. всеки
делничен ден и за-
почна вчера. “Ива

от сутрин до
обед” ще е шоу
за нормалните
хора, като и
стартът не
случайно е из-
бран за пъ-
рвия ден на
ноември - Де-
ня на народ-
ните буди-
т е л и ” ,
обясни Ра-
дослав Не-

д е л ч е в ,
м а р к е т и н г

мениджър на
Радио FM+ при
представяне-
то на преда-
ването.

Сезоните на годината
в творбите на Иван Додов
Сезоните на годината
в творбите на Иван Додов
Сезоните на годината
в творбите на Иван Додов
Сезоните на годината
в творбите на Иван Додов
Сезоните на годината
в творбите на Иван Додов

Êîíêóðñúò “Åìèë Êàìèëàðîâ”
отличи
млади
цигулари

отличи
млади
цигулари

отличи
млади
цигулари

отличи
млади
цигулари

отличи
млади
цигулари

7-годишната Амелия Лорен
Станчев взе награда за

най-малък участник

Наградата
за най-малък
участник
бе присъдена
на 7-годишна
българка,
а първите места
спечелиха
корейциНадежда УШЕВА

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Призът за най-малък уча-
стник в конкурса отиде при
7-годишната Амелия Лорен
Станчев, която живее с роди-
телите си в Австрия. Лауреа-
тите, преди да получат свои-
те дипломи и награди, изне-
соха двучасов галаконцерт с
отличените произведения.
Проф. Дина Шнайдерман,
инициаторка на проявата и
водеща на вечерта, изсвири

в края на концертната про-
грама, пиеса от шведския
композитор Ларсон, която
двамата с Емил Камиларов са
изпълнявали по световните
сцени.

Сега произведението ще
прозвучи, за съжаление, в
изпълнение само на една
цигулка. Моля, без аплодис-
менти, като свърши творбата,
обърна се към публиката из-

вестната цигуларка и предсе-
дателка на международното
жури.

След концерта Дина
Шнайдерман разказа, че ко-
рейците са много упорити.
Рано сутрин в хотела само те
свирят. Европейците спят, а
азиатците репетират. На тях-
ното огромно трудолюбие и
дисциплина се дължи и ус-
пехът, коментира Шнайдер-
ман, която заедно с други
известни български цигулари
и педагози оценява младите
музиканти в конкурса.

Той бе организиран от
фондацията “Емил Камила-
ров” с подкрепата на Минис-
терството на културата, Наци-
оналната музикална акаде-
мия “Проф. Панчо Владиге-
ров”, фонда “13 века Бълга-
рия”, фондацията “Св. св. Ки-
рил и Методий” и други ин-
ституции.

Стив Вай демонстрира безкрайните
възможности на китарата
Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА

които през годините го търсят за съвме-
стна работа. А и това, което звучи и се
вижда на сцената, не подлежи на описа-
ние и анализ, а само на дълбоко прежи-
вяване чрез всички възможни сетива. За
мен е чест и привилегия да съм тук, обе-
щавам ви такова шоу, че като си тръгне-
те ще се чувствате страхотно, заяви кита-
ристът в началото на концерта, който бе
“подгрят” с 20-минутен сет от младата
певица Бевърли Маклелан. Тя е една от
щастливките, чийто талант й донесе го-
ляма известност в резултат от победата й
в популярния музикални формат “The
Voice”. Бевърли съвсем непринудено, но
в същия динамичен разговорен стил на
Стив Вай се запозна с публиката и
изпълни няколко парчета, акомпанирай-
ки си с китара и клавир. Съвсем лична
беше интерпретацията й на вълнуваща-
та “Purple Rain” на Принс.

Музикантите от бенда на Стив Вай
показаха класа, съответна на тази на
своя лидер - китаристът Дейв Уейнър,
басистът Филип Байноу, барабанистът
Джеръми Колсън, а най-ефектна беше
младата арфистка Дебора Хенсън-Ко-
нант, която грациозно извайваше му-
зиката, танцувайки по сцената със сво-
ята електронна арфа.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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МАРТИЧКА БОЖИЛОВА завършва НГДЕК, а след това - право и бого-
словие. Специализира и в един от водещите европейски кинокурсове -
Eurodoc. Заедно с операторите Борис Мисирков и Георги Богданов
основава продуцентска група “Агитпроп”, благодарение на която се
раждат филми като “Георги и пеперудите” и “Проблемът с комарите
и други истории” на режисьора Андрей Паунов, както и “Коридор № 8”
на Борис Десподов, които имат множество международни отличия.
Самата Мартичка Божилова е носителка на световната награда за
продуцентство “International Trailblazers” в Кан. След броени дни
българските зрители ще имат възможност да видят един от по-
следните й проекти - музикалния филм “Балканска мелодия”, мащаб-
на копродукция между България, Швейцария и Германия, с участието
на БНТ и Националния филмов център, както ДУМА вече писа.

У нас липсва адекватно
отношение към наградите

На стр. 26

Мартичка Божилова:

Битката за алтернативни източници на финансиране на киното ни трябва
да бъде доведена докрай, категорична е една от най-изявените родни продуцентки

Снимка АГИТПРОП

 Филмът “Балканска мелодия”, на
който сте продуцент от българска
страна, ще открие тазгодишната
“Киномания” в зала 1 на НДК на 8 но-
ември. Как се стигна, г-жо Божилова,
до създаването на лента, разказва-
ща истинската история на “Мисте-
рията на българските гласове” и на
откривателя на хора Марсел Селие?

- Никой досега не беше посягал към
истинската история за това как мистич-
ната музика и уникалното звукоизвли-
чане, характерни за нашите женски
фолклорни гласове, са били открити за
света. Виновникът за това е швейца-
рецът Марсел Селие, който през онези
години на желязна завеса с дух на
авантюрист е обиколил България и
Румъния и е записал уникалната музи-
ка. Обикалял е с един мерцедес и с
приятелката си, усетил е потенциала
на балканската мелодия. Имал е и нюх
за комерсиалната страна на нещата.
Той създава и регистрира марката “Ми-
стерията на българските гласове”, като
продава милиони албуми и печели
“Грами”. Марсел сега е на достолепна
възраст и беше въпрос на крайно вре-
ме за швейцарския режисьор Щефан
Швитерт да развие идеята на филма и
да снимаме в България и Румъния по
стъпките на Селие, следвайки неговия
разказ от първо лице.

 Къде още може да се види този
филм?

- Лентата има кино- и видеоразпро-
странение в Швейцария и Германия,
където режисьорът Щефан Швитерт,
който е майстор на музикалния филм, е

Интервю на Альона НЕЙКОВА

звезда, а “Мистерията” и румънският
панфлейтист Георге Замфир - главните
герои, са добре познати. След като
филмът открие “Киномания 2012”, заед-
но с рядък и уникален концерт на хора,
предвиждаме разпространение на про-
дукцията и в българските кина.

 Повечето хора обръщат голя-
мо внимание най-вече на участници-
те в такива творби и евентуално на
режисьора. А каква е ролята на про-
дуцента в подобни филми?

- Естествено е да се обръща повече
внимание на главните герои и на режи-
сьора. Ролята на продуцента, обаче, е
най-важна. Ние поемаме цялата отго-
ворност филмът да се случи.

 За повечето кинотворби, зад
които заставате, намирате чужди
инвестиции. Копродукциите ли са
начинът български творци да се реа-
лизират както трябва?

- Това е един от начините и е въпрос
на избор. За мен е важно, когато
пристъпя към нов проект, да знам, че
мога да дам шанс той да бъде видян от
максимално голяма европейска и све-
товна аудитория. Продуцентската ком-
пания “Агитпроп” е специализирана да
“закара” българските таланти и сюжети
до останалата част на света.

 Ако речем, че холивудските
продукции са предимно комерсиални,
а руските хващат за душата, в този
ред на мисли - какво е мястото на
българското кино?

- Българското кино не бива да при-
лича на никое друго, освен на себе си.
Няма рецепта за това, освен да бъде
искрено и автентично, за да повярва
зрителят в това, което гледа. У нас все
още няма достатъчно критична маса от
филми, които да създадат естествено
разнообразие в жанрове и стилове,
така че да се открои вълна или вкус
към определен тип продукции.

 Факт е, че наши филми печелят
доста международни награди, но до
една от най-престижните - “Оскар”-а,
бяхме най-близо май през 2009 г. със
“Светът е голям и спасение дебне
отвсякъде”. Лентата на Стефан Ко-
мандарев така обаче и не попадна в
челната петица на номинациите за

отличията на Американската кино-
академия. Какво според вас не дости-
га на българските филми, за да проби-
ят “бронята” на такива престижни
отличия?

- Българското кино има нужда от
освобождаване. В дългите години на
преход то беше обвито в непрозрач-
ност и недостъпност. През това време
загуби аудиторията си и своя престиж.
От друга страна, възникна ниша за
експерименти и откривателство, в която
се родиха филмите на “Агитпроп”, на-
пример, и направиха огромен пробив
по света. В последните години много
други дебютанти постигнаха големи
успехи. Опасността се крие в риска
киното отново да се затвори в тесен и
непрозрачен кръг поради липсата на
пари и ясни правила. Битката за алтер-
нативни източници на финансиране на
киното ни трябва да бъде доведена
докрай. Независимото кино без пряко
участие на държавата трябва да бъде
насърчено чрез естествени пазарни
механизми. Все още предстои ражда-
нето на българския филм - без значе-
ние игрален или документален, който
ще направи големия дългоочакван про-
бив и ще завладее милионна публика у
нас и по света, или ще спечели “Златна
палма” или “Оскар”.

 Доколко са важни наградите в
киното? Как според вас въздействат
те на авторите на даден филм - като
стимул да се направят още подобни
ленти или като успокоение/доказател-
ство, че талантът им е забелязан?

- Много е приятно, когато получиш
наистина престижна награда или оцен-
ка. У нас няма адекватно отношение
към тези неща и има естествени причи-
ни за това. В някои страни хората оти-
ват да гледат даден филм, защото е
получил определена награда или е пре-
поръчан от критиката в “Ню Йорк таймс”.
Нашият филм “Георги и пеперудите”
например спечели наградата “Сребъ-
рен вълк” - една от най-престижните в
света, вследствие на което беше селек-
тиран в колекцията Топ 20 на световно-
то документално кино и все още е там.
Тук наградите, включително и на род-
ната киногилдия, все още търсят своето

ясно значение и нямат нужния престиж
и публичност.

 Ако трябва да избирате между
документалното и игралното кино, на
какво ще заложите - като продуцент
и като обикновен зрител?

- Аз съм направила избора да про-
дуцирам документално кино с високо
качество, чувство за хумор, провокация
към зрителя. Това все още ми дава ог-
ромно удовлетворение. За мен това не
е работа, а мисия за създаване на нова
публика от мислещи хора, които искат
да променят нещо в света около тях.
Като зрител гледам поравно докумен-
тално и игрално кино. Опитвам се да
балансирам между филми на любими и
познати режисьори и актьори и филми,
които да откривам сама.

 Когато сте в киносалона или
вкъщи, успявате ли да се абстрахи-
рате от продуцента във вас и да се
насладите (или обратното) на лента-
та като всички останали?

- Опитвам се. Разбира се, това е
трудно, тъй като киногилдията като
цяло в света е много малка. Ние се
срещаме по няколко пъти в годината
на големите фестивали и пазари, зна-
ем какво се случва и кой какво е на-
правил напоследък. Но не пропускам
да се удивлявам на човешкото вдъхно-
вение и на новаторството. Винаги има
какво да ми достави удоволствие и да
изпитам благородна завист, като видя
някоя моя идея, която е осъществена
от друг - и то добре.

 Ще си позволите ли да сподели-
те няколко имена на любими актьори
- български и чуждестранни?

- Невена Коканова, Иван Иванов,
Христо Шопов, Камен Донев, Стефан
Вълдобрев, Снежина Петрова. Чарли
Чаплин, Никита Михалков, Ед Харис,
Мерил Стрийп...

 Назовахте едва 3 жени... Може
ли да се каже, че киното е по-скоро
мъжка професия?

- Да, но това не ме притеснява.
Допреди 5 години ме представяха като
почти единствената жена-продуцент на
документални филми на Балканите.
Светът се променя бързо.

 Какво за вас, като продуцент,

е по-важно - идеята за бъдещ филм
да се хареса лично на вас или да усе-
тите, че лентата ще се приеме до-
бре от зрителите, а може би също
така да предположите, че кинотвор-
бата може да спечели някоя пре-
стижна награда?

- По-скоро първото и най-важното,
което търся, е човекът, който стои зад
идеята. Дали гори в нея, дали е до-
статъчно мотивиран и готов да преми-
нем заедно през всички многобройни
и понякога дългогодишни приключе-
ния, за да постигнем най-доброто за
един филм.

 Доколко според вас държавата
трябва да е ангажирана с финансира-
нето на филми? Бихте ли споделили
впечатленията си и мнението как е
по света, каква е ситуацията в Бълга-
рия и как трябва да бъде?

- От всички страни в Европейския
съюз България има най-неясна и нера-
ботеща културна политика за кино. На
киното ни му липсва престиж. В момен-
та сериалите се рекламират като кино.
Държавата трябва да поеме своето

задължение и да гарантира производ-
ството на достатъчно разнообразно
кино като културен продукт и документ,
изразяващ времето, в което живеем.
Това може да стане само чрез създава-
не на фонд за българско кино, какъвто
има във всяка европейска държава. А
за комерсиалното, зрителското кино,
трябва да се създаде система от меха-
низми и облекчения, които да насърчат
частните инвестиции във филми.

 В това ли е изходът от кризата
в българското филмопроизводство?

- Това би трябвало отдавна да се е
случило. Но не може да е единственото
решение. Има нужда от визионерство и
повече ентусиазъм, за да се промени
цялото статукво. Трябва да се появят и
регионални фондове - например в Со-
фия, Варна... Да има т.нар. допълващо
финансиране тогава, когато филмите са
във финална фаза и се вижда, че имат
потенциал да се включат инвеститори с
последните 15-20%, които липсват в бю-
джета. И не по-малко важно е професи-
оналното обучение в киногилдията.
Това е бързопроменяща се област и
трябва непрекъснато да следиш какво
ново се случва, къде се случва и къде
е нашето място. От години преподавам
в професионални тренировъчни програ-
ми за документално кино в Европа и
съм сигурна, че малко повече подкре-
па и насърчение за участието на наши
професионалисти в такива програми би
довела до съществена разлика в сре-
дата, отношението и очакванията към
българското кино.

 Кога в България ще има ясни
правила за финансирането и създа-
ването на филми? Или може би те
вече съществуват и само трябва
да имаме търпението да дочакаме
плодовете им?

- В това отношение съм умерен
песимист - правим една крачка напред
и след това две назад. Кинаджиите в
България много често са поставяни
пред липсата на избор. Въпреки това
винаги съм била убедена, че добрите
филми и добрите професионалисти ви-
наги намират своя път да реализират
проектите си и кой да ги подкрепи.
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СПОМЕНА ЗА
ТЕБ ЩЕ ПАЗИМ
В СЪРЦАТА СИ.
ПОКЛОН ПРЕД

ЖИТЕЙСКИЯ ТИ
ПЪТ!

ПОКЛОН ПРЕД
СВЕТЛАТА ТИ

ПАМЕТ!

От семейството

На 04.11.2012 г. се навършва
ЕДНА ГОДИНА от смъртта на

ËÌÊ. Õ» ŒÀ¿ ÷¬≈“ Œ¬
÷≈ Œ¬

На 3 ноември 2012 г. се навършват
шест месеца от смъртта на скъпия ни

съпруг, баща и дядо

От семейството

С тъга,
обич и

признателност
се прекланяме

пред
светлата
му памет.

Справочник

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

Ó.Á. ÔÓÎÍ. Ã¿–»Õ
“ŒƒŒ–Œ¬ Ã¿–»ÕŒ¬

на 86 години

 Видя се, че българската публика бе доста
заинтригувана от такива наши филми като
“Лора от сутрин вечер”, “Мисия Лондон”, “Опе-
рация “Шменти-капели”... Какви са пречките да
се произвеждат повече подобни ленти?

- Има много пречки, но съм сигурна, че това
трудно ще откаже колегите и мен да правим фил-
мите, в които вярваме силно и които са очаквани
от публиката. Фактът, че гореизброените продук-
ции не могат да покрият разходите си и да изля-
зат на печалба от кинодистрибуцията си, казва
много. България е малък пазар. Трябва да мис-
лим за пробиви навън, но също и за промяна на
монополния модел за кинодистрибуция у нас.

 Според някои изчисления пазарът тряб-
ва да е от население над 160 млн., за да може
да има възвръщаемост на инвестицията в ки-
ното. Означава ли това, че българските фил-
ми, ако разчитат само на родната публика,
никога няма да са на печалба?

- Винаги може да има изключение от прави-
лото, но като цяло е така. Киното не е само биз-
нес, а важна част от културата на една нация,
колкото малка и бедна да е тя, и трябва да бъде
подкрепяно по адекватен начин.

 Каква е ролята на фестивалите за, така
да се каже, благополучната съдба на един филм?

- Фестивалите са новата и много важна дис-
трибуторска платформа за нашите филми. Те имат
многохилядна публика, която плаща билети и гле-
да най-новите продукции. Фестивалите са начин
един малък филм от една малка страна, сниман
на български език, да бъде забелязан и даже да
получи невероятно голямо влияние. Но съм да-
леч от мисълта, че всеки филм трябва да се ре-
ализира непременно на фестивал. Всъщност това
никак не е лесно и е за филми, които допринасят
за развитието на киното като изкуство.

 А какво лично за вас е киното - индуст-
рия, изкуство или е един от начините хората
да се забавляват, да прекарват свободното си
време?

- Трябва да има кино, което се гледа с пукан-
ки и бира. Трябва да има и кино, което развива
визуалния език и въображение. Трябва да има и
кино, което провокира да мислиш и да се анга-
жираш, което увеличава познанието за света и
вдъхновява.

У нас липсва...
От стр. 25

В Генерал Тошево бяха отчетени резултатите от IХ
Национален литературен конкурс за поезия “Дора
Габе”, организиран от общината в града, Съюза на
българските писатели и НЧ “Дора Габе 1940” - с.
Дъбовик. Жури в състав Христо Ганов - секретар
на СБП, Боян Ангелов - председател на фондация
“Читалище-1870”, и Виолета Пенева - родственица
на Дора Габе, определи победителите в конкурса.
С първа награда бе отличена поетесата Мая
Митова от гр. Кресна. Втората награда бе присъ-
дена на Бистра Малинова от Перник, а третата
спечелиха Калина Василева от София и Галина
Иванова от Варна. Поощрителни награди бяха
присъдени на Левена Филчева (София), Христина
Комаревска (Плевен), Ирина Велева (София) и
Радостина Драгоева (Варна). Специалната награ-
да на Славянската академия - Варна, бе дадена
на Евелина Кованджийска от Пловдив.
Същия ден в близкото село Дъбовик тържестве-
но бе открит барелеф на Петър Габе (1857-1927),
баща на Дора Габе, народоволец, един от първи-
те руски заселници в Добруджа. Автори на
барелефа, поставен пред входа на местното
читалище “Дора Габе 1940”, са Живко Донев и
Валентин Христов, с материалната подкрепа на
община Генерал Тошево.

Девето издание на
конкурса „Дора Габе”

много почитатели на ар-
тистичния й талант и пи-
сателското й перо във
филмотечното кино “Оде-
он”, което завъртя отново
по този повод безсмърт-
ната класика “Матриар-
хат”, както ДУМА писа.
Книгата излезе по повод
80-годишния юбилей на
една от иконите на бъл-
гарското кино и театър. За
огромния й талант, твор-
ческа мощ и диря в изку-

Емилия Радева с
дъщеря си

Катерина и внука
Леандър-Любо

Дъщерята и внукът на Емилия Радева
пристигнаха от Париж за премиерата
на книгата й „Коя съм...?”

ството вдъхновено слово
произнесе проф. Вера
Грозева, която даде висо-
ка оценка на изданието
на “Персей”. Издателят
Пламен Тотев благодари
на актрисата за честта,
оказана на издателството
му да публикува книгата
й, и сподели като неин чи-
тател, че това е една
вълнуваща, на места за-
бавна, а на други - трога-
телна книга, разказваща
истинската история на
едно бедно момиче от
малък град, превзело го-
лямата сцена. Изпълнени

с обич и симпатия думи за
Емилия Радева каза коле-
гата й Иван Джамбазов, с
който са били състуденти
и неведнъж са играли за-
едно. Само двамата с нея
днес са сред нас от воде-
щия творчески екип на
филма “Матриархат”. С
прожекцията на лентата
гостите на премиерата си
припомниха една от забе-
лежителните роли на
Емилия Радева в звездна-
та компания на Невена
Коканова, Катя Паскале-
ва, Катя Чукова и Георги
Георгиев-Гец.

ция под името “Защо фе-
стивали?” ще се състои
на 2 и 3 ноември в зала 8
на Националния дворец
на културата, съобщи
Красимира Тотева.

Основната цел на
БФА е конференцията да
се превърне в традиция,
като организаторите се
надяват подобни форуми
да допринесат за подоб-
ряването на диалога
между фестивалите и ме-
стната и националната
власт. Сред темите на
конференцията, органи-
зирана с подкрепата на
фондация “Америка за
България” и домакинство-
то на НДК, са въпроси
като ролята на фестива-
лите за икономическото и

Защо фестивали?
Българската фестивална асоциация събира експерти
на международна конференция

За трети път на местата на
паметта народна в Никопол засви-
детелствахме признателност и
почит  към делата на хиляди бълга-
ри - просветители, въстаници, во-
дачи, революционери, поборници,
книжовници, наставници, писате-
ли, поети, учители и първи чита-
лищни дейци, който са вдъхвали
вяра и водили българския народ
по пътя към историческото възста-
новяване на българската държав-

културното развитие на
градовете, как може по-
продуктивно и успешно
фестивалите да работят с
публичните власти на
местно и национално
равнище, кои са най-доб-
рите практики в Европа.

В конференцията ще
вземат участие предста-
вители на най-големите
фестивали, провеждани в
България, водещи специ-
алисти и експерти в сфе-
рата на фестивалното
дело и представители на
институционалната власт
у нас и в Европа. Сред
чуждестранните лектори
са Биляна Здравкович,
президент на Сръбската
фестивална асоциация и
член на УС на Европей-
ската фестивална асоци-
ация, Питър Инкей, ди-
ректор на Будапещен-
ската обсерватория за
финансиране на култура-

та в Източна и Централ-
на Европа, Ернст Волер,
общински съветник и
председател на Комиси-
ята по култура във Виена
и Хуго да Грийф, бивш
генерален секретар на
Европейската фестивал-
на асоциация.

От българска страна
участие ще вземат Йор-
данка Фандъкова - кмет
на София, която ще от-
крие конференцията, То-
дор Чобанов - зам.-кмет,
Димитър Николов - кмет
на Бургас, Таня Христо-
ва - кмет на Габрово, ме-
ниджърите на най-ус-
пешните фестивали в
България: Васил Димит-
ров - председател на УС
на БФА (Европейски му-
зикален фестивал, “Со-
фия джаз пик”), Асен Асе-
нов - директор на “Sofia
Dance Week”, “Sofia
Design Week”, “Sofia

Architecture Week”, “Sofia
Contemporary”, Стефан
Китанов - директор на
“София филм фест”, Мар-
тин Кадинов - директор
на “ON!Fest”, и др.

БФА е учредена през
юли и до момента в нея
членуват 14 фестивала.
Основните посоки на дей-
ност на БФА са защита
на интересите на фести-
валите пред публичните
власти на местно, нацио-
нално и европейско ниво
и цялостно застъп-
ничество за подобряване
на средата за развитие на
фестивалите в България,
стимулиране и подпома-
гане на международното
културно сътрудничество
и по-специално създава-
не на нови възможности
за обмяна на добри прак-
тики и партньорства меж-
ду фестивалите в Бълга-
рия и по света.

П
ървата между-
народна конфе-
ренция на Бъл-
гарската фести-
вална асоциа-

ност. Денят на народните будите-
ли събра никополчани вчера пред
паметните плочи на никополските
будители и епископ Филип Стани-
славов на Празника на духовното
извисяване. Те са изградени по
проекти на читалището с дарения
от граждани и фирми. Кметът на
община Никопол Емил Бебенов
завърши вълнуващото си слово
така: “И нека помним думите на
писателката Свобода Бъчварова -

“Народ, който има в речника си
думата будител, е народ със си-
лен дух и той не може да изчез-
не”. Преди тържеството, организи-
рано от читалището и Младежкия
доброволчески център, изграден
по проект на “Платформа АГОРА”,
се проведе среща с учители и
читалищни дейци пенсионери,
съобщи за ДУМА Николинка Хри-
стова, секретар на читалището в
Никопол.

Места на паметта народна в НикополМеста на паметта народна в НикополМеста на паметта народна в НикополМеста на паметта народна в НикополМеста на паметта народна в Никопол

Снимка ИК “ПЕРСЕЙ”

ППППП
ремиерата на кни-
гата “Коя съм...?”
на актрисата Еми-
лия Радева събра
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алежите ще започнат да спират, а облачността
да се разкъсва, но над източната половина от
страната ще вали през цялата нощ. В Източна
България ще духа юг-югоизточен вятър, който

постепенно ще отслабва. Минимални температури меж-
ду 40 и 90, в Източна България до 12-130, а по морския
бряг 14-160. В София около 70. В сутрешните часове ще
има мъгла или ниска облачност, която в Дунавската
равнина ще се задържи най-дълго. Затова там дневни-
те температури ще останат най-ниски - до 14-160, а в
останалата част от страната ще бъдат между 17 и 220,
в София около 170. Атмосферното налягане ще бъде
значително по-ниско от средното за ноември. Ще за-
почне бавно да се повишава. Над планините ще бъде
предимно слънчево. Ще духа слаб западен, по най-
високите върхове умерен югозападен вятър. Над Чер-
номорието ще има валежи, които по северното крайбре-
жие ще спрат преди обяд, а по южното в следобедните
часове. Преди обяд ще духа слаб южен вятър. Макси-
мални температури 180-210. Температурата на морската
вода е 120-170. Вълнението на морето 2-3 бала.

В Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за
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ÁÌ‡˜Ë, ˜Â Ì‡ ‰Û„ËÚÂ Â ÚÛ‰ÌÓ
‰‡ ÒÂ ÒÔ‡‚ˇÚ Ò ‚‡Ò.

007 Координати:
Скайфол

Филмите до 8 ноември

Cinema City (тел.: 02 929 29 29); Cineplex (тел.: 02 964 30 07); Арена The Mall (бул. “Цариградско шосе” 115);
Арена Запад (тел.: 02 812 77 00); Арена Младост (тел.: 02 817 97 00); Mtel IMAX (тел.: 02 929 29 29);

Астерикс и
Обеликс: Господ
да пази Британия

‘ËÎÏ˙Ú Â Í‡ÒË‚Ó Á‡ÒÌÂÚ‡ ÂÍ¯˙Ì ‰‡Ï‡,
ÔÂÎË‚‡˘‡ ÓÚ ÎÛÍÒÓÁÂÌ ·‡Ì‰ËÌ„ Ë ‚ÒÂ Ô‡Í
ÓÒÚ‡‚ËÎ‡ ÏˇÒÚÓ Á‡ ÏÓÏÂÌÚË Ì‡ ÔÒËıÓÎÓ„Ë˜Â-
ÒÍË „ÏÛÍ‡ÌËˇ ‚ ÒÔÓÏÂÌËÚÂ Ì‡ „ÂÓËÚÂ.
ƒÂÈÒÚ‚ËÂÚÓ ÒÂ Á‡‚˙Ú‡ ÓÍÓÎÓ Ù‡ÍÚ‡, ˜Â Ìˇ-
ÍÓÈ Á‡ÔÓ˜‚‡ ‰‡ ‡ÁÍË‚‡ ‰ÓÒËÂÚ‡Ú‡ Ì‡ ‡„ÂÌ-
ÚËÚÂ, ı‡Í‚‡ ÍÓÏÔ˛ÚËÚÂ ‚ MI6 Ë ‰ÂÈÒÚ‚‡
ÒÏÂÎÓ Ò ÏÂÚÓ‰ËÚÂ Ì‡ Ò˙‚ÂÏÂÌÌËˇ ÚÂÓËÁ˙Ï.

ПРЕМИЕРИ

Œ˘Â Â‰ËÌ ÙËÎÏ Á‡ ÔËÍÎ˛˜ÂÌËˇÚ‡ Ì‡
ÔËÍ‡ÁÌËÚÂ „‡ÎÒÍË „ÂÓË, ËÁÔËÔ‡Ì ÚÓ˜ÌÓ
Í‡ÍÚÓ ÔÂ‰Ë¯ÌËÚÂ ‚‡Ë‡ˆËË ÔÓ ÚÂÏ‡Ú‡ - Ò
ÏÌÓ„Ó ˆ‚ˇÚ Ë ÒÏˇı, ÔÓÎÛ‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ‚ËÁËˇ
(‚Â˜Â ÚËËÁÏÂÌ‡) Ë ·ÂÁ·ÓÈ ‰ÂÚËÌÒÍË
·ËÚÍË. ¿ÒÚÂËÍÒ Ë Œ·ÂÎËÍÒ Ò‡ ÔÂ„‡ÁËÎË
ÔÓ˜ÚË ˆˇÎ‡ ¡ËÚ‡ÌËˇ - Á‡ ÛÊ‡Ò Ì‡ ÏÂÒÚÌËÚÂ
Ë ÓÒÓ·ÂÌÓ Ì‡ ËÁÚ˙Ì˜ÂÌ‡Ú‡ ËÏ Í‡ÎËˆ‡. ¬Â-
ÌËˇÚ ¡‡ÚÓ‚˜ÂÚÓ‡ÍÒ Â ËÁÔ‡ÚÂÌ ‚ √‡ÎËˇ,
ÓÚÍ˙‰ÂÚÓ ÒÂ ‚˙˘‡ Á‡Â‰ÌÓ Ò ¿ÒÚÂËÍÒ, Œ·Â-
ÎËÍÒ Ë ·ÛÂ ÓÚ Ï‡„Ë˜ÂÒÍ‡Ú‡ ÓÚ‚‡‡.

Сайлънт
Хил

Cinema City 14:40, 16:40, 18:40,
20:40, 22:40; Арена The Mall 19:00,
22:15, 23:20; Арена Запад 18:40,
20:10, 22:10; Арена Младост 18:40,
20:10, 22:10

»ÒÚÓËˇÚ‡ Ì‡ ÙËÎÏ‡ Á‡ÔÓÁÌ‡‚‡ ÁËÚÂ-
ÎËÚÂ Ò ÏÎ‡‰‡Ú‡ ’Â‰˙ Ë ·‡˘‡ È ’‡Ë -
‰‚‡Ï‡ ·Â„˙ÎˆË, ÍÓËÚÓ Ú‡Í‡ Ë ÌÂ ÏÓ„‡Ú ‰‡
‡Á·Â‡Ú Ì‡Ô˙ÎÌÓ Ò˙˘ÌÓÒÚÚ‡ Ì‡ ÁÎÓ‚Â˘Ë-
ÚÂ ÒËÎË, ÍÓËÚÓ „Ë ÔÂÒÎÂ‰‚‡Ú ‚Â˜Â ¯ÂÒÚ‡
„Ó‰ËÌ‡. »ÒÚËÌÒÍËÚÂ ÌÂÔËˇÚÌÓÒÚË Ó·‡˜Â
Ì‡ÒÚ‡‚‡Ú, ÍÓ„‡ÚÓ ’Â‰˙ Ì‡‚˙¯‚‡ 18. ¡‡˘‡
È ËÁ˜ÂÁ‚‡ ·ÂÁÒÎÂ‰ÌÓ, ‡ Úˇ ÒÂ Á‡ÏËÒÎˇ, ˜Â
ÏÓÊÂ ·Ë ËÁÓ·˘Ó ÌÂ Â Ú‡ÁË, Á‡ ÍÓˇÚÓ ÒÂ
ÏËÒÎË, ‡ ‚ÒË˜ÍË Ô˙ÚË˘‡ Ì‡ÔÂ‰ ÒˇÍ‡¯
‚Ó‰ˇÚ Í˙Ï Ó·‚ËÚËÚÂ ‚ Ï˙„Î‡ ÛÎËˆË Ì‡
ÌÂÓ·ÓÁÌ‡˜ÂÌËˇ Ì‡ ÌËÚÓ Â‰Ì‡ Í‡Ú‡ „‡‰
—‡ÈÎ˙ÌÚ ’ËÎ. √‡‰, ÓÚÍ˙‰ÂÚÓ ÔËÌˆËÔÌÓ Â
ÏÌÓ„Ó, ÏÌÓ„Ó ÚÛ‰ÌÓ ‰‡ ÒÂ ËÁÏ˙ÍÌÂ¯.

Cinema City 13:15, 15:20, 16:30,
18:10, 19:15, 21:00, 22:00; IMAX 14:30,
17:15, 20:00, 22:45; Арена The Mall
11:30, 13:00, 14:20, 15:50, 17:10,
18:40, 19:15, 20:10, 21:30, 22:10,
23:00; Арена Запад 11:30, 12:20,
13:20, 14:20, 15:10, 16:10, 17:10,
18:00, 19:00, 20:50, 21:50, 22:50;
Арена Младост 11:30, 12:20, 13:20,
14:20, 15:10, 16:10, 17:10, 18:00,
19:00, 20:50, 21:50, 22:50

Cinema City 15:00, 19:20, 21:40; Аре-
на The Mall 11:40, 14:00, 16:20, 21:10;
Арена Запад 14:40, 17:00, 19:30,
22:00; Арена Младост 14:40, 17:00,
19:30, 22:00
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СЕВЕРНА КОРЕЯ
СИ ЗАКУПИ
ШВЕЙЦАРСКО
СТРЕЛКОВО
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Страница на Желязко ТЕНЧЕВ

ЧЕРНА ГОРА
СИ ПРОДАВА
ПОСЛЕДНИТЕ
4 ВОЕННИ
САМОЛЕТА

Художникът се шегува

Ч

СЛЕД ДВЕ ГОДИНИ ВЪВ
ВВС НА РУСИЯ ЩЕ ПОСТЪПЯТ
НА ВЪОРЪЖЕНИЕ МИГ-35

П

„Пластун” ще пази
Сочи 2014
Роботи ще обезопасяват сигурността

С
лед две години Фе-
дералната служба за
безопасност на Русия
ще приеме на въоръ-
жение новите инфор-

мационно-разузнавателни ком-
плекси "Пластун", които ще
извършват патрулиране и откри-
ване на подозрителни обекти и
хора. Както пише в. "Известия",
новата техника ще се използва
за обезпечаване на безопас-
ността на Олимпийските игри в
Сочи през 2014 г.

По думите на директора на
научно-учебния център "Робо-
тотехника" при МГТУ „Бауман”
Алексей Максимов ФСБ ще
може да подпише договор за
доставката на сто роботи-разуз-
навачи през лятото на  2013 г.
Сумата по сделката може да
бъде от 40 до 80 милиона руб-
ли в зависимост от комплекту-
ването на роботите. Точното ко-
личество системи, планирани
за закупуване, засега не е оп-
ределено. По-рано един "Плас-
тун" купи Службата за външно
разузнаване.

"Пластун" представлява на-

земна дистанционно-управляе-
ма система на верижно шаси.
Габаритите на апарата са 64
на 46 сантиметра, а масата -
40-50 килограма. Апаратът
може да приеме на борда си
товар до сто килограма и раз-
вива скорост до 0,7 метра в
секунда. В допълнение към
"Пластун" "Робототехника"

предлага информационен ро-
бот със странични видеокаме-
ри. Версията на "Пластун" за
Олимпиадата в Сочи ще бъде
снабдена със специално окач-
ване за работа на асфалт, авто-
матична система и далекомер.
Ориентирането на робота се
извършва чрез GPS. При при-
движване "Пластун" измерва

разстоянието между обектите
чрез помощта на радари и ана-
лизатори и построява плоски и
триизмерни карти, които впос-
ледствие могат да бъдат срав-
нени с други карти. По думите
на Максимов роботът ще има и
анализатори за взривни веще-
ства; той "със своя футуристи-
чен външен вид ще привлече
вниманието на терориста и ще
го смути, показвайки, че го виж-
да и знае за намеренията му".
"Терористът ще започне да се
държи неадекватно и това ще
бъде зафиксирано от камерите
на „Пластун” и стационарните
системи за наблюдение", е раз-
сказал пред "Известия" шефът
на "Робототехника". Накрая при
загуба на връзка с командния
център "Пластун" след 30-се-
кундна пауза ще се върне на
мястото, където обменът на ин-
формация е бил загубен. Нео-
чаквано изникнали на пътя на
робота препятствия няма да му
попречат да се върне на точка-
та, където е загубена връзката.

рез първата половина на годи-
ната Северна Корея е внесла
от Швейцария стрелково оръ-
жие за 170 хиляди долара,

съобщава "Ренхап", цитирайки южно-
корейската търговска държавна аген-
ция KOTRA. КНДР е придобила писто-
лети, револвери и пневматични кара-
бини за сумата от сто хиляди долара,
а също и различни запасни части за
70 хиляди долара. По данни на KOTRA
Северна Корея не е внасяла стрелко-
во оръжие от Швейцария от 2009 г.
Предполага се, че възобновяването на
военно-техническото сътрудничество е
свързано с това, че лидерът на КНДР
Ким Чен Ун като по-млад е живял в
Швейцария. В регистъра за обикнове-
ните въоръжения на ООН данни за до-
ставки на швейцарско оръжие за
КНДР не се съдържат.

По данни на Стокхолмският инсти-
тут за изследване на проблемите на

мира (SIPRI) през последните десет
години с доставки на въоръжения за
Северна Корея се е занимавала само
Русия. В частност за периода 2001-
2011 г. КНДР е получила 20 бронира-
ни машини и 60 ракети. Видовете тех-
ника и боеприпаси в базата данни на
SIPRI не се уточняват.

Следва да се отбележи, че ако
доставките на стрелково оръжие за
КНДР са били осъществени, то едва
ли е от Швейцария. Работата е в
това, че швейцарското законодател-
ство забранява експорт на военна
продукция за страни, участващи във
въоръжени конфликти. Въпреки че
КНДР не води война с нито една
държава, през ноември 2010 г. вой-
ската на страната обстреля южноко-
рейския остров Енпхендо. С производ-
ство на различно стрелково оръжие в
Швейцария за занимават компаниите
Brugger & Thomet (бойно оръжие),
Hammerli (спортно пневматично оръ-
жие), Morini (спортни пневматични
пистолети), RUAG (бойно оръжие), SIG
Sauer (бойно оръжие) и Swiss Arms
(бойно оръжие), като с активни екс-
портни доставки се занимават по-
следните три фирми.

Севернокорейски военен
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Новият
информационно-
разузнавателен
комплекс "Пластун"

рез 2014 г. във ВВС на Русия ще започнат да постъпват
на въоръжение изтребители МиГ-35, съобщава РИА
„Новости”. Това е залегнало в държавната програма на
Русия за въоръженията 2011-2020 г. През 2009 г. бе

съобщено, че в
състава на рус-
ките ВВС до
2015 г. ще се
сформират две
ескадрили с
МиГ-35. Очаква-
ше се договорът
да се сключи
същата година,
но това не се
случи. МиГ-35
ще се произ-
вежда в два ва-
рианта – едно-
местен (МиГ-35)
и двуместен
(МиГ-35Д). Из-
требителят има максимална скорост до 2400 км/ч и практиче-
ска далечина на полета до 3000 км. Въоръжен е с 30 мм
оръдие, има десет точки на окачване за ракети, бомби и кон-
тейнери с общо тегло до 6500 кг. МиГ-35 ще е с РЛС "Жук-А"
с АФАР, способна да открива въздушни цели на разстояние до
200 км, а наземни цели – до 60 км, може да съпровожда до 30
цели и да осигури стрелба по осем от тях.

МиГ-35
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- Първи взвод, строй се за храна!...

РУСКАТА АРМИЯ ЩЕ
СЕ ВЪОРЪЖАВА СЪС
СОБСТВЕНИ БПЛА

уските самолетостроителни компании "МиГ" и "Су-
хой" са подписали съглашение за сътрудничество в
разработката на безпилотни летателни апарати,
съобщава ИТАР-ТАСС,  цитирайки генералния ди-

ректор на "МиГ" Сергей Коротков. По думите на Коротков
"МиГ" ще вземе участие в проект, търгът по който по-рано
спечели холдингът "Сухой". Както отбелязва агенцията,
през юли т.г. Министерството но отбраната на Русия е
избрало компанията "Сухой" в качеството на главен
разработващ проекта за тежък боен безпи-
лотник. Възможните технически
характеристики на бъдещия
апарат засега
не се разкри-
ват. По-ра-
но съвмест-
на работа
над боен безпилот-
ник започнаха компани-
ите "Сокол" и "Тран-
зас". Ставаше дума за
среден клас БПЛА с
маса до пет тона.
Заедно с това ре-
дица военни източници, на които се позовава ИТАР-ТАСС,
наричаха съвместния проект на "Сокол" и "Транзас" по-
скоро разузнавателен, отколкото боен БПЛА. Освен това
"Сокол" и "Транзас" съвместно работеха над безпилотник
с маса до един тон. Съвкупният обем за финансирането
на двата проекта е три милиарда рубли.

Изображение SUKHOI.ORG

БПЛА "Зонд-1"

ерна гора ще прода-
де последните си че-
тири военни самоле-
та от типа Super Super Galeb (G-4)

Galeb (G-4), които насле-
ди от югославската армия. По този начин страната формално се отказ-
ва от възможността сама да защитава въздушното си пространство,
съобщиха местни медии. Очаква се до края на годината правителст-
вото в Черна гора да обяви за продан самолетите, като продажбата
ще бъде извършена от Министерството на отбраната.

Компанията "Боинг", заедно с експерти на Во-
енновъздушните сили на САЩ тестваха нова ра-
кета, способна да блокира електронните устрой-
ства на противника с електромагнитен импулс,
съобщава UPI. Проектът е наричен CHAMP (съкра-
тено от Counter-electronics High-powered
Advanced Missile). Изпитанията са проведени на
полигон в щата Юта. Осъществен е пуск на ра-
кета CHAMP, която постепенно е блокирала еле-
ктрониката в седем двуетажни къщи.

ВОЕННИТЕ В САЩ СЪЗДАДОХА
ЕМП ОТ „МАТРИЦАТА"

КИТАЙ ПРЕКРАТИ
ПРОИЗВОДСТВОТО
НА ИЗТРЕБИТЕЛИТЕ-
БОМБАРДИРОВАЧИ Q-5

Според информация на сайта
china-defense.blogspot.com след
44-годишно производство за-
водът в Наньчан е прекратил
производството на изтребителя-
бомбардировач Q-5 (дълбока мо-
дернизация на произвеждания
по лиценз съветски изтребител
МиГ-19). Последната произвеж-
дана модификация на модела е
двуместния учебно-тренировъ-
чен самолет Q-5J.

Nanchang Q-5J

Снимка KURIR

Снимка DEFENCE.PK



30 о четете скоро

Жив     т
В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО
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Изкуството да харчиш парите
без никакво удоволствие се на-
рича спестовност...

Инж. АНГЕЛ ЧОЛАКОВ, политик
АТАНАС БОБОКОВ, предприемач
ЕВГЕНИ МАРИНОВ, футболист
Проф. ИВАН ГАЗДОВ, художник
МАРИЯ КАВАРДЖИКОВА, актриса
ПЕТЪР МРЪЦКОВ, политик
ТЕКЛА АЛЕКСИЕВА, художничка
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2
Св. мъченици Акин-

дин, Пигасий, Афтоний, Елпидифор, Анем-
подист и други († 355)

Св. мъченици Акиндин, Пигасий, Анем-
подист, Елпидифор и Афтоний били от
Персия. За христовата вяра Акиндин и
Пигасий били хвърлени в огнена пещ,
другите - посечени с меч с още 700 души
по времето на царете Саворий и
Сапорий II през IV век.

ихан Садашиге
Като, главен ин-
структор на Меж-
дународната япон-

Празникът на будителите
трябва да продължи
и днес, защото своя
рожден ден празнува

ВЕЛИСЛАВА
ДЪРЕВА

Ако журналисти-
ката беше магия,
тя щеше да е най-
големият вълшеб-

ник. Перото на
Велислава е вина-
ги остро, безпо-
щадно, знае как

да те разсмее, удиви, въодуше-
ви, да те накара да мислиш и
да ти даде мечтата за един

по-добър и различен свят.
Нейните текстове не оставят
равнодушен абсолютно никого,

което е белег не само за
безкраен талант, но и за

изключителен собствен стил.
Неин стил. Направо нейна

собствена школа.
Велислава, желаем ти много

щастие, идеи и възторг! Оста-
ни си все така непоколебима,
истинска и светла, един Дон

Кихот в журналистиката,
който никога не отказ-

ва да се бори с
вятърните мелници

и да носи сво-
бодата на
върха на

своето копие.
От екипа

на ДУМА

Èíñòðóêòîð 9-è äàí
íè ïðåïîäàâà êàðàòå

Семинарът на 69-годишния Шихан Садашиге Като
е част от 23-тите Дни на японската култура у нас

Напоследък много школи и
организации извън Междуна-
родната японска карате асо-
циация възприемат и прила-
гат тази технология. Други
разработки на Шихан Като са
дипломната му работа за 5-и
дан, известна днес като “Ка-
назава но бо”, и поредицата
от “Ката” за трениране на
различните стойки, начини
на придвижване и различни-
те движения на таза, краката
и ходилата.

“Шотокан карате до” за-
почва да се практикува ор-
ганизирано у нас през 80-те
години. През 1987 г. офици-
ално е регистриран първият
клуб, който развива “Шото-
кан” - КИБИ “Хан Аспарух”.
През 1993 г. за Дните на
японската култура за първи
път японски майстори препо-
дават “Шотокан” в България,
а от 1996 г. това става ре-
довна практика. След 1990
г. са правени няколко опита
за формиране на организа-

ции по “Шотокан”, но
ефектът при всички е крат-
косрочен.

От 1996 г. насам Сенсей
Като редовно посещава
България и провежда по два
семинара годишно с нашите
каратеки. Шихан Садашиге
Като, 9-и дан IJKA, е роден
на 22 юли 1943 г. в Кочи,
Япония. Завършва икономи-
ка в световноизвестния уни-
верситет Такушоку в Токио,
където тренира под ръковод-
ството на Сенсеи Цуяма,
Каназава и Уруи.

Българската федерация
“Шотокан карате до” е орга-
низатор на тазгодишната
лекция-семинар на Сенсей
Като. Федерацията е лицен-
зирана от Министерството
на физическото възпитание
и спорта, като целта й е изу-
чаването и разпространени-
ето на традиционно “Шото-
кан карате до” в хармония с
традициите, завещани от
Гичин Фунакоши.

Ш
ска карате асоциация, ще
проведе лекция-семинар
утре, 3 ноември, от 15 ч. в
Дома на културата “Искър”,
жк “Дружба”. Майсторът
носи титлата “Инструктор на
инструкторите”, благодаре-
ние на отдадеността си на
спорта и желанието да пре-
дава своите знания. Семи-
нарът е част от 23-тите Дни
на японската култура в
България.

Инструкторът 9-и дан е
известен с технологията си
за приложение на основните
техники, при която и двете
ръце работят по характерен
начин. Благодарение на тази
технология една и съща тех-
ника може да се използва по
многобройни начини и да се
прилага едновременно и
като защита от атаки на раз-
лични нива, и като атака.

Чаровникът Стефан
Милетиев, спечелил
титлата “Мистър Свят
България 2012”, ще
премине специално
тренировъчно обуче-
ние на военен полигон.
Необичайната подго-
товка е част от пореди-
ца спортни състезания,
екипни съревнования и
боеве, организирани от
лондонската централа
на конкурса “Мистър
Свят”, който ще се про-
веде на 24 ноември т.г.
в Кент, Великобрита-
ния. Мачовците ще мо-
гат да демонстрират
физическа издръжли-
вост, мускули и спорт-
ни умения, но не само.
Шоуто предвижда също
така ожесточена над-
превара в категориите
“Модел” и “Талант”,
където всичките стоти-
на кандидати от раз-
лични страни ще могат
да се изявят.

Хубавецът Стефан
Милетиев спечели уни-
калната възможност да
се съревновава на най-
престижния конкурс

енителите на чудния свят на пеперу-
дите имат възможност до 14 ноември
да разгледат великолепната изложба
“2012 - година на пеперудите”, орга-
низирана от Регионален исторически
музей - Благоевград, и българска
фондация “Биоразнообразие”.
В експозицията ще бъдат показани
над 13 красиви насекоми. А за
малките приятели на природата са
подготвени интересни игри и занима-
ния, свързани с пеперудите. В света
има повече от 175 000 вида, като в
България се срещат над 3700. Пепе-
рудите са с важна роля за равновеси-
ето в природата. Много от тях помагат
за опрашването на растенията. Някои
насекоми са застрашени и се нуждаят
от специални грижи, за да оцелеят.
С цел да ги направи по-близки на
хората българската фондация “Биораз-
нообразие” и Националният природо-
научен музей към БАН обявиха 2012-а
за Година на пеперудите.

Френски психолози уста-
новиха, че ароматите на
прясно изпечен хляб, торта и
сладкиши не само стимули-
рат апетита ни, но и правят
хората по-отзивчиви. Купува-
чите е по-вероятно да извес-
тят минувач, който е изпус-
нал нещо, ако по това време
минават близо до пекарна,
открили учените от универ-
ситета в Южен Бретан, цити-

Жените овладяват истински из-
куството на готвенето на 55 години,
установи британско изследване, ци-
тирано от в. “Дейли експрес”. Спо-
ред проучването едва на тази
възраст дамите се усещат как бро-
колите да не са
блудкави, говеждото
да не е жилаво, а
сосът да не е рядък.
На 55 жените най-
сетне се чувстват до-
статъчно уверени в
кулинарните си спо-
собности, за да сме-
сват различни про-
дукти, да готвят снос-
ни ястия или да ор-
ганизират вечерно
парти за десетина

Изложба на пеперуди
гостува в Благоевград
Николая ИВАНОВА

Ц

„МИСТЪР СВЯТ БЪЛГАРИЯ 2012”
ТРЕНИРА НА ВОЕНЕН ПОЛИГОН

“Мистър Свят 2012”,
след като се сдоби с
титлата “Мистър Свят
България” на 28 октом-
ври по Нова ТВ в руб-
риката “Съпругите”. По-

бедителят срази убеди-
телно конкуренцията с
чаровна усмивка, супер
атлетично тяло и отли-
чен английски език, ко-
ито са едни от основ-
ните изисквания към

АРОМАТЪТ НА ИЗПЕЧЕН ХЛЯБ
ПРАВИ ХОРАТА ПО-ОТЗИВЧИВИ

участниците на светов-
ния конкурс.

Стефан Милетиев е
на 23 години, от София
и е собственик на фит-
нес център, където и
прекарва по-голямата
част от деня си. Освен с
фитнес, хубавецът се
занимава активно и с
футбол. Страстен почи-
тател е на “Linkin Pаrk”
и често може да бъде
засечен на техен кон-
церт, където и да е по
света. За безупречния
имидж на българския
участник по време на
конкурса и на финална-
та галавечер ще се по-
грижи модният магнат
Магдален Димитров,
който съвсем наскоро
откри най-новия си
Fashion House Desizo
Monni в София. Марка-
та прави сензационен
моден дебют във Вели-
кобритания, като се
има предвид, че ще
бъде официален дизай-
нер и на “Мистър Анг-
лия 2012” Роланд
Джонсън, също участ-
ник в конкурса.

или повече гости. Те са се научили
от грешките си и не се паникьосват,
когато нещата се объркат. Изследва-
нето сред 1000 жени на The Co-
operative Food установило още, че на
55 години повечето жени могат да

готвят 15 ястия. Две
трети пекат собствен
хляб, една пета пра-
вят сами паста вме-
сто да използват
пакетирана, поло-
вината приготвят до-
машни сосове от
пресни продукти,
една трета правят
сладолед, без да
гледат рецепта, а
близо 80% редовно
готвят нещо печено.

рани от британския в. “Дейли
експрес”. За целите на из-
следването си те събрали по
8 мъже и жени и им казали
да застанат пред фурна или
пред бутик. След това те
били помолени да пресрещ-
нат минаващ купувач и слу-
чайно да изпуснат носна
кърпичка, пакетче салфетки
или ръкавица. За да са си-
гурни в резултатите, експе-

риментът бил повторен
400 пъти. Учените установи-
ли, че когато предметите
били изпускани пред фурна,
77% от минувачите се спус-
кали да ги вземат. Пред бу-
тика обаче само 52 на сто си
направили този труд.

Изследователите стигна-
ли до извода, че изкусител-
ният мирис на храна повиша-
ва алтруизма при хората.

Жените се научават
да готвят на 55
Жените се научават
да готвят на 55
Жените се научават
да готвят на 55
Жените се научават
да готвят на 55
Жените се научават
да готвят на 55
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ПОРАДИ НАТРУПАНИЯ ДЖАКПОТ
ЧИСЛАТА ОТ ТИРАЖ №87 БЯХА
 ИЗТЕГЛЕНИ СЛЕД РЕДАКЦИОННОТО
ПРИКЛЮЧВАНЕ НА БРОЯ

ФУТБОЛ

ПО ЕВРОСПОРТ 2
19.00 Херта -
Инголщадт

21.30 Айнтрахт -
Гройтер Фюрт

БНТ предава
мача в Перник

БНТ1 ще излъчи в неделя от
14.30 ч. от Перник дербито от 11-
ия кръг на “А” група Миньор  -
Левски. Това стана ясно, след като
националната телевизия се спора-
зумя с носителя на правата за
излъчване на срещата.

Бербатов мечтае
да играе до 40 г.

Купа на България,
първи 1/16-финали

кратки

елгийският волейболен отбор
Нолико Маасейк до понедел-
ник ще изпрати писмо до
Европейската волейболна
конфедерация, в което ще

Спартак Пл - Черномо-
рец 0:4 0:1 Йорданов (41),
0:2 Терзиев (45+1), 0:3 Мла-
денов (56) 0:4 Уатара (83);
Лудогорец - ЦСКА 1:2 1:0
Иванов (11), 1:1 Платини
(34), 1:2 Саша (61); Берое
- Академик Св 1:0 Мартинс (72-д)

В
Белгийци се жалват от БФВ пред ЕВК

Б
ицепрезидентът на Българската федерация по волейбол Любо Ганев
пък обяви, че не се крие от проблемите и може да коментира по
всякакъв начин спортните въпроси и скандали. Бившият волейболен
национал сподели, че не е наясно кой какви премии е взел за Олим-

пиадата, но смята, че е логично треньорът да вземе 130% от това, което
получават състезателите. Според вътрешното разпределение в отбора то-
гавашният старши треньор Найден Найденов си е гласувал премия от 70
000 лева, а на помощника си в Лондон Камило Плачи - 30 000, колкото е
получил и лекарят на отбора д-р Динко Захариев. 21 000 са определени за
другия помощник Георги Петров, 10 000 - масажистът Александър Върба-
нов, 7000 - кондиционният треньор Ецио Брамард, а останалите пари са за
техническия персонал.

“Разпределението на премии още от времето, в което аз бях състеза-
тел, се прави винаги от капитана и главния треньор. По традиция, даже
по закон мисля, че първият треньор взима 130% от това, което получават
състезателите. Винаги е било така. Премията се дава на 16-те човека,
които бяха на Олимпиадата - 12 състезатели, главен треньор, втори и
трети треньор, масажист и водач на отбора, който бях аз. Аз обаче отпад-
нах от сметките. Как да взема премия аз, отишъл съм да бъда водач на
отбора, а не да взимам премии”, заяви Любо Ганев пред ТВ7. Според
него и напусналият националния тим със скандал Матей Казийски е пред-
виден да получи премия. “Как е станало разпределението, кой колко е
взел не е работа на федерацията. Това е работа на треньора. Нас не ни
интересува как са разпределили премиите, само утвърдихме списъка,
който ни дадоха. Мисля, че основните 5-има състезатели взеха по 54 000
лева. Какъв е проблемът първият треньор да вземе повече пари? Мислите
ли, че и предишните треньори не са получавали повече от останалите?”,
заяви вицепрезидентът на БФВ.

Б

сезира централата, че Българската
федерация по волейбол вече 3 месе-
ца не е изплатила лагера на мъжкия
ни национален отбор в Маасейк непо-
средствено преди Олимпийските игри
в Лондон. Това е споделил снощи в
Самоков мениджърът на Нолико Тео
Гайдес. Първите думи на белгиеца при
пристигането му в “Арена Самоков” за
мача от Шампионската лига срещу
Марек Юнион Ивкони са били: “Къде е
Любо Ганев, има ли някой от федера-
цията?” Гайдес и цялото ръководство
на Нолико Маасейк съпровождаха
тима при гостуването на българския
първенец Марек Юнион Ивкони за
мача от Шампионската лига. Тимът от
Дупница не бе конкурентен и пред
само 1200 зрители отстъпи с 0:3 гей-
ма (15:25, 23:25, 19:25), като записа
първа домакинска и втора загуба в тур-
нира. В следващия кръг на 15 ноем-
ври Марек е отново домакин на ис-
панския КАИ.

Гайдес поясни, че договорката меж-
ду клуба и БФВ е била до няколко дни
след приключване на лагера, на който
момчетата на Найден Найденов се
подготвяха за Олимпиадата, на която
станаха четвърти, от родната централа

да преведат по банков път сумата за
лагера. Досега обаче парите липсват в
сметката на Нолико, като белгийците
неколкократно са писали имейли до
БФВ относно задълженията, но без да

получат дори отговор. Това е причина-
та до понеделник Нолико Маасейк да
сезира Европейската волейболна кон-
федерация, че БФВ все още дължи
пари на белгийския клуб.

ившият капитан на на-
ционалния отбор Ди-
митър Бербатов изяви
желание да играе фут-
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бол до 40-годишна възраст.
31-годишният нападател не
изключи възможността да
играе и в друг английски от-
бор след Фулъм, но харес-
ва началото на престоя си
си на “Крейвън Котидж”,
след като напусна Ман-
честър Юнайтед през лет-
ния трансферен пазар.

“Не съм вратар, нито
Райън Гигс или Паоло Мал-
дини, но моето желание е
да играя до 40-годишна

възраст”, коментира Берба-
тов пред “Сън”.

“Искам да играя в Анг-
лия още няколко години.
Харесвам Англия и начина
на живот. Културата и фут-
болът в страната ми допа-
дат. Не знам обаче дали
Фулъм ще бъде последният
отбор в моята футболна ка-
риера”, продължи напада-
телят на лондончани. Наци-
оналният отбор обаче е
затворена страница за него.
“Моето време отмина, а аз
взех това решение още
преди две години”, допълни
благоевградчанинът.

ЦСКА записа първа
победа над Лудогорец,
като би шампионите с
2:1 в Разград в първия
мач от 1/16-финалите
за Купата на България.
Бразилците Мишел
Платини (34) и Лукас
Саша (61) обърнаха
мача, след като Миро-
слав Иванов-Шумен-
ския Деко откри за “ор-
лите” (11). “Червените”
завършиха двубоя с 10
души, защото в послед-
ната минута Абел Ани-
се получи 2-ри жълт и

ЦСКА с първа победа
над Лудогорец
„Армейците” се жалват от рефера, не видял 2 дузпи

съответно червен кар-
тон. В този мач тимът
на Стойчо Младенов
трябваше да се справи
и срещу съдийските от-
съждания на Христо
Ристосков. Реферът се
превърна в център на
много ситуации, позво-
ли груба игра, наруше-
ния и изнерви двубоя.
2 пъти столичани пре-
тендираха за дузпи,
неотсъдени от Ристос-
ков.  Мачът беше 3-ти
пореден без победа за
Лудогорец, след като в

предишните 2 тимът на
Ивайло Петев завърши
1:1 с Ботев във Враца и
падна с 0:1 от Черно-
морец в Бургас.

“Играейки по този
начин, въпреки съдий-
ството, по-хубаво нещо
няма. Не мога да кажа,
че това беше най-доб-
рият ни мач. Развиваме
се положително, което
е очевадно. Само тези,
които спъват нашето
развитие и създават
напрежение през сед-
мицата в отбора... Мно-

го хора искат да ме
няма в ЦСКА и знам
защо. Ще им кажа да
са живи и здрави. Аз
съм над тези неща,
минал съм през много
бури, мисля, че и тази я
преминавам. Започва
да ми доставя удовол-
ствие да гледам наши-
те съдии как свирят, на-
право се просълзявам,
че разполагаме с таки-
ва хора”, каза Младе-
нов.

“Изходът на двубоя
не е предрешен, ще се

борим с всички сили.
След като не успяхме
да победим, е нормал-
но да се говори за кри-
за. Играхме с желание.
Не успяхме да си реа-
лизираме положения-
та, изпуснахме 7-8
гола. Трябва да анали-
зираме грешките си.
Причината е в нас из-
цяло, не в противници-
те ни, не в това, че са
ни разгадали. Нямаме
претенции към съдия-
та. Не мисля, че той е
повлиял на мача по
някакъв начин. Загу-
бихме точки в първен-
ството, което по ни-
какъв начин не трябва-
ше да става”, каза тре-
ньорът на Лудогорец
Ивайло Петев-Кмета.

Петима футболни
хулигани са задържа-
ни след мача между
Лудогорец и ЦСКА,
съобщиха от полиция-
та пред Дарик радио.
Всички лица са от
Шумен, а прави
впечатление, че сред
тях има 2 жени. Те са
напълнили ареста в
Районното управление
в Разград и се нало-
жило задържан за
хулиганство разград-
чанин да бъде транс-
портиран до Лозница.

ОСТАВИХА РИСТОСКОВ
БЕЗ НАРЯД

Христо Ристосков, който свири мача от 1/16-финалите за
Купата на България Лудогорец - ЦСКА (1:2), остана без наряд
за XI кръг на “А” група. Твърде вероятно е БФС да наказва
рефера заради скандалните му отсъждания на двубоя в Раз-
град, в който на 2 пъти не свири дузпи за “червените”.  Дер-
бито на кръга между Локо Пд и Ботев Пд е поверено на
Станислав Тодоров, който свири и “вечното дерби” ЦСКА -
Левски (1:0) преди 2 кръга. На шуменеца този път ще помагат
Венцислав Гаврилов и Цветан Трифонов. Двубоят е в неделя
от 14.30 часа на “Лаута”. Останалите наряди в неделя, 14.30:
Пирин ГД - Черноморец (Таско Тасков); Локо Сф - Берое (Ге-
орги Димитров); ЦСКА - Монтана (Николай Йорданов); Миньор
- Левски (Калин Людмилов); Ботев Вр - Славия (Георги Йор-
данов); 17.30: Литекс - Черно море (Вихрен Манев); Лудого-
рец - Етър (Цветан Кръстев).

Снимка БГНЕС

Бразилецът Рамиреш (вдясно) вкарва в
116-ата мин. победния гол за Челси

пред погледа на Ник Пауъл от
Манчестър Юнайтед в мача от IV кръг
за Купата на Лигата. Лондончани биха
като домакини с 5:4 след продължения,

а другите попадения нанизаха Давид
Луиш (32), Гари Кейхил (52), Еден  Азар

(90+4-д) и Даниел Стъридж (97). Точни
за “червените дяволи” бяха Райън Гигс

(22 и 120-д), Хавиер Ернандес (43) и
Луиш Нани (62). В 1/4-финалите Челси

гостува на Лийдс, а другите двубои са
Суонси - Мидълзбро, Норич - Астън

Вила и Брадфорд - Арсенал

Шефовете на Берое спря-
ха премиите на футболистите
до второ нареждане заради
слабите резултати. “Зелените”
допуснаха 5 загуби в послед-
ните си 7 мача от първенство-
то от началото на септември
и се свлякоха в зоната на из-
падащите. Старозагорци се
измъчиха и преди 2 дни, но
победиха трудно с 1:0 трето-
дивизионния Академик Сви-
щов в първия 1/16-финал за
Купата на България. Петър
Хубчев върна Тодор Христов.

БЕРОЕ СПРЯ
ПРЕМИИТЕ

Митрев се
върна в Левски

Бившият страж на Левски Бо-
жидар Митрев тренира със “сини-
те” на “Герена” вчера. Той в момен-
та е без отбор, след като отказа
да продължи договора си с надежда
да си намери клуб в чужбина и няма
да е сензация, ако Левски го анга-
жира заради контузията на титу-
ляра Пламен Илиев. Младокът про-
пусна заниманието вчера само 3
дни преди мача с Миньор в Перник,
който е с изключителна важност
за “сините”.

Локо Сф домакинства
на „Герена”

Локомотив Сф ще приеме Берое
в неделя от 14.30 часа на стадион
“Георги Аспарухов”, ако до довечера
не успее да уреди документално
своя стадион в “Надежда”. Про-
ектът за ремонта на ст. “Локомо-
тив” се бави, липсват още подписи,
затова “червено-черните” про-
дължават с отегчителните митар-
ства из останалите столични ста-
диони. Досега този сезон те игра-
еха предимно в дома на Славия.
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гледайте

кратки

Христо
Ристосков
остана
без наряд

ТЕНИС
Турнир

на шампионките

ПО БНТ 1
18.10

ПО БНТ 2
15.50 и 20.00

ПО БНТ СВЯТ
ВОЛЕЙБОЛ

17.25 Пирин Балканстрой - Арда
ПО ТВ +

БАСКЕТБОЛ
20.00 ЛУКойл Академик - Левски

ПО ЕВРОСПОРТ
СНУКЪР

09.30 и 12.30 Интернешънъл
чемпиъншипс

БОКС
22.00 Симоне Ротоло -

Лоренцо Коседу

Носителката на 2 сребърни медала от
Параолимпиадата в Лондон Стела Енева

и спортният министър Свилен Нейков
бяха удостоени със званието почетен

гражданин на Варна. На церемонията
бившият треньор по гребане обяви, (е

емблематичният за Варна Юнашки
салон ще бъде възстановен и ще

стане Музей на спорта

Снимка МФВС
Волейболният ЦСКА при-

бегна до краен ход, за да си
осигури средства за гостува-
нето на италианския Андрео-
ли (Латина) в реванша от 1/16
финалите за Купата на CEV.
“Червените” продадоха двама
състезатели в търсене на
пари, които да покрият разхо-
дите. Разпределителят Геор-

ЦСКА продава 2-ма,
за да играе в Европа
Волейболистите Георги Манчев и Бойко Бонев уредени за Египет и Катар

Костов изведе Лвов
до 1/4 финал за
Купата на Украйна

Карпати Лвов с българските
треньори Николай Костов, Недел-
чо Матушев и Веско Бранимиров
елиминира силния отбор на Мета-
лист Харков в турнира за Купата
на Украйна и отива на 1/4 финал.
Редовното време завърши 1:1, но
с гол на резервата Леван Кения
(108) “жълто-зелените” биха с 2:1.
“Пристигането на Костов и хора-
та от неговия екип върна настро-
ението в отбора. Футболистите
играят с много по-голямо желание.
Президентът трябва обаче да им
даде по-дълго доверие, за да мо-
гат да се видят резултатите от
работата им, пишат местните
медии. Петър Занев и Валентин
Илиев не бяха в групата на Волин
Луцк, който елиминира втородиви-
зионния Шахтьор Свердловск с 2:0.
Светослав Тодоров също не игра
за Ховерла-Закарпатия, който пад-
на у дома от Шахтьор Донецк с 1:4.

Барса спечeли
трансферна война
с Малага и Арсенал
за 14-годишен

Барселона спечели трансфер-
на война с Арсенал и с Малага,
след като привлече 14-годишния
Джанкарло Поведа. Колумбийски-
ят талант тренира от няколко
седмици в школата “Ла Масия”, а
през това време родителите му
и ръководството на клуба офор-
миха документите по преминава-
нето му в Барселона. Семейство-
то живее в момента в района на
Малага и досега Поведа тренира-
ше в този клуб. Иначе той е бил
през зимата на проби в Арсенал,
където е одобрен и е на семей-
ството е предложен договор.

Ростислав Петков (74 кг) стана свето-
вен шампион по силов трибой на първен-
ството в Пуерто Рико. Щангистът от Сви-
щов обра златните медали, след като
отнесе непобедимия до момента Ярослав
Олех (Пол). Петков, който се състезва за
хасковския клуб Бяла мечка, завърши с
резултат 891 кг., а полякът остана втори
с 875 кг. Свищовлията клекна с щанга от
322,5 кг., след което направи световен
рекорд на лег от 241 кг. и накрая подо-
бри върховото постижение на тяга, след
като преодоля 327,5 кг. Триумфът на
българина е исторически, защото тради-
ционно силните в този спорт руснаци и
украинци не участват в категорията имен-
но заради считания за непобедим Олех.
Петков обаче се справи с наглед непо-
силната задача. “Този път титаните не се
сблъскаха, а направо катастрофираха”,
написа Петков в профила си във фейсбук.
Бронзовият медал в категорията остана
за Малиек Дерстен (САЩ), който събра
трибой от само 827,5 кг.

ги Манчев и посрещачът Бой-
ко Бонев ще се състезават в
Египет и Катар през сезона.
“С оглед на положението на
клуба сме принудени да про-
даваме състезателите си в
чужбина. Две момчета от
състава - Бойко Бонев и Геор-
ги Манчев, ще продължат ка-
риерата си в чужбина, така

че ще се справяме без тях”,
каза пред ТВ7 старши трень-
орът Александър Попов, кой-
то е и собственик на клуба
след оттеглянето на бизнес-
мена Георги Георгиев.

По думите му “това е бит-
ка за оцеляване” и до 10 дни
още един от волейболистите
ще бъде продаден в чужбина.

ЦСКА загуби с 0:3 първата
среща срещу водения от Сил-
вано Пранди италиански тим
Андреоли в София, а снощи
игра безпредметния реванш.
В зала “Христо Ботев” Бонев
игра цял мач на непривичния
за него пост либеро, след
като титулярят Антон Васили-
ев се разболя от хепатит.

АТЛЕТ ОТ СВИЩОВ СЪС СВЕТОВНА ТИТЛА
И РЕКОРДИ ПО СИЛОВ ТРИБОЙ
АТЛЕТ ОТ СВИЩОВ СЪС СВЕТОВНА ТИТЛА
И РЕКОРДИ ПО СИЛОВ ТРИБОЙ
АТЛЕТ ОТ СВИЩОВ СЪС СВЕТОВНА ТИТЛА
И РЕКОРДИ ПО СИЛОВ ТРИБОЙ
АТЛЕТ ОТ СВИЩОВ СЪС СВЕТОВНА ТИТЛА
И РЕКОРДИ ПО СИЛОВ ТРИБОЙ
АТЛЕТ ОТ СВИЩОВ СЪС СВЕТОВНА ТИТЛА
И РЕКОРДИ ПО СИЛОВ ТРИБОЙ

Ростислав Петков (в средата) развява знамето на България, след като стана
световен шампион по силов трибой. Втори на подиума е смятаният за фаворит

Ярослав Олех (вляво) от Полша, а с бронз се окичи Малиек Дерстен (САЩ)

Отборът на Тампере
изхвърли Левски Волей от
турнира за Купата на CEV.
Финландският тим се нало-
жи категорично над бълга-
рите с 3:0 (25:15, 25:17
25:14) гейма и след златен
гейм продължи напред в
надпреварата. Първият мач
от 1/16-финалите в София
завърши с успех за Левски

Открито писмо до президента на стра-
ната Росен Плевнелиев с копие до вице-
президента Маргарита Попова ще внесат
днес фенове от форум “Левски”
(forum.levski.com), който има около 8000
потребители. Привържениците на синия
клуб с най-различни професии у нас и по
света се обръщат към държавния глава
да създаде на доброволни начала Съвет
по демографските и културните въпроси,
който да се противопостави на зачестили-
те антибългарски прояви през последни-
те 2 месеца. Те поставят въпроса и за
даване на българско гражданство на бли-
зо 250 000 наши сънародници, разпръсна-
ти в чужди държави. Те предлагат да оси-
гурят достатъчно добри експерти, които
работят в сферата на демографията, кул-

Левски Волей се предаде на Тампере
Волей с 3:1, но “сините” за-
минаха за реванша, водени
от помощник-треньора Деян
Нинов и без наставника Мар-
тин Стоев и състезателите
Валентин Братоев, Красимир
Гайдарски, Симеон Алексан-
дров, Георги Топалов, Мар-
тин Иванов и Костадин Стой-
ков, а от титулярите за Фин-
ландия пътуваха само Геор-

ги Братоев, Жани Желязков
и Христо Цветанов.

Домакините бяха особе-
но категорични в “златния
гейм”, който взеха с 15:5.
Така “сините” ще продължат
участие в третия по сила тур-
нир - “Чалъндж Къп”.

“Ако продължим напред в
турнира на CEV, ще срещнем
много силния полски тим на

Ястрежебски Вигел. В турни-
ра за Чалъндж Къп шансо-
вете ни да продължим мак-
симално напред са много по-
големи”, призна Стоев пред
“Спортал” още преди реван-
ша. В следващия кръг на тре-
тия по сила евротурнир оба-
че Левски ще излезе срещу
Панатинайкос с бившия лев-
скар Боян Йорданов.

“Вече не знам колко пъти съм бил в
България. Сега пристигнах, за да се видя
с моя добър приятел Стефан Цветков,
както и заради Балканската федерация
по тенис”, призна бившият №1 в света
при двойките Слободан Живойнович.

“За този проект си говорим отдавна
и е много важен за развитието на тени-
са в региона. Тук няма много турнири, а
в плановете ни влиза да изработим бо-
гат календар за всички възрастови гру-
пи - деца, юноши и девойки, турнири от
категорията “Фючърс” за мъже и за
жени. Много е важно да знаеш, че мо-
жеш да седнеш в автомобила и само
след няколко часа път да си готов да
излезеш на корта за мач. И това да се
случва от януари до декември. Целта е
да се направят тенис академии, а бал-
канските страни да си поделят разходи-
те за обучение на млади тенисисти за
участия. Също да се работи и за обуче-
нието на треньори, които да пътуват в
различните държави от региона и да
обменят опит”.

Цветана Пиронкова ще играе днес с
Надя Петрова (Рус) в директна битка за
1/2-финалите на турнира. Във втория си
мач от Група “Средец” пловдивчанката
бе разбита от Мария Кириленко (Рус) с
1:6, 1:4 и вече е с победа и загуба, след
като на старта обърна Цже Чжън (Кит) с
2:6, 6:4, 7:6 (4).

„Сини” фенове пишат на Плевнелиев

Представителите на форум “Левски” Константин Тернянов, Милен
Панайотов и Елена Ваташка дадоха пресконференция и обявиха, че ще

изпратят отворено писмо до президента Росен Плевнелиев с искане да
бъде създаден Съвет по демографските и културните въпроси

турата, икономиката и социалната поли-
тика и ще участват в новия орган към пре-
зидентската институция без заплащане.

В деня на будителите обединените от
патриотични чувства и национална гор-
дост съмишленици, представени от Кон-
стантин Тернянов,  Милен Панайотов и
Елена Ваташка споделиха пред медиите
тревогата си от задълбочаващата се си-
туация. Те припомниха за решението на
община Хасковски минерални бани да
премине към Асоциацията на общините
в Турция, за отказа на община Кърджали
да признае героя от Балканската война
ген. Владимир Делов да бъде обявен
посмъртно за почетен гражданин, за от-
рицателния вот на община Ямбол за ар-
менския геноцид. “

Бивш №1 в
тениса дойде
в София

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА


